
 بهبود تمام شاخص های اشتغال و بیکاری
 در دولت سیزدهم

 در دولت ســیزدهم، تمام شــاخص های اشــتغال و بیکاری مانند نرخ 
مشــارکت، نرخ بیکاری، ســهم جمعیت بیکار فــارغ التحصیل آموزش 
عالی از کل بیکاران و نرخ بیکاری جمعیت فارغ التحصیل آموزش عالی 

نسبت به سال ۱۴۰۰ بهبود یافته است.
 در فاصله زمانی بین ســال ۱۴۰۰ تا کنون و پس از اینکه دولت سیزدهم 
کار خود را آغاز کــرد، نرخ بیــکاری فارغ التحصیــان از ۱۳.۷ درصد در 
ســال ۱۴۰۰ در دولت ســیزدهم با کاهش ۱.۹ درصدی در سال ۱۴۰۲ به 

۱۱.۸ درصد رسید.
معاونــت  توســعه کارآفرینــی و اشــتغال در وزارت تعــاون، کار و رفــاه 
اجتماعی در بیش از ۲ ســال فعالیت خود، رکوردهــای خوبی را بر جای 
بگذارد. کاهش نرخ بیکاری، ثبت کمترین نرخ بیکاری در ۴۰ سال اخیر 
و افزایش میزان اشــتغال فارغ التحصیان از جمله اتفاقاتی است که به 
واســطه فعالیت این معاونت و رفع موانع حوزه کار توســط آن در وزارت 

تعاون رخ داده است.
آخرین آمار مربــوط به تغییر جمعیت فعال کشــور )عرضه جدید نیروی 
کار( بر اســاس نتایج طرح آمارگیری نیــروی کار مرکز آمار ایران نشــان 
می دهد که در ســال ۱۴۰۰ متوســط تغییرات جمعیت فعال کشور عدد 
منفی ۶۷۳ هزار نفر بوده است. متوســط تغییرات در سال های ۱۴۰۰ تا 
۱۴۰۱ به عدد ۴۰۸ هزار نفر و در ســال ۱۴۰۲ به ۵۷۳ هزار نفر رســیده که 
نشان می دهد در بخش نیروی کار روند مثبت و صعودی طی شده است.

بخــش دیگــری از عملکرد ایــن مجموعه به مقایســه نرخ مشــارکت به 
تفکیک زن و مرد در یک ســال منتهی به ســال ۱۴۰۲ اشــاره دارد. نرخ 
مشارکت زنان از ۱۳.۶ در ســال ۱۴۰۱ به ۱۴.۲ در ســال ۱۴۰۲ رسیده و 
پیشرفت ۰.۸ درصدی را تجربه کرده اســت. نرخ مشارکت مردان ۶۸.۲ 
بوده و اکنون به ۶۸.۴ رســیده اســت. در این بخش نیز پیشــرفت ۰.۰۲ 
درصدی رخ داده است. نرخ مشــارکت کل نیز افزایشی شده و از ۴۰.۹ به 
۴۱.۳ رسیده است.در بخش ایجاد اشتغال جدید در کشور، تغییرات در 
جمعیت شاغل کشور تحلیل شده و نتایج نشان می دهد متوسط میزان 
تغییرات در سال های ۱۳۹۸-۱۴۰۰ عدد منفی ۴۱۳ هزار نفر بوده که این 
متوسط تغییرات در ســال ۱۴۰۰ تا ۱۴۰۲ به ۵۲۲ هزار نفر رسیده است. 
آمار مربوط به ســال ۱۴۰۲ نیز به تنهایی بیانگر ایجــاد ۷۷۵ هزار فرصت 

شغلی در کشور است.

اشتغال و:۲۰ پیشنهاد ایران در شانگهای به تصویب رسید وزیر نیر
خریدار  وزیر نیرو گفت: طی ســه ســال 
کشــوری که در معادلات انــرژی جهان به 
طور کامل حذف شــده بود به طراح بســته 

انرژی سازمان شانگهای تبدیل شد.
علی اکبــر محرابیــان وزیــر نیــرو در آئین 
افتتــاح آخرین جــز ســخت افزاری طرح 
احیای دریاچه ارومیــه اظهار کرد: ما برای 
تعیین خشکسالی یا ترسالی نه از آمار یک 
روز و یک ماه بلکــه به آمار ۳۶ ماهه اشــاره 
می کنیــم. در ۳۶ ماهــه منتهی بــه امروز، 
شــرایط بارشــی به مراتب ســخت تر از ۳۶ 
ماه منتهی به شــهریور ســال ۱۴۰۰ اســت 
اما امروز شرایط کشــور در حوزه برق و آب 

زمین تا آسمان تفاوت دارد.
محرابیــان با اشــاره به شــرایط کشــور در 
شــهریور ۱۴۰۰ گفــت: مردم مــا فراموش 
نکردند که ۱۶ استان کشور با شرایط خطیر 
تنش آبی دست و پنجه نرم می کرد و روزانه 
شــاهد اعتراضــات و تجمعــات گســترده 
بودیم، مردم ما خوزســتان و شرایط کرخه 
در تابســتان ۱۴۰۰ را فراموش نکردند. در 
مســئله برق جداول خاموشی مساله مردم 

نبود، بلکــه خاموشــی خــارج از برنامه به 
مساله بدل شــده بود.وی افزود: در دوران 
کرونا و دوران سخت تابستان ۱۴۰۰ بخشی 
از مردم با خرید دستگاه ونتیاتور از مریض 
خود در خانــه مراقبت می کردنــد و قطعی 
برق در آن زمــان چه مصائــب بزرگی برای 

مردم کشور ایجاد کرد.
محرابیان با اشــاره به جمله شهید رئیسی 
مبنی بــر اینکه پیشــرفت کشــور را معطل 
اخم و لبخند بیگانــه نمی کنیم، گفت: این 
نگاه شهید رئیسی ســبب شد تا طرح هایی 
که سالیان ســال در پیشــرفت ۲۰ درصد و 
۴۰ درصــد خاک می خــورد، دوبــاره فعال 
شــود، کاروان افتتاح به راه افتاد، اســتان 
به استان، شــهر به شهر و روســتا به روستا 
مسائل حل شــد و این حاصل نگاه به درون 
و استفاده از ظرفیت های دیپلماسی برای 

کشور است.
عضــو کابینه دولت ســیزدهم تاکیــد کرد: 
با تغییر دســت فرمان دیپلماســی، از این 
ظرفیت برای رشد و پیشــرفت و ایجاد رفاه 

ملت ایران حداکثر استفاده انجام شد.

 وی ادامــه داد: در حوزه انــرژی و در پایان 
دولت دوازدهم ایران به عنــوان بزرگترین 
دارنــده ذخایر انــرژی جهــان از معادلات 
انرژی جهان حذف شــده بــود. محرابیان 
گفت: همه نزدیک به صفر شــدن صادرات 
نفت را در پایان دولــت دوازدهم فراموش 

نکردند.
این مقام مســؤول گفت: اما امروز ایران به 
نقش خود در حــوزه انرژی دنیا بازگشــته 
اســت، بنــده دو هفته گذشــته در اجاس 
وزرای انرژی شــانگهای شــرکت کردم، در 
آن اجــاس ایران به واســطه تــوان فنی و 
تخصصــی بی نظیر خــود، ۲۰ پیشــنهاد را 
روی میز گذاشــت کــه از این ۲۰ پیشــنهاد 
۱۹ پیشــنهاد به طور کامل در ســند توسعه 
انرژی شــانگهای به تصویب رســید و ماند 
یک پیشــنهاد که تنها هند بــا آن مخالفت 
داشــت اما همان پیشــنهاد هم بــا کامنت 

مخالفت مصر در سند تصویب شد.
وزیر نیرو خاطر نشــان کرد: طی ســه سال 
کشــوری که در معادلات انــرژی جهان به 
طور کامل حذف شــده بود به طراح بســته 

انــرژی ســازمان شــانگهای تبدیل شــد، 
وقتی از شــانگهای حرف میزنیم منظور از 
کشورهایی اســت که نصف جمعیت جهان 
را در خــود جــای داده و بزرگتریــن صادر 

کننده و وارد کننده انرژی دنیا هستند.
وی افــزود: ما از دیپلماســی رشــد، رفاه و 
پیشرفت مطالبه داشتیم، ما دیپلماسی را 

برای توقف اســتفاده نمی خواستیم و آن را 
به ابزار سلطه چند کشور متخاصم محدود 

نمی کردیم.
محرابیان گفت: مردم ما خواســتار قدرت 
هرچــه بیشــتر ایــران هســتند و راهی که 
شــهید جمهور شهید رئیســی آغاز کرد، با 

قدرت بیشتر ادامه پیدا کند.

»خریدار« از برگزاری بیست و هفتمین نمایشگاه الکامپ گزارش می دهد

وزنه امیدی برای اکوسیستم دیجیتال و استارتاپ ها الکامپ 27 ر
رئیس کل بانک مرکزی:

 آمادگی ایران برای ایجاد  آمادگی ایران برای ایجاد 
 نهاد  نهاد مالی مشترک مالی مشترک 
میان کشورهای عضو بریکسمیان کشورهای عضو بریکس

صفحه 8

ما را دنبال کنیدشنبه      16 تیر1403     سال نهم     شماره 1626      8 صفحه     3000 تومان

اقتصادی
        سیاسـی

                اجتماعی
                       فرهنگـی

                               ورزشــی
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رهبرمعظم انقلاب پس از انداختن رایشان در صندوق:
  ان شاءالله مردم عزیزمان رای بدهند 

و بهترین را انتخاب کنند

پیش بینی شاخص های بورسی در هفته پیش رو 
 صنایع پر اقبال بازار کدامند؟

وزیر راه و شهرسازی تاکید کرد
وم توجه به ایمنی و عملکرد مطلوب ساختمان  لز

در خدمات مهندسی

 جریمه ١٠٠ برابری بهای برق 
برای استخراج غیرمجاز رمـزارز

صفحه 3

صفحه 8

صفحه 3

صفحه3

صفحه 2

صفحه 5

»تگزاس۳«؛ فیلمی فراموش شدنی
ساناز قنبری،  روزنامه نگار گونه کمدی چند سالی اســت کــه در سینمای ایران 
مفهوم واقعی اش را از دســت داده. این در حالی اســت که کمدی به عنوان یک ژانر 
مستقل، حتی می تواند تاثیرگذاری بیشتری نسبت به ژانرهای دیگری داشته باشد، اما 

انگار کمدی در سینمای ایران کارکرد ژنریک ندارد. 
 به طوری که فیلم هایی که در چنین قالبی ســاخته می شوند بیشــتر به هجو کشیده

 می شوند و نمی توانند حتی طنازی حداقلی هم داشته باشند.

یادداشت

دولت بدون هیچ گرایشی انتخابات را برگزار کرد

صفحه 2

شرکت توزیع نیروی برق تبریز

 موضوع مناقصه: خرید 60 کیلومتر انواع کابل فشار متوسط آلومینیومی به شرح اسناد مناقصه
 دستگاه مناقصه گزار و آدرس:  شركت توزیع نیروي برق تبریز واقـع در  تبریز كوي ولیعصر، خیابان نظامي، اول خیابان قطران، شركت توزیع نیروي برق تبریز 

 مدت زمان تحویل:  12 ماه   
 مهلت دریافت اسناد از طریق سامانه ستاد ایران: از تاریخ 18 / 04 / 1403 لغایت 30 / 04 / 1403

 مهلت بارگذاري پيشنهادات در سامانه ستاد : پیشنهاد دهندگان مي بایست ضمن بارگذاري اسناد ارزیابی کیفی و کلیه مدارك پاكات الف ، ب و ج در سامانه ستاد تا ساعت 
13:00 مورخ 13 / 05 / 1403 ، نسبت به ارسال اصل پاكت الف به صورت لاك و مهر شده ظرف همان مهلت به دبیرخانه اینشركت اقدام نمایند.

 تذکر: به پیشنهادهای فاقد امضا، مشروط، مخدوش و پیشنهادهائی که بعد از انقضا مدت مقرر در فراخوان واصل می شود، مطلقا ترتیب اثر داده نخواهد شد.
مبلغ تضمین شركت در مناقصه: برابر 9.537.750.000 ریال بوده و پیشنهادهای فاقد تضمین، تضمین مخدوش، تضمین کمتر از میزان مقرر بلااثر می باشند.

 شرایط خاص براي ورود به ارزیابي كيفي و مناقصه : 
ارائه گواهی صلاحیت از شرکت توانیر )حضور در لیست وندور شرکت توانیر(

ارائه گواهی مطابقت با استاندارد تولید یا تایپ تست معتبر )از آزمایشگاه های معتبر(
ارائه صورت های مالی حسابرسی شده

 ساعت ، تاریخ و محل افتتاح اسناد ارزیابی کيفی :
ساعت: 08:00 مورخ 14 / 05 / 1403 طبقه ششم )سالن جلسات (

 زمان و محل افتتاح پاکتهای الف و ب به شرط کسب حداقل امتياز لازم ) حداقل 65 ( از ارزیابی کيفی : 
ساعت: 08:00 مورخ  17 /  05 /  1403  طبقه ششم )سالن جلسات(

آدرس به   ) ستاد   ( دولت  الكترونیكي  تداركات  سامانه  درگاه  از طریق  پاكتها  بازگشایي  و  گران  مناقصه  پیشنهادات  ارائه  تا  اسناد  دریافت  از  مناقصه  برگزاري  مراحل   كلیه 
 www.setadiran.ir انجام خواهد شد و لازم است مناقصه گران در صورت عدم عضویت قبلي، مراحل ثبت نام در سایت مذكور و دریافت گواهي امضاي الكترونیكي را جهت 

شركت در مناقصه محقق سازند.
سایر اطلاعات و جزئیات مربوطه در اسناد مناقصه مندرج بوده و سایت های زیر جهت اطلاع رسانی اعلام می گردند:

  www.toztab.ir و سایت شرکت توزیع برق تبریز www.tavanir.org.ir و سایت معاملات شرکت توانیر     http://Iets.mporg.irپایگاه مناقصات کشور
تاریخ انتشار نوبت اول: 1403/04/16 تاریخ انتشار نوبت دوم: 1403/04/17

 مناقصه عمومی دو مرحله ای مناقصه عمومی دو مرحله ای
 با ارزیابی کیفی با ارزیابی کیفی

 شناسه آگهی: 1744977

نوبت اول

موج جدید گرما در راه ایران

 چگونه پاداش و جایزه صرفه جویی برق بگیریم
پیش بینی ها از ورود موج جدید گرما را نشان می دهد و مشترکان صنعت برق اگر 
به میزان ۱۵ درصد مصرف خود را کاهش داده و در پویش باانرژی ثبت نام کنند 

می توانند از ده ها خودرو جایزه کم مصرفی برخوردار شوند.
هفته منتهی به ۱۵ تیرماه وضعیت گرمای هوا روبه افزایش نهاد و همین امر بر 

بیشترشدن میزان مصرف برق اثر گذاشت و مصرف را بالاتر برد.
روند مصرف برق کشور روز پنجشنبه چهاردهم تیرماه که روز نیمه تعطیلی بود 
به ۷۱ هزار و ۷۱۱ مگاوات رسید که ۲۱۱ مگاوات از مصرف پیش بینی شده بیشتر 
بود.پیش بینی ها حاکی از آن است که هفته جدید هم با افزایش قابل ماحظه 
دمای هوا آغاز خواهد شد. مصطفی رجبی مشهدی مدیرعامل شرکت تولید، 
انتقال و توزیع نیروی برق ایران )توانیر( گفته میزان مصرف برق هفته آینده به 

۷۵ هزار مگاوات خواهد رسید.
این میزان مصرفی بسیار بیشتر از رکوردهایی است که تابستان سال گذشته 
در برق اتفاق افتاد. وزارت نیرو و شرکت توانیر با پیش بینی افزایش مصرف 
در تابستان امسال برنامه های مختلفی را آن تدارک دید. این برنامه ها که در 
قالب ۱۸۰ برنامه عملیاتی تدارک دیده شده است هم در بخش توسعه ظرفیت 
نیروگاهی و هم توسعه خطوط و پست های انتقال است. همچنین در بخش 
فرهنگ سازی برای نهادینه سازی مصرف بهینه برق برنامه ویژه ای اندیشیده 
شده است.امسال شرکت توانیر تصمیم گرفت برای تشویق بیشتر مردم به بهینه 
مصرف کردن برق با راه اندازی پویشی به نام باانرژی فرهنگ مصرف درست را در 
بین مشترکان صنعت برق نهادینه سازی کرده و از طرف دیگر برای این تشویق 

جوایز و پاداش هایی در نظر گرفت.
برای برخورداری از این جوایز نیز اعام کرد که مشترکان اگر ۱۵ درصد در مصرف 

خود صرفه جویی کنند مشمول هزاران جایزه و پاداش خواهند شد.
برای این امر مشترکان صنعت برق می توانند با نصب پویش باانرژی در آدرس 

https://ba-energy.ir/ و عمل به دستورهای آن مشمول جوایز شوند.
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رهبرمعظم انقاب پس از انداختن رایشان در صندوق:
 ان شاءالله مردم عزیزمان رای بدهند و بهترین 

را انتخاب کنند
 رهبر معظم انقاب بیان کردنــد: ان شاءالله مردم عزیزمان رای بدهند 

و بهترین را انتخاب کنند.
 

حضرت آیــت الله خامنــه ای روز جمعه پــس از انداختن رایشــان در 
صندوق گفتند: بحمــد الله روز خوبی اســت. روز حضور مــردم ، روز 
شرکت مردم ، روز فعال شــدن مردم عزیزمان در یک امر مهم سیاسی 
کشور اســت یعنی انتخابات، شنیدم که شــوق و عاقه مردم بیشتر از 
قبل اســت خدا کند که اینطور باشــد و اگر اینطور باشد خرسندکننده 
است.ایشــان افزودند: ان شــاءالله مردم عزیزمان موفق شــوند رای 
بدهند و بهتریــن را انتخاب کننــد و در این مرحله مــردم قاعدتا باید 
همت شــان بیشــتر باشــد برای اینکه کار را تمام می کنند فــردا ما ان 

شاءالله رئیس جمهورمان را داشته باشیم.
ایشان تاکید کردند:خداوند ان شاءالله ملت را موفق و کشور را آباد کند 
و همه کسانی که در این راه زحمت می کشــند مشمول لطف و رحمت 

خودش قرار دهد.
انتخابات چهاردهمین دوره ریاست جمهوری جمعه هفته گذشته؛ ۸ 
تیر ۱۴۰۳ با رقابت میان مسعود پزشکیان، سعید جلیلی، محمدباقر 
قالیباف و مصطفی پورمحمدی برگزار شــد، اما هیچ یــک از نامزدها 
نتوانستند حد نصاب لازم را به دســت بیاورند. ۲۴ میلیون و ۵۳۵ هزار 
و ۱۸۵رای شمارش شــد؛ مسعود پزشــکیان با ۱۰ میلیون و ۴۱۵ هزار 
و۹۹۱ رای و ســعید جلیلی: ۹ میلیون و ۴۷۳ هزار و ۲۹۸رای به مرحله 

دوم راه یافتند.

مخبر: 
 دولت بدون هیچ گرایشی انتخابات

 را برگزار کرد
سرپرست ریاست جمهوری گفت: به دقت، حفظ سامت انتخابات و 
صیانت از حق مردم را در دولت پیگیــری می کنیم و به مردم اطمینان 

می دهم دولت بدون هیچ گرایشی این انتخابات را برگزار می کند.
محمــد مخبــر پــس از مشــارکت در انتخابــات بــا حضــور در جمع 
خبرنــگاران حاضــر در ســتاد انتخابــات کشــور اظهــار کــرد: یــاد 
رئیس جمهوری شهید را گرامی می داریم و خلأ وجود او انصافا لحظه 

به لحظه خود را نشان می دهد.
وی افزود: اصل حضورم در وزارت کشور قبل از هرچیز برای قدردانی 
از اعضای ستاد انتخابات کشور و دســت اندرکاران انتخابات است که 
واقعاً کار ســختی انجام می دهند و به طور معمول از یک سال قبل کار 
را برای انتخابات آغاز می کنند تا در تمام کشــور امکان لازم برای پای 

صندوق های رأی آمدن همه فراهم باشد.
مخبر یادآور شــد: الان که از روند برگزاری انتخابات در کشــور بازدید 
کردم، شــاهد هســتیم چند ۱۰ هزار نفر در برگزاری انتخابات سهیم 
هستند. کار خوب پیش رفته اســت و در بازدیدی که داشتیم تاکنون، 
نسبت به هفته گذشته افراد بیشتری رأی خود را به صندوق انداختند 

و استقبال بهتر و معناداری انجام شده است.
سرپرست ریاســت جمهوری تاکید کرد: امیدوارم امروز شاهد حضور 
گسترده تری از مردم در این انتخابات باشــیم . به دقت حفظ سامت 
انتخابات و صیانت از حق مردم را در دولت پیگیری می کنیم و به مردم 
اطمینان می دهم دولت بدون هیچ گرایشــی این انتخابــات را برگزار 

می کند.

خدائیان: 
مشارکت مردم در انتخابات امنیت ساز است

رئیس سازمان بازرسی کل کشــور تاکید کرد: حضور حداکثری مردم 
در انتخابات جایگاه کشورمان را در جامعه بین الملل ارتقا می بخشد، 

به تصمیمات کشور اعتبار می بخشد و امنیت ساز است.
 ذبیح الله خدائیان پس از شرکت در انتخابات در حسینیه ارشاد تهران 
و در جمع خبرنــگاران، اظهــار کرد: من کوچــک تر از آن هســتم که 
بخواهم به مردم شــریف ایران پیام بدهم. مردم ما اگاه هســتند و می 
دانند که شــرکت در انتخابات حق تک تک مردم ایران اســت. آن هم 
حقی که سرنوشت ساز است. کســی که امروز به عنوان رئیس جمهور 
انتخاب می شــود، تصمیماتش آینده ما و فرزندان مــا را رقم خواهد 
زد.وی در ادامه اظهار کرد: نباید نسبت به این مهم بی تفاوت باشیم. 
باید حضور پیــدا کرده و حــق خود را اعمــال کنیم  و شــخص اصلح را 
انتخاب کنیم. از طرف دیگر مشارکت در انتخابات یک تکلیف نیز می 
باشد. حضور حداکثری ما در انتخابات جایگاه کشور را در جامعه بین 

الملل و در داخل  ارتقا می بخشد.
رئیس سازمان بازرســی کل کشــور در ادامه تصریح کرد: مشارکت در 
انتخابات به تصمیمات کشــور اعتبار می بخشــد. امنیت ساز است. 
مقام معظم رهبــری نیز بر حضور حداکثری مــردم در انتخابات تاکید 
داشــته و این را به عنوان یک اصل انتخاب می کنند. مهم در وهله اول 
این است که حضور حداکثری داشته باشــیم و در مرتبه بعد فرد اصلح 
را انتخــاب کنیم. امیدوارم امــروز خداوند کمک کند تــا مردم حضور 
حداکثری داشــته و انتخاباتی را رقم بزنند که در تاریخ کشور بی نظیر 

باشد.

رسانه اماراتی:
  سیاست های کلی جمهوری اسلامی ایران

تغییر نمی کند
یک رسانه اماراتی بر ثابت بودن سیاست های کلی جمهوری اسامی 
ایران بــدون در نظر گرفتن پیــروزی هر کدام از نامزدهــا در انتخابات 

ریاست جمهوری تاکید کرد.
پایگاه اماراتی الشرق در گزارشی در خصوص انتخابات ایران نوشت: 
از نخستین ساعات صبح  روز جمعه شــهروندان ایرانی برای انداختن 

آرا خود به پای صندوق های رأی رفتند.
در ادامه این گزارش آمده اســت: مسعود پزشــکیان نماینده مجلس 
شورای اسامی و سعید جلیلی مذاکره کننده ســابق ایران در پرونده 
هســته ای در دور دوم انتخابات ریاســت جمهوری ایــران با یکدیگر 
رقابت می کنند. بیش از ۶۱ میلیون ایرانی برای رأی دادن در این دور 
از انتخابات واجد شــرایط هســتند که ۱۸ میلیون از آنها بین ۱۸ تا ۳۰ 

سال سن دارند.
در این گزارش تاکید شــده اســت: هــر ۲ نامزد انتخابــات ایران وعده 
داده اند که اوضــاع اقتصادی کشــور را در ســایه تحریم هــای اعمال 
شده بهبود بخشــند. در دور نخســت انتخابات هیچکدام از نامزدها 

نتوانستند بیش از نیمی از آرا را به دست آورند.

تریبون

خریدار   حضور پرشــور ایرانیــان مقیم 
انگلیس پای صندوق هــای رای در مرحله 
دوم از چهاردهمین دوره انتخابات ریاست 
جمهوری، پروژه تعداد معدودی از عناصر 
ضد انقــاب را کــه بــا فحاشــی و اقدامات 
هنجارشکنانه در شــعب اخذ رای، تاش 
می کنند تا روند رای گیــری را مختل کنند، 

نقش  برآب کرد.
بر اســاس مشــاهدات خبرنگاردر لندن از 
شــعبه اخذ رای در ســاختمان کنســولی، 
صف رای دهنــدگان تا ورودی این شــعبه 
ادامه دارد و ایرانیان مقیم منتظر هســتند 
تــا پــس از طــی کــردن مراحــل اداری و 
دریافت تعرفــه ، آرای خود را بــه صندوق 

بیندازند.
بر اســاس اخبار واصله، وضعیت مشارکت 
در ســایر شــعب اخــذ رای در لنــدن و 
شهرهای منچســتر، کاردیف، نیوکاسل، 

بیرمنگام و گاسکو مشابه است.
ایــن درحالی اســت کــه تعــداد معدودی 

از عناصــر ضدانقــاب از ســاعات ابتدایی 
رای گیــری مقابــل حوزه هــای رای تجمع 
کــرده و با ســردادن شــعارهایی تاش می 
کننــد نظــم برگــزاری انتخابــات را برهم 

بزنند.
آن هــا همچنیــن رای دهندگانــی را کــه 
بــرای شــرکت در انتخابــات و رای دهی به 
شــعب اخذ رای مراجعــه می کننــد مورد 
اهانــت لفظی قــرار می دهنــد. فیلم های 
تصویربــرداری شــده از این وقایــع به این 
دلیــل کــه افــراد مزاحــم از الفــاظ رکیک 

استفاده می کنند، قابل انتشار نیست.
پلیس انگلیس هفتــه پیش هفت نفر از این 
عناصر را به دلیل ایجاد مزاحمت در لندن، 
منچســتر و بیرمنگام دســتگیر کــرد. یک 
سخنگوی پلیس در همین پیوند اعام کرد 
که مدارک تعرض بــه رای دهندگان ایرانی 
در انتخابــات را بررســی می کنــد. وی بــه 
خبرنگاران گفت: در لندن جایی برای این 
رفتارها وجود ندارد و مــا از نزدیک در حال 

انجام تحقیقــات و بررســی تخلف صورت 
گرفته علیه یکی از شهروندان هستیم.

در همین حــال علی متین فر سرپرســت و 
کاردار ســفارت ایران بیان داشــت که این 
نمایندگــی در حال جمــع آوری اســناد و 

مدارک اهانت به رای دهندگان است.
زمینــه  ایــن  »در  داشــت:  بیــان  وی 
اطاعیــه ای را صادر و ایمیلی را مشــخص 
کرده ایم تــا هرکــدام از ایرانیان کــه مورد 
اهانت قرار گرفته و یا تهدید شــدند مدارک 

را در اختیار ما قرار دهند. «
متین فر با اشــاره به ماقات هــای صورت 
گرفتــه بــا وزارت امــور خارجــه و پلیــس 
ایــن  افــزود کــه  انگلیــس  دیپلماتیــک 
مســتندات برای پیگیری در اختیار طرف 

انگلیسی قرار خواهد گرفت.
فرآینــد رای گیــری در انگلیــس به عنوان 
بزرگتریــن مرکز اخــذ رای از راس ســاعت 
هشــت صبح به وقــت محلــی آغاز شــد و 
ایرانیان از همان دقایــق ابتدایی با حضور 

در شعب اخذ رای، آرای خود را به صندوق 
ریختند.رای گیری طبق برنامه اعام شده 
تا ســاعت ۱۸ به وقــت محلی ادامــه دارد و 
در صورت ضــرورت و به تشــخیص هیات 
اجرایــی انتخابــات، امکان تمدیــد زمان 
و ســاعت رأی گیــری به مــدت محدودی 

و بــرای برخــی از حــوزه ها وجــود خواهد 
داشــت.کاردار ســفارت ایران پیشــتر در 
گفت وگو با خبرنــگار ایرنا بیان داشــت که 
سطح مشــارکت در این مرحله، با توجه به 
اخباری که از روسای شــعب دریافت کرده 

بیشتر از مرحله نخست است.

سرپرســت وزارت امور خارجه گفت: در کشــورهایی 
که ادعای دموکراســی وجود دارد عده ای یک فضای 
غیرقابل توجیهی را برای رأی دهندگان ایجاد کردند 
و این دولت ها از حق مــردم ایران برای مشــارکت در 

انتخابات صیانت نکردند.
علــی باقــری سرپرســت وزارت امور خارجــه پس از 
حضور پــای صنــدوق ســیار مســتقر در بخــش میز 
خدمــت وزارت امور خارجــه در جمــع خبرنگاران، 
اظهارداشــت: انتخابــات همــواره جشــنواره مردم 
سالاری اسامی در کشــور ما به حســاب می آید غیر 
از اینکــه مــردم رای می دهند برای اینکه در مســیر و 

سرنوشت آینده خود سهیم باشند و به طور 
مســتقیم آن مســیر را با انتخابی کــه انجام 
می دهنــد تعییــن کننــد، از آنجا کــه نظام 
جمهوری اســامی ایــران نظــام متکی به 
مردم به حســاب می آید آراء مردم به عنوان 
یک مولفه پشتیبان و حامی نظام جمهوری 

اسامی ایران خواهد بود.
وی گفت: ما در جمهوری اســامی ایران مؤلفه های 
مختلف قدرت ســخت و نرم را داریــم و انتخابات هم 
یکی از جلوه هایی است که خود به تنهایی می تواند به 
عنوان مولفه قدرت عمل کند و از طرف دیگر پشتیبان 

دیگر مولفه های قدرت نیز هســت .باقری با 
بیان اینکه وزارت خارجه دارای یک رسالت 
دینی و ملی بــرای فراهم کردن زمینه جهت 
مشــارکت پرشــور مردم و ایرانیان خارج از 
کشــور در انتخابات اســت، تصریح کرد: در 
این ارتبــاط در ایــن دوره تــاش کردیم که 
نسبت به دوره های قبل تسهیات بیشتری 
را برای شــرکت ایرانیان خارج از کشــور در انتخابات 

فراهم کنیم.
سرپرســت وزارت امور خارجه عنوان کــرد: کانادا که 
خــود را مدعی حقوق بشــر می داند در برابــر این حق 

مهــم ایرانیان یعنی مشــارکت در انتخابــات تمام قد 
ایســتاد و اجازه نداد انتخابــات در این کشــور برگزار 
شود کشــوری که چندی قبل در راســتای همپیمانی 
با صهیونیست ها و تروریســت ها سپاه پاسداران را در 

لیست گروه های تروریستی قرار داد.
وی ادامه داد: تروریســت ها همــواره در مقابل مردم 
ســالاری ایســتاده اند و کانادا نیز با ۲ اقدام خود یعنی 
قــرار دادن نام ســپاه پاســداران انقاب اســامی در 
لیست گروه های تروریســتی و عدم اجازه به ایرانیان 
جهت شــرکت در انتخابات و تعیین سرنوشت شان در 

این مسیر حرکت کرد.

دولت

باقری در جمع خبرنگاران:برخی دولت های غربی از حق مردم ایران برای مشارکت در انتخابات صیانت نکردند

خریدار  خطیب جمعــه تهــران گفت: 
اقتدار بین المللی ما امروز در گرو حضور در 

انتخابات است.
حجــت الاســام والمســلمین حــاج علی 
اکبری در خطبه هــای نماز جمعــه اظهار 
داشــت: خــدای متعــال در قــرآن کریــم 
خطــاب بــه پیامبــر )ص( و از طریــق آن 
حضــرت خطــاب بــه همــه مومنــان این 
نکته را یــادآوری می کند که شــما در همه 
حــال تصورات ذهنــی ، اندیشــه هایتان و 

خلوتتان تحت نگاه خدای متعال است.
خطیب نمــاز جمعــه تهــران بیــان کرد: 
مومنین طبــق قاعــده زیســت اجتماعی 
مومنانه باید رفتارشــان با ســایر انسان ها 
براســاس قاعده امنیت و ســامت باشــد. 
یعنی از ناحیه ما آســیبی به کســی نرسد و 

حریم انسان ها رعایت شود.
حجت الاســام حــاج علی اکبــری عنوان 
کرد: بــه مناســبت انتخابــات بــه یکی از 
مهمترین جلوه های مســئولیت اجتماعی 
دارم.  اشــاره  قــرآن  منطــق  براســاس 
مســئولیت فــرد مســلمان در برابــر امت 
اســامی، برخی امور اســت کــه مربوط به 
حیات کل جامعه و کل امت. اموری هستند 
کــه مربوط بــه هویــت و اصل حیــات امت 
اسامی و در ادبیات قرآن کریم به این امور 

امر جامع گفته می شود.
خطیب نمــاز جمعــه تهران گفــت: وقتی 
ســخن از حیات و عزت ملــی و آبروی امت 
اسامی و ســاخت پایه های قدرت در نظام 
اســامی در میان اســت این امر امر جامع 
اســت و همــه امت وظیفــه پیــدا می کنند 
کــه آحادشــان بایــد حضــور پیــدا کنند و 

نقش آفرینی کنند.
حجت الاســام حــاج علــی اکبــری بیان 
کــرد: نمونــه فــراوان اســت. حضــور در 
راهپیمایی هــا، حضــور در جبهه و جنگ، 
و از جمله انتخابات از همین قبیل اســت. 
یکــی از مصادیــق امــر جامع بــرای امت 
اسامی انتخابات اســت. در نظام هایی که 
بر پایه حضور مردم شــکل می گیرند حضور 
مردم سرنوشــت ســاز اســت هم رمز بقا و 
پیشرفت به حســاب می آید. نظام سیاسی 
اسام، دقیقا همین خصوصیت را دارد و بر 
پایه حضور مردم، خواســت و اراده مردم و 

همکاری مردم است که شکل می گیرد.
وی یــادآور شــد: در قانون اساســی که ما 
داریم شکل گیری ارکان حاکمیت اسامی 
مســتقیم و غیرمســتقیم بــه آرای مــردم 
سپرده شده اســت و متکی به آرای عمومی 
اســت و عمدتا از طریــق انتخابات صورت 

می گیرد.
این یک پیام بین المللی هم دارد در جهان 
امروز انتخابات شــناخته شــده و به عنوان 
یــک روش مردم ســالاری و جمهوریــت 

است.
وی گفــت: این حضــور پیــام بیرونی برای 
جامعه جهانــی دارد. انتخابات از مصادیق 

امر جامع اســت یعنی وقتی مــردم بیایند 
و حضــور پیــدا کنند زمینــه بــرای عزت و 
خوشــبختی آنها بیــش از گذشــته فراهم 

می شود. 
خطیب نمــاز جمعه تهران اظهار داشــت: 
امــام راحل فتــوای خیلــی روشــن دارند 
مراجع تقلید هم اکثرا همیــن فتوا را دارند 
و رهبری هم همین فتــوا را دارند که حضور 
مردم پای صندوق رای مثل نماز برای آنها 

واجب شرعی است.
خطیــب نمــاز جمعه تهــران اظهــار کرد: 
این واجب بســیار آســان بســیار حیاتی و 
اثرگذار است و در نگاه خداوند بزرگ است. 
مردم بــا این حضــور امانت قــوه مجریه که 
حساس ترین قوه کشور است در اداره امور 
جامعه، این را به اهل آن بســپارند و باید با 

دقت در این انتخاب عمل کنند.
حجت الســام  حاج علی اکبری افزود: این 
واجب شرعی پشتوانه بسیار بزرگی دارد از 
دعوت عقل و خرد و دلبستگی های میهنی 
. عقل حکم می کند اگــر می خواهی زندگی 
خوبی داشــته باشــی و اگر ایران را دوست 
داشته باشــی اقتضا می کند به میدان برود 

و واجب خود را انجام دهد.
خطیب نمــاز جمعه تهــران گفــت: پایان 
فرصــت   ۱۴۴۵ قمریــی  هجــری  ســال 
مناسبی است برای استغفار و تصمیم های 
بزرگ و انشــاالله همه مومنین ایــن فرصت را 

غنیمت بشمارند. 
حجت الاســام حــاج علی اکبــری افزود: 
ملت ما یکســال اســت کــه انتظــار برپایی 
مجالس حســینی و مــاه محــرم را دارند. 
از  برگــزاری مجالــس حســینی  تجربــه 
امــام  ملــت  تجربه هــای  قدیمی تریــن 
حسینی ما است. هر سال بهره ما از مکتب 

حسینی بیشتر خواهد شد.
وی بیــان کــرد: چهلم شــهدای خدمت را 
پشــت ســر گذاشــتیم همزمان بــا جریان 

انتخابات در هفته گذشــته بود شاید آنطور 
که باید حق مساله ادا نشــد به روح مقدس 
پرواز اردیبهشــت درود می فرستم، شهید 
رئیســی توانســت یک نصاب جدیــدی را 
در جایــگاه خدمت بــه مــردم در موقعیت 
ریاســت جمهوری تقدیم کند شــخصیتی 
مومــن ، باتقوا ، خالــص، بردبــار، صبور و 
بهره مند از حســن و خلــق و دارای روحیه 
جهادی و عاشق مردم و ولایت دلداده امام 
مســلمین. اهل مبارزه با فســاد، تعامل با 

دستگاه ها و قوا.
 خطیب نماز جمعــه تهران گفت: ایشــان 
با حضــور در میــدان ، شــجاعت در اعام 
مواضــع، تحمــل مخالــف و اســتفاده از 
دیدگاه منتقــدان از ســیره های مدیریتی 
ایــن شــهید عزیز مــا اســت. حاصــل آن 
این شــد که جمهوری اســامی ایــران در 
تاریخ مدیریتــی برگ پرافتخــار و نورانی و 
درخشــان را دارد. حضور و تحرک عمومی 
کشــور و بــه میــدان آوردن دســتگاه های 

مختلف بود. 
حاج علی اکبــری تصریــح کرد: ایــن مرد 
بزرگ تاش زیادی کرد تاخیرهای گذشته 
را جبــران کنــد ، احیــای تولیدی هــای 
زمین خــورده و بســیاری از اقداماتــی که 
شــاید دیــده هــم نشــد. اقداماتــی که در 
تحرک دانش بنیان هــا، مهار کرونا، تحرک 
دیپلماســی جهانــی در همــه زمینه هــا 

دستاوردهای فراوانی را بر جای گذاشت. 
وی افــزود: مردم ما هم در جریان تشــییع 
حماســه آفریدنــد و در کمتــر از ۵۰ روز 
براســاس قانون، کشــور آماده شــد برای 
اینکه رئیس جمهور جدیــد را انتخاب کند 
الگوی شهید رئیســی برای مسیر پیش رو 
سرمایه ارزشــمندی اســت که امیدواریم 
مورد نظر کارگــزاران در دســتگاه اجرایی 
کشور باشد. این روزها گاهی در مناظره ها 
یا جلســات از طرف برخــی کاندیداها جفا 

شد و ســیاه نمایی هایی انجام شد و نسبت 
به شــهید عزیز ما بی مهری صورت گرفت. 
ملــت ما قــدر شــناس ایــن خادم شــهید 

جمهوری خواهد بود.
وی دربــاره انتخابــات گفــت: از ابتــدای 
وقت امــروز ۱۵ تیر، انتخابات آغاز شــده و 
در حال انجام شــد. ایــن انتخابات نعمت 
اسام و شهدا و انقاب اسامی است که در 
دسترس ملت قرار گرفته است و انشاءالله این 

شُکر برکاتی فراوانی خواهد داشت.
خطیب نماز جمعه تهران افزود: امروز روز 
حماسه سیاســی ملت ایران، روز بصیرت 
روز پیمان بــا امام عصر و ولــی فقیه زمان و 
تجدید پیمان با خون های شــهدا و نشــان 
حیات سیاســی ملت ما و روز مردم اســت. 
زمینــه برای یــک انتخــاب امــن و رقابتی 
فراهم شد امروز ملت ما با حضور خودشان 

کار را تمام خواهند کرد.
حاج علــی اکبری تصریح کــرد: ملت امروز 
کار خــود را انجــام می دهــد و فردا کشــور 
رئیس جمهور خود را می شناســد هر کس 
انتخاب شــود رئیــس جمهور همــه ملت 
ایــران اســت و بعــد از تنفید و نصــب امام 
مسلمین سکاندار دســتگاه اجرایی کشور 
می شــود فردا جشن همبســتگی ملی ما و 
آغاز رفاقت های تازه بــرای خدمت به ملت 

و تحقق آرمان است.
وی خاطرنشــان کــرد: منتخــب مــردم 
برای باید خــود را برای انجــام تعهد بزرگ 
۴ ســاله آماده کند بار بسیار سنگینی است 
که بــر دوش گرفتــه و بایــد به میثــاق ملی 
ایرانیــان وفــادار بماند. آرمان هــای امام 
و سیاســت های کلــی، برنامه هفتــم و راه 
و روش منتخب جمهــور باید همــان راه و 
روش دو شــهید جمهور رجایی و رئیســی 
باشــد. رئیس جمهور منتخــب از روز ۱۶ 
تیر متعلق به همه ملت ایران است، وامدار 
هیــچ گــروه و جریــان و جناح و دســته ای 

نیســت، وامــدار امــام و شــهدان و ولایت 
غدیر است، وامدار حضور دائمی این ملت 
وفــادار در تمــام انتخابات های گذشــته و 

صحنه های حضور است.
خطیب نمــاز جمعــه تهــران بیــان کرد: 
رئیس جمهــور منتخب به لطــف خدا باید 
ســریع از پوســته تبلیغاتی خارج شــود و 
بــا یارانی امیــن کــه ذره ای بــا آرمان های 
انقاب اســامی و نظــام اســامی فاصله 
نداشته باشــند عازم میدان خدمت شود و 
یک کابینــه جهادی، مومــن و کاری و اهل 
ایمان و تقوا و اهل ایمان بــه آرمان انقاب 

به میدان بیاورد. 
حجت اســام حاج علی اکبری اظهار کرد: 
با پذیرفتن این مســئولیت خطیر و با توجه 
بــه همــه ظرفیت هــا و البته دشــواری ها 
باید کلمــات »نمی شــود«، »نمی توانیم«، 
»نگذاشــتند«، »اختیار نداشــتن« و امثال 
آن را از قامــوس حرف هــای خــود کنــار 

بگذارد. 
وی ادامــه داد: رئیــس جمهــور منتخب 
باید خط ناب انقاب اســامی را در تقویت 
جبهــه مقاومــت کــه سیاســت روشــن و 
هوشمندانه جمهوری اســامی در مقابله 
با اســتکبار جهانی و صهیونیســت است را 
پیش ببرند. شاید اینجاست که انسان آرزو 
می کنم وزیر خارجه مانند امیرعبداللهیان 
این عرصه را می خواهد که بتواند حق پیام 
جمهوری اســامی را در عرصه بین الملل 

ادا کند. 
خطیب نمــاز جمعه تهران اظهــار کرد: هر 
دو نامزد بــرای مبــارزه بی امان با فســاد، 
رانت خــواری، ویــژه خواری، اشــرافیت، 
فاصله طبقاتی وعــده دادنــد و از فردا باید 
پاســخگوی وعده های خودشــان باشند. 
این روحیــه عدالــت خواهی عهــد رئیس 
جمهور منتخب بــا ملت ایران اســت که با 

یارانی پاکدست و قوی امکان پذیر است. 
حجت الســام حــاج علــی اکبــری گفت: 
هواداران کاندیداها باید روز شــنبه )فردا( 
را شــنبه مهربانی بدانند. پیروز این عرصه 
همه ملت ایران، نظام جمهوری اسامی، 
رهبر عزیــز و عالی قدر ما اســت و انشــالله به 
لطــف خدا آغــاز خوبــی بــرای ادامــه کار 

انقاب و نظام اسامی خواهد بود. 
وی افــزود: از آنجایی کــه انتخاب رئیس 
جمهــور چهاردهــم در مرحلــه دوم بــا 
اکثریــت نســبی انجــام می شــود بایــد 
پس از اعــام نتیجه هــم کاندیداها و هم 
هوادارانشــان و هم همه مردم بــه نتیجه 
اعامــی تمکیــن کننــد و از اظهــارات 
تنش زا پرهیز کنند اگر احتمالا اعتراضی 
دارنــد بایــد از طریــق قانونی مســئله را 
دنبال کنند. انشــالله طرفداران و هواداران 
رئیس جمهور منتخب بــا تاکید خود آنها 
باید حرمت مــاه محرم و شــب اول ماه را 
در رفتارهــا و شــادی هایی کــه خواهند 

داشت نگه دارند.
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وزیر ارتباطات در جمع خبرنگاران:
چهارصد تیم مشغول پایش زیرساخت های 

کشور هستند
وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات گفت: چهارصد تیم مشــغول پایش 
زیرساخت های کشور هســتند و برخی خرابکاری هایی از روز گذشته 

اتفاق افتاد، اصلاح شد.
 »عیســی زارع پور« وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات پس از انداختن 
رأی خود به صندوق، در جمع خبرنگاران، اظهار داشــت: همانند ســه 
انتخابات در ۶ ماه گذشته، ارتباطات نقش کلیدی در این فرایند دارد و 

استعلام هویت و احزار به شکل برخط انجام می شود.
وی با اشــاره به اینکه شــاهد پوشش صد در صدی شــبکه های احراز 
هویت هستیم، گفت: این برای جمهوری اسلامی ایران افتخار است که 
پوشش شبکه ای در سراسر کشور ایجاد کرده است. طی یک بازه زمانی 
کوتاه و مشــخص حدود ۲۵ میلیون نفر در دور قبل از این زیر ساخت ها 

استفاده کرده اند.
وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات گفت: ۹۹ و نیم درصد استعلامات به 
شکل برخط انجام شده که نشــان می دهد شبکه هم وجود داشته و هم 

با کیفیت بوده است.
زارع پور با تاکید بر اینکه از جمعه گذشــته چهارصد تیم مشغول پایش 
زیرساخت های کشــور هســتند، گفت: برخی خرابکاری هایی از روز 

گذشته روی داده اصلاح شد.

وند تجارت جهانی مثبت شد  ر
 تجارت به ۳۲ هزار میلیارد دلار می رسد

گزارش جدید UNCTAD نشــان داد که تجــارت کالا و خدمات در 
۳ ماه اول سال جاری مثبت شــده و اگر روند به همین شکل ادامه یابد 
تجارت جهانی در ســال ۲۰۲۴ می تواند به حدود ۳۲ هزار میلیارد دلار 

برسد.
گزارش جدید UNCTAD نشــان داد که تجارت کالا و خدمات در ۳ 
ماه اول سال جاری به واســطه بهبود وضعیت تجاری در آمریکا، چین و 
هند به ترتیب یک و ۱٫۵ درصد افزایش یافته است و انتظار می رود این 
افزایش در نیمه اول سال ۲۰۲۴ نسبت به نیمه دوم سال ۲۰۲۳ حدود 
۲۵۰ میلیارد دلار به تجارت کالا و ۱۰۰ میلیارد دلار به تجارت خدمات 

اضافه کند.
پیش بینی های جهانی برای رشــد تولید ناخالــص داخلی در حدود ۳ 
درصد برای سال ۲۰۲۴ باقی می ماند و چشــم انداز تجارت کوتاه مدت 
خوش بینانه اســت. اگر روندهای مثبت ادامه یابــد، تجارت جهانی در 
ســال ۲۰۲۴ می تواند به حدود ۳۲ هزار میلیارد دلار برســد، اما بعید 

است که از سطح رکورد خود در سال ۲۰۲۲ فراتر رود.
چین، هند و آمریکا با افزایش صــادرات از چین برابر ۹ درصد، هند برابر 
۷ درصد و آمریکا برابر ۳ درصد محرک اصلی رشــد تجارت جهانی در 
سه ماهه اول سال ۲۰۲۴ بوده اند. برعکس، صادرات اروپا رشدی نشان 

نداده و صادرات آفریقا ۵ درصد کاهش یافته است.

تجارت در کشــورهای درحال توســعه و واردات و صادرات »جنوب-
جنوب« )تجارت کشــورها و مناطق توســعه یافته جهان با یکدیگر( 
در ســه ماهه اول ســال حدود ۲ درصد افزایش یافته است. در مقایسه، 
کشورهای توســعه یافته شــاهد واردات ثابت و یک درصد افزایش در 
صادرات بودند. بااین حال، به طور ســالانه، تجــارت جنوب-جنوب در 
مقایسه سه ماهه اول سال ۲۰۲۳ با سه ماهه اول ۲۰۲۴ حدود ۵ درصد 

کاهش یافته است.
رشــد تجارت در بخش های مختلف به طــور قابل توجهی متفاوت بود. 
در بخش انــرژی ژاک و محصولات مرتبط با هــوش مصنوعی افزایش 
شدیدتری مشاهده شده است. ارزش تجاری ســرورهای با کارایی بالا 
در مقایسه با سه ماهه اول سال گذشــته ۲۵ درصد افزایش یافته است؛ 
درحالی که تجارت ســایر رایانه ها و واحدهای ذخیره ســازی ۸ درصد 
ارزش افزایش داشــته اند. ارزش تجارت خودروهای برقی نیز به میزان 

قابل توجهی رشد کرده و حدود ۲۵ درصد افزایش یافته است.
علیرغم روندهای مثبت، چشم انداز سال ۲۰۲۴ به دلیل مسائل بالقوه 
ژئوپلیتیک و تأثیر سیاســت های صنعتی کاهــش می یابد. تنش های 
ژئوپلیتیک، افزایــش هزینه های حمل ونقل و سیاســت های در حال 
ظهور صنعتی می تواننــد الگوهای تجــارت جهانــی را تغییر دهند. 
این گزارش هشــدار می دهد که افزایــش تمرکز بر صنایــع داخلی و 

محدودیت های تجاری می تواند مانع رشد تجارت بین المللی شود.

با پیگیری وزیر راه و شهرسازی انجام شد
واز آغاز فارسی سازی کارت های پر

 با اعلام ســازمان هواپیمایی کشــوری، فــاز اجرایی فارسی ســازی 
کارت های پرواز ازروز )پنج شــنبه، ۱۴ تیرماه( در فرودگاه بین المللی 

شهید هاشمی نژاد مشهدمقدس به صورت آزمایشی کلید خورد.
 فارسی ســازی کارت  پروازهــای داخلی جهت رفاه حال مســافران با 
پیگیری های مهــرداد بذرپاش وزیر راه و شهرســازی، کاپیتان محمد 
محمدی بخش معاون وزیر و رییس ســازمان هواپیمایی کشــوری در 
دولت ســیزدهم، پس از اجــرا در فرودگاه مشــهد به عنــوان دومین 
فرودگاه پر ترافیک کشــور، براســاس برنامه ریزی انجام شده در سایر 

فرودگاه های کشور هم بزودی اجرایی خواهد شد.

معاون وزیر صمت:
و ترخیص شد ۷۸۰۰ خودر

معاون وزیر صمت از ترخیــص ۷۸۰۰ خودرو خبــر داد و گفت: هفته 
آینده آخرین عرضه  خودروهای وارداتی بــرای متقاضیان مرحله اول 

صورت خواهد گرفت.
 مهدی ضیغمی رئیس سازمان توســعه تجارت ایران در نشست خبری 
برخط اظهار کرد: از ابتدای امســال تاکنون نزدیک به ۷۸۰۰ خودروی 
وارداتی ترخیص شــده و به متقاضیــان تحویل می شــود. همچنین 
اکنون بیش از ۱۶ هــزار خودرو نیز در گمرکات کشــور وجود دارد که 
در حال طی فرایند ترخیص هستند.وی گفت: هفته بعد سامانه فروش 
خودروهای وارداتی برای عرضه باز خواهد شــد و ایــن عرضه آخرین 
عرضه ای اســت که ثبت نام کنندگان ســال ۱۴۰۱ اولویــت و امکان 
انتخاب دارند. البته در این دوره از ثبت نام همه مردم می توانند با بلوکه 

کردن ۵۰۰ میلیون تومان در این عرضه شرکت کنند.
ضیغمی اضافه کرد: نوبت ثبت نام کنندگان مرحله اول، صرفاً در عرضه 
هفته آینده، معتبر است و پس از آن دیگر امکان ثبت نام وجود نخواهد 
داشت.معاون وزیر صمت تصریح کرد: در این عرضه مانند خودرو برقی 
صف تشــکیل نخواهد شــد و پس از اولویت بندی افرادی که خارج از 

ظرفیت خودرو انتخابی باشند، عدم تخصیص خواهند خورد.

بازار

یک کارشــناس بــازار ســرمایه گفــت: بــا توجه به 
محدوه های حمایتی شــاخص های بورســی و ریزش 
۲۰ درصدی بازار ســرمایه از اردیبهشت ۱۴۰۲، هفته 
آینده برآیند عملکرد بازار مثبت خواهد بود اما انتخاب 
آقای جلیلی می تواند در کوتاه مدت، شــاخص ها را به 

سمت خطوط حمایتیشان براند.
 محمد غلامحســینی کارشــناس بازار ســرمایه به 
پیش بینی بــازار ســرمایه در هفته بعــد از انتخابات 
پرداخت و گفت: در ابتــدا باید گفت کــه محدوده ۲ 
میلیون ۴۰ واحد به یک حمایت معتبر برای شــاخص 
کل بدل شده اســت؛ محدوده ای که بعد از اردیبهشت 
۱۴۰۲ بارها و بارها به آن واکنش نشــان داده اســت. 
می توان مدعی بود که شکست این محدوده تقریبا غیر 

ممکن است و کف بازار را باید همین محدوده دانست.
وی ادامه داد: بعد از گذشــته ۲ هفته و نزدیکی شاخص 
به محــدوده ۲ میلیون و ۱۰۰ واحد، حــالا این ناحیه را 

می توان مقاومت ســد راه شاخص کل در نظر 
گرفت. مقاومتی که در صورت شکســت آن، 
رشد بازار تا محدوده ۲٬۳۰۰٬۰۰۰ واحد دور 
از انتظار نیست؛ یعنی رشــدی قریب به ۱۰ 
درصد را تجربه کند.غلامحســینی به تحلیل 
شــاخص کل هم وزن نیز پرداخــت و گفت: 
شاخص هم وزن نیز یک حمایت بسیار معتبر 

و بلند مدتی در محدوده ۶۵۰ تا ۶۶۰ هزار واحدی دارد. 
این محدوده برای شاخص هم وزن در ماه های شهریور 
و آبان نیز در قامت محدوده حمایتی عمل کرده اســت. 
بدان معنا که شاخص هم وزن و شاخص کل همزمان به 

حمایت های معتبر خود رسیدند.

بازار به چه سمتی می رود؟
این کارشــناس بازار سرمایه سمت وســوی بازار را به 
تصویر کشــید و گفت: با توجه به مطالــب مطروحه، 

شاخص های مهم بورسی یک حمایت معتبر 
را دارا هستند. فاصله قیمتی این شاخص ها 
از محدوده ی حمایتیشــان، حدودا ۲ درصد 
بوده است. از ســوی دیگر به واسطه ریزش 
ســنگین بازار و همچنیــن خبرهای مثبت 
پیرامون بازار ســرمایه، انتظار شکست این 
حمایت هــا کمــی دور از ذهن اســت؛ پس 
می توان مدعی بود برآیند شــاخص در هفته ی آینده 

مثبت خواهد بود.

تاثیر جلیلی و پزشکیان بر بورس
غلامحســینی در خصوص ســوال خبرنــگار مبنی بر 
انتظارات شکل گرفته ســهامداران از رؤسای احتمالی 
جمهور و تاثیر آن بر بازار ســرمایه این چنین پاسخ داد: 
فعالان بازار سرمایه به روی کار آمدن آقای جلیلی بدبین 
هستند و این بدبینی قطعا سبب فشار فروش در کلیت بازار 

خواهد شــد. اما همان طور که عرض کردم شاخص های 
بورســی در نزدیکی حمایت های خود جا خوش کرده و 
آقای جلیلی می تواند در کوتاه مدت، شاخص ها را به سمت 
خطوط حمایتیشان براند. اما مجموعه عوامل تاثیرگذار 

هستند که سبب می شود به آینده بازار امیدوار بود.

صنایع پر اقبال بازار
محمد غلامحســینی در آخر به صنایع پر اقبال بازار در 
هفته ی آینده اشاره کرد و گفت: به نظر می رسد صنعت 
پالایشی ها به دلیل اصلاح نسبتا زیادشان در هفته های 
گذشته مورد اقبال فعالان بازار قرار گیرد. صنعت خودرو 
نیز خبرهای پیرامون تجدید ارزیابی دارایی ها و خروج از 
ماده ۱۴۱ نیز می تواند مسیر حرکت مطلوبی را از خود به 
جای بگذارد. لازم به ذکر است که این گروه هم افزایش 
نرخ فروش گرفته و هم بــه گفته وزارت صمت، به زودی 

پیش فروش خودرو آغاز می شود.

بورس

خریــدار  آیلیــن ســیروس: بیســت و 
هفتمین نمایشــگاه الکامپ در نمایشــگاه 
بیــن المللــی تهــران یــک روز بعــد از 
چهاردهمیــن دوره انتخابــات ریاســت 
جمهوری با حضور حدود ۴۵۰ اســتارتاپ 
داخلی و ۱۰ کشورخارجی آغاز به کار کرد. 
نمایشــگاهی که به گفته بسیاری از فعالان 
و متخصصان این حوزه تاثیر بســیار مهمی 
در ارتقا و توســعه تکنولوژی و استارتاپی در 

کشور دارد.
برگزاری نمایشــگاه الکامپ چند ســالی با 
مشــکلاتی همراه بود. ســال گذشته این 
نمایشــگاه با کاســتی ها و نواقص بسیاری 
روبه رو بــود. حذف چندین بخــش، مانند 
آوردگاه ســرمایه، الکامپ استارز و الکامپ 
پیچ با انتقادات فراوانی مواجه شــد و حضور 
کمرنگ اســتارتاپها کامــلا بارز بــود. اما 
امســال حضور بیش از ۵۰۰ شرکت داخلی 
و ۱۰ کشــور خارجی فضای پرشورتری به 
الکامپ بخشیده بود. ۵۰ شرکت بین المللی 
از کشورهای روســیه، کره جنوبی، آلمان، 
تایوان، ســوریه، چین، پاکســتان و ترکیه 

نمایشگاه امسال را پررونق تر کردند.
شعار بیست و هفتمین الکامپ " همه باهم 
برای اقتصاد دیجیتال"  بود که به گفته دبیر 
اجرایی نمایشــگاه معیارهــای مدنظر تیم 

اجرایی را به طورکامل محقق کرد.
جذابتیهای بیست و هفتمین الکامپ

بر اســاس این گزارش الکامپ ۴۰۳ از نظر 
کمّی، رشــد فزاینده ای داشت و در فضایی 
بیش از ۵۰ هزار متر مربع برگزار شــد. الکام 
استارز، الکام پیچ، تینواســتارز، توان تک، 
الکام تاکــز و الکام کامرز جــزو بخش های 
اصلــی الکامــپ ۲۷ بودنــد که بــه گفته 
رضاحیدری بخش الکام کامرز که در سالن 
۲۷ الکامپ و با مسئولیت بیمه مرکزی بر پا 

شد، یکی از جذابیت های نمایشگاه بود.
طراحی غرفه ها نســبت به ســال گذشته 
متنوع تر و با جذابیت بیشــتری انجام شده 
بود و می توان گفت بیش از ۵۰۰ شــرکت 
با هدف بازاریابی، برندینگ، جذب مشتری 
جدید، تعامل با رقبا و اکوسیستم تصمیم به 
حضور در بیست  وهفتمین نمایشگاه تجارت 
الکترونیک کشــور گرفتند و این نمایشگاه 
فرصــت و انیگزه ای بــرای به روز شــدن 
شــرکت ها و فضای رقابتی را بیش از پیش 

هیجان انگیز کرد.
در الکامــپ ۱۴۰۳مفاهیمــی مانند هوش 
مصنوعــی، لندتک، تجــارت الکترونیکی، 
حوزه بازی، ســخت افزار، امنیت سایبری، 
سلامت دیجیتال و اینترنت اشیا با برگزاری 
پنل ها و سخنرانی هایی در این زمینه برای 
علاقه مندان در نظر گرفته شــده بود که با 

استقبال متفاوت مخاطبان همراه شد.
در الکامپ ۲۷، بخش مســابقه استارتاپی 
»الکام پیچ«  که ۴ ســال برگزار نشده بود، 
به نمایشگاه برگشت. در الکام پیچ امسال ۶۰ 
تیم رقابت کردند و تیم هــای اول تا چهارم 

جوایزی را دریافت کردند.
بخش تینواســتارز نیز به نمایشگاه الکامپ 
امســال روح تــازه ای بخشــید و حضــور 
دانش آمــوزان از سراســر ایــران در ایــن 
رویداد بســیار تاثیرگذار بود. دانش آموزانی 
که از سراســر ایران محصولات خود را ارائه 
کردند یک دنیای پر از انرژی از نســل زد در 
نمایشگاه را جاری ســاختند. در کنار دانش 
آموزان، اســتارتاپ های کوچک در الکامپ 
که حالا در ابتدای راه خود هستند و با حضور 
در این رویداد امکان رشــد و توسعه خود را 
فراهم ســاختند. حضور این اســتارتاپ ها 
بیشتر از همیشه بود و این نشــان از انگیزه 

استارتاپها تازه کار است. 
توان تک اقدام دیگر انجام شده در نمایشگاه 
بود که با همــکاری اتاق بازرگانی شــکل 
گرفت و غرفه آن توســط معلولین اداره شد 
تا درخواست و نیازمندی هایی که در حوزه 
فناوری اطلاعات دارنــد را مطرح کنند و در 

جهت توسعه کسب و کار خود قدم بردارند.
 البتــه در کنار مــوارد گفته شــده بخش 
الکامپ جابزهم در الکامپ ۲۷  دیده شــد 
تا درخواست کار و کارفرمایی ثبت و به این 

ترتیب راهی برای تعامل و اشتغال باز شود.
گفتنــی اســت هم زمان بــا آغازبــه کار 
نمایشــگاه الکامــپ، صندوق نــوآوری و 
شــکوفایی پاویون دانش بنیان ها را نیز برپا 
کرد و ۱۹ شــرکت دانش بنیان محصولات 

و توانمندی هایشــان در حوزه بین المللی 
الکترونیک، کامپیوتر و تجارت الکترونیک 

را معرفی کردند.
پنلهای تخصصی و استقبال مخاطبان

بر اســاس این گزارش در تمامی سالنهای 
الکامپ امســال شــاهد برگزاری پنلهای 
تخصصــی فراوانــی بودیــم. در روز اول 
نمایشــگاه الکامپ در پنــل کاربردپذیری 
رمزارز هــا عبــاس آشــتیانی پژوهشــگر 
حوزه بلاکچین و رمرز دربــاره چالش های 
مســیر کاربردپذیری رمزارز هــا در ایران 
گفت: رمزارز ها باید مثل هــر دارایی دیگر 
کاربردپذیر باشند اما در زمینه کاربرد پذیر 
کردن رمزارز ها ضعف هــای بزرگی وجود 
دارد. یکــی از ایــن ضعف ها این اســت که 
حاکمیت اعتــراف می کند کــه رمزارز ها 
باعث تضعیــف ریال می شــوند. این اتفاق 
نتیجه ضعف عملکرد بعضی نهاد ها است که 
فکر می کنند مشروعیت بخشی به رمزارز ها 
موجب تضعیف آنها می شود. در صورتی که 
رمزارز ها می توانند باعث تســهیل تجارت 
الکترونیکــی و تأمین نیاز هــای خرد ارزی 
کشور شوند. از ســال ۲۰۱۷ خرید و فروش 
رمزارز ها گسترش پیدا کرده اند اما در ایران 
نگرانی از شیوع گسترده رمزارز ها به چالش 

رگولاتوری تبدیل شده است.
آشــتیانی همچنین درباره همکاری و نحوه 
تعامل دولت ها در دوره های قبل هم گفت: 
مرکز ملــی فضای مجــازی همکاری های 
بیشتری با رمزارزی ها داشــته اند و وزارت 
اقتصاد نیز با عدم دخالــت در فعالیت های 

ما واقعاً به توسعه این مسیر کمک کرده اند.
در ایــن پنل تخصصــی احســان مطلبی 

مدیرعامل ســرمایکس بیان کــرد: نتیجه 
برای ما مهم تر از هر چیزی است. نتایجی که 
بتوانیم آن را در سطح کســب و کار ببینیم. 
خوشــبختانه حــالا دانش جامعه بیشــتر 
شــده اســت. روز هایی ما را به چشم مجرم 
می دیدنــد. در حال حاضر بانــک مرکزی 
محدودیت هایی ایجاد کرده که هیچ دلیل 
علمی و اقتصادی نــدارد و بحث دلارزدایی 
خیلی از مسیر ها را مســدود کرده است. اما 
همیشه توصیه من به بازیگران تازه وارد این 
حوزه یا کسانی که می خواهند وارد صنعت 
شوند این اســت که ریســکش را بپذیرند 
احتمال شکســت زیاد اســت اما از آنجا که 
زیرشاخه اصلی، فین تک است این حوزه به 

خوبی گسترش پیدا می کند.
انگیــزه اپراتورهــا در مقابــل فشــارها و 

محدودیتهای اینترنت
حضــور اپراتورها با طراحی هــای متفاوت 
غرفه هایشــان مانند هر ســال نمایشگاه را 
جذاب تر کرد. به نظر می رســید بزرگترین 
غرفه امسال نیز مانند ســال گذشته همراه 
اول باشــد که البته کل فضای ســالن ۳۵ 
اختصاص به این اپراتور داشــت. اتصال به 
جهان هوشــمند، تجربه بازی با اســتفاده 
از پنلهــای نمایشــگر، نمایــش خودروی 
هوشــمند، اســتیج ورزشــی و برگزاری 
مسابقه و همچنینی اختصاص لاینی برای 
اســتارتاپهای همراه اول از جذابیتهای این 

غرفه بود.
البتــه ایرانســل هم بــا برپایــی غرفه ای 
در نمایشــگاه الکامــپ ۲۷، جزئیاتــی 
هیجان انگیز از شــبکه ی ۵.۵G و توسعه ی 
فیبر نوری ارائه داد. ایرانســل هر ســال در 

نمایشــگاه الکامــپ حضور پیــدا می کند 
و امســال هم شــاهد حضــور پررنگ این 
اپراتــور ایرانی بودیم. غرفه ی ایرانســل در 
الکامپ ۲۷ توجه ویژه ای بــه فناوری های 
ارتباطی و خصوصا شبکه ی ۵.۵G داشت. 
ایرانسل در نمایشگاه الکامپ ۲۷ اعلام کرد 
توسعه ی اینترنت ۵.۵G را ادامه می دهد و 
این شــبکه ی ارتباطی نه تنها تأخیر پایینی 
دارد، بلکه به سرعت چشمگیری دست پیدا 

می کند.
 ایــن در حالی اســت متاســفانه وضعیت 
اینترنت همواره در کشــورمان وخیم است 
و انجمــن تجــارت الکترونیک تهــران با 
انتشار گزارشی گفته است محدودیت های 
اینترنتــی در ایــران بدتر از چین اســت.

گزارش فصلی این انجمن که روز سه شنبه 
۱۲ تیرماه در ســایت آن منتشر شد، ایران 
و چین را در وضعیت مشــابهی قرار داده که 
رده بندی های محدودترین کشورهای دنیا 
)پایین تریــن رتبه ها در بین ۱۰۰ کشــور( 
دارند، اما در شــاخص های مرتبط با سرعت 
و اختلال، رتبــه چین از ایران بهتر اســت. 
این انجمن در گزارش خود توضیح داده که 
تحمیل هزینه های چند هزار میلیاردی به 
مردم و اپراتورها به دلیل شــرایط قطعی و 
فیلترینگ باعث ایجاد اختلالات گســترده 

است.
 مهم ترین رویدادهای فناورانه الکامپ ۲۷

در کنــار همــه بازدیدهــا و صحبت های 
مسئولان به دلیل ماهیت فناورانه الکامپ، 
محصولات نوآورانه جدیدی رونمایی شد. به 
طور مثال پروژه خودروی متصل یک اپراتور 
تلفن همراه در قالب کاربســتی عملیاتی در 
نمایشگاه الکامپ ۱۴۰۳ به نمایش گذاشته 
شد. خودروهای متصل که عامل مهمی در 
پیشــرفت اینترنت اشیاء هســتند، امکان 
اتصال خودرو بــا خودروهــای نزدیک به 
خود در جاده و ضبط و پخش صدا در داخل 
خودرو که به گوشــی راننده متصل است را 
فراهم می آورند و این یکــی از کاربردهای 
خودروهای متصل است. اتصال خودروهای 
داخل خیابان و جاده ها با هــم می تواند به 
هوشــمند شــدن ترافیک و تامین امنیت 
کمک کند. از سوی دیگر محصول »مراقب 
هوشمند« برای پاسخگویی به دغدغه افراد 
درباره مراقبــت از کودکان، ســالمندان و 
حیوانات خانگی به بهره برداری رسیده و در 

نمایشگاه الکامپ رونمایی شد.
در مجموع می تــوان گفت خوشــبختانه 
الکامپ امسال باعث ایجاد روزنه امیدی در 
دل اکوسیســتم فناوری و استارتاپی شد تا 
این بخش که در دنیا حرف اول را می زند در 

کشور نیز رو به جلو در مسیر حرکت باشد.

و ؛ صنایع پر اقبال بازار کدامند؟ پیش بینی شاخص های بورسی در هفته پیش ر

وزیر راه و شهرسازی تاکید کرد

وم توجه به ایمنی و عملکرد مطلوب ساختمان در خدمات مهندسی لز
خریدار  وزیر راه و شهرســازی در پیامی 
به بیست و هفتمین اجلاس هیأت عمومی 
سازمان نظام مهندسی ســاختمان تاکید 
کرد: لازم اســت هدف گیــری در خدمات 
مهندســی تأمین کننده ایمنــی و عملکرد 

مطلوب ساختمان ها باشد.
 مهرداد بذرپاش- وزیر راه و شهرســازی- 
پیامی به بیســت و هفتمین اجلاس هیأت 
عمومی ســازمان نظام مهندسی ساختمان 

ارسال کرد.  
وی در ایــن پیام آورده اســت: با ســلام و 
درود به روان پاک و پرفتــوح حضرت امام 
خمینی)ره( و آرزوی طول عمر با عزت برای 
مقام معظم رهبری)مد( و علو درجات برای 
مهندسان شــهید و پیشکسوتان مهندسی 
و آرزوی توفیق برای تک تک مهندســان و 
دست اندرکاران صنعت ساختمان در همه 

حوزه های تخصصی.
برگزاری پنجمیــن اجلاس هیات عمومی 

سازمان نظام مهندسی و کنترل ساختمان 
را در دوره نهــم توفیقــی بــرای جامعــه 
مهندسی کشور می دانیم و امید آن می رود 
که با مشــارکت همه جانبــه و متناظر با 
اهداف منــدرج در قانون نظام مهندســی 
در آینده ای نــه چندان دور شــاهد ارتقاء 
کیفیت و اقتصاد بهینه فرایند ساخت وساز 

باشیم.
بذرپاش در ادامه آورده است: در این فرصت 
پیش آمــده، لازم اســت به نکاتــی چند و 
مرتبط بــا فعالیت های گوناگون ســازمان 
نظام مهندسی و کنترل ســاختمان اشاره 

شود.
وی افزود: حدود ســه دهه از تجربه اندوزی 
ســازمان می گذرد که لازم اســت نسبت 
به بازنگــری و احتمالاً تغییــر در کلیات یا 
برخی جزئیات ســاختار نظام مهندسی به 
عنوان یک گام اســتراتژیک اقــدام دقیق و 

موشکافانه به عمل آورده شود.  

وزیر راه و شهرســازی همچنیــن گفت: در 
عصری که شــکوفایی های علمــی و فنی 
به ســرعت در حال گســترش است، لازم 
است سازمان نظام مهندســی خود را برای 
هماهنگ ســاختن بــا تحــولات روزآمد 
بیــش از پیش آمــاده ســازد و زمینه های 
آگاهی بخشــی به این قبیــل رویکردهای 

نوین را فراهم آورده شود.

بذرپاش تاکید کرد: لازم است هدف گیری 
در خدمات مهندسی تأمین کننده ایمنی و 

عملکرد مطلوب ساختمان ها باشد.
وی افزود: در کشــور حادثه خیز ایران لازم 
اســت به آثار و تبعات مقدم و مؤخر حوادث 
طبیعی و از آن  جمله زلزله به طور مســتمر 
توجه و در همه زمینه های مرتبط گام های 

نوآورانه و موثری برداشته شود.
وزیر راه و شهرسازی آورده است: همکاری 
در تولیدات اســتاندارد برای همه زمینه ها 
و صنایــع خــرد و کلان مربوط بــه فرایند 
ساخت وساز و در همه رشته های تخصصی 
هفت گانه امــری اجتناب ناپذیر اســت که 
شایسته است مهندسان جوان به این عرصه 

ورود کنند.  
 وی افــزود: یکــی از مــوارد مهــم و 
تضمین کننــده پیشــرفت واقعــی توجه 
به حــوزه اخــلاق مهندســی اســت که 
زمینه ســاز ریشــه کن ســاختن هرگونه 

فســاد و رانت خواری خواهد بود. معماری 
ایرانی چه قبل از اســلام و چه بعد از اسلام 
یکی از مبانی افتخارات ملی اســت که باید 
ضمن حفظ ریشــه های کهن آن نسبت به 
نوآوری و طرح های بهینه اقدام مســتمری 
به عمل آورده  شــود تا بتوان گفت معماری 
و شهرسازی زمین گرا به مثابه شالوده زوال 
یا کاهش آسیب های بوم زیست خواهد شد.  
براســاس اعلام وزارت راه و شهرسازی، به 
گفته بذرپــاش، باید مهندســان به نحوی 
امور مهندســی را عملیاتی کنند که سطوح 
تاب آوری در همه عرصه های مهندسی ارتقا 

یابد.
وزیر راه و شهرســازی در پایان ضمن تقدیر 
و تشکر از همه دســت اندرکاران سازمان و 
شورای مرکزی و ســازمان استان ها، افزود: 
امید اســت همگان دســت در دســت هم 
برای آبادانی پایدار کشــور موفق و موید به 

تاییدات الهی باشید.
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نامدار تشریح کرد
 اقدامات هلال احمر در حوزه سلامت همگانی

 و رفاه فردی در بریکس
معاون بهداشــت، درمان و توانبخشــی هلال احمر در نشســت مدنی 
بریکس ۲۰۲۴ به تشــریح خدمــات و اقدامات هلال احمــر ایران در 
حوزه »ســلامت همگانی و رفــاه فــردی« پرداخت.پیمــان نامدار، 
معاون بهداشــت، درمان و توانبخشــی هــلال احمــر در دومین روز 
نشســت مدنی بریکس ۲۰۲۴ به تشریح موضوع »ســلامت همگانی 
و رفاه فردی« در کارگروه »جمعیت ســالم به عنوان شــرط اساســی 
برای توســعه کشــورهای بریکس« پرداخت.نامدار در این سخنرانی 
به موضوعاتی از قبیل بیماری های همه گیــر و غیرهمه گیر، تلاش در 
راستای بهبود سلامت مادر و کودک، نگرانی از رشد اختلالات عصبی، 
اختلالات روانی، جراحات ناشی از تصادفات جاده ای، پیامدهای ناشی 
از تحریم های جمهوری اســلامی ایران بر سیســتم بهداشت و درمان 
کشور، فعالیت های جامعه محور جمعیت هلال احمر ایران برای انجام 
حمایت های روانی - اجتماعی از کــودکان وخانواده ها، فعالیت های 
جامعه محور جمعیت ملی کشــورمان با هدف ایجــاد خانه های هلال 
جهت آموزش تکنیک های نجات، جلوگیری از خطر، کاهش خسارات 
و جراحات و افزایــش کیفیت زندگی اشــاره کرد.معاون بهداشــت، 
درمان و توانبخشــی جمعیت هلال احمر در ادامه افزود: همکاری های 
گسترده ای میان جمعیت هلال احمر جمهوری اسلامی ایران و وزارت 
بهداشــت، درمان و آموزش پزشــکی کشــور در زمینۀ ارائه خدمات 

درمانی، توانبخشی و تأمین خدمات اضطراری در حوادث وجود دارد.
 )BRICS( گفتنی اســت؛ دبیرخانه کشــورهای عضو گروه بریکس
در روســیه با توجه به ظرفیت عظیم جمعیت هــلال احمر جمهوری 
اســلامی ایران در عرصه های مختلف و همچنین اهداف بشردوستانۀ 
این جمعیت برای ارائه خدمات امدادی، بهداشــتی و توانبخشــی به 
آســیب دیدگان از ســوانح و حوادث و انجام خدمات درمانی در مراکز 
ســلامت خارج از کشــور، ضمن دعوت از رئیس جمعیت هلال احمر 
جمهوری اســلامی برای شــرکت در نشســت مدنی بریکس ۲۰۲۴ 
در مســکو، از ایشــان و دکتر پیمان نامدار معاون بهداشــت، درمان و 
توانبخشی این جمعیت درخواست کرده تا در کارگروه »جمعیت سالم 
به عنوان شرط اساسی برای توسعۀ کشورهای بریکس« نشست مذکور 

حضور یابند.
این کارگــروه با حضور ســخنرانان و متخصصانی از کشــورهای عضو 
بریکس )برزیل، روسیه، هند، چین و آفریقای جنوبی( از ساعت ۱۱:۰۰ 
الی ۱۳:۰۰ بــه وقت محلی پنج شــنبه ۴ جــولای ۲۰۲۴ )۱۴ تیرماه 

۱۴۰۳( برگزار شد.

وزیر آموزش و پرورش خبر داد
 تعیین تکلیف آزمون استخدامی دبیری

 و هنرآموزی تا پایان تیر
وزیر آموزش و پــرورش از تعیین تکلیف آزمون اســتخدامی دبیری و 
هنرآموزی تا پایان تیر خبر داد.رضا مراد صحرایی در سفری به خراسان 
رضوی گفت: معلم خوب، اساســی ترین عنصر نظــام تعلیم و تربیت 
است.وی ادامه داد: دولت شهید جمهور از لحاظ کمی و کیفی در جذب 

نیروی انسانی کار بی سابقه ای انجام داد.

صحرایی همچنین اعلام کرد که امیدوار هســتیم بتوانیم تا پایان تیر، 
آزمون استخدامی دبیری و هنر آموزی را تعیین تکلیف کنیم.

براســاس گزارش روابط عمومی وزارت آموزش و پــرورش، وی گفت: 
نتایج آزمون آموزگاری آماده است و بزودی اعلام می شود و در چند روز 

آینده هم مصاحبه  نیروهای کیفیت بخشی آغاز خواهد شد.

 امروز؛ آخرین مهلت ثبت نام در آزمون 
صلاحیت حرفه ای روانشناسان و مشاوران

ثبت نام دومین آزمون صلاحیت حرفه ای روانشناســان و مشــاوران 
درحالی از هفته گذشته آغاز شده که  امروز )۱۶ تیرماه( آخرین مهلت 

ثبت نام در این آزمون است.
 در فصل دوم قانون تشکیل سازمان نظام روانشناسی و مشاوره  ،تعیین 
حدود صلاحیت های تخصصی و صدور شماره نظام و پروانه کار اعضای 

سازمان مورد تأکید قرار داده شده است.
بر همین اساس ثبت نام دومین آزمون صلاحیت حرفه ای روانشناسان 
و مشــاوران از ۹ تیرماه آغاز شــد و تا شــنبه ۱۶ تیرماه ادامه دارد؛  این 
آزمون روز جمعه )۲۶ مردادماه ســال ۱۴۰۳( با توجه به آمار به صورت 
متمرکز در تهران و یا برخی مراکز اســتان ها، از طریق ســازمان ملی 

سنجش و ارزشیابی نظام آموزش کشور برگزار می  شود.
کلیه متقاضیان دریافت پروانه اشتغال از ســازمان نظام روانشناسی و 
مشــاوره که دارای صلاحیت های لازم و مندرج در این راهنما هستند، 
پس از احراز حد نصاب آزمون کتبی و در صورت دارا بودن سایر شرایط 
منــدرج در درگاه ملی مجوزها بــه دریافت پروانــه صلاحیت حرفه -

ای و تخصصی از سوی سازمان نظام روانشناســی و مشاوره جمهوری 
اسلامی ایران نائل خواهند شد.

معاون شهرسازی شهرداری تهران:
 ۹۷ درصد از ساختمان های تهران کمتر 

از ۶ طبقه هستند
معاون شهرســازی و معماری شــهرداری تهران با تاکیــد بر طراحی 
مناسب نمای ساختمان ها به ویژه ساختمان های بلندمرتبه گفت: ۹۷ 

درصد از ساختمان های تهران کمتر از ۶ طبقه هستند.
حمیدرضا صارمی اظهار کرد: ما در تهران سالانه ۲۰ میلیون متر مربع 
ساخت و ســاز داریم و به گفته مرکز تحقیق ساختمان متوسط سن بنا 

در ایران ۳۰ سال و در جهان ۱۰۰ سال است.
وی افزود: اگر هزینه ســاخت هر متر مربع را ۲۰ میلیون تومان در نظر 

بگیریم، سالانه ۴۰۰هزار میلیارد تومان تولید ناخالص داخلی داریم.
صارمی تصریــح کرد: بایــد ایمنی ســاختمان را از زمــان احداث در 
نظر بگیریم؛ چراکه ســاخت و ساز در این شــرایط ایمن جلو می رود و 
صرفه جویی بســیار زیادی برای بهره برداران خواهد داشت. در گذشته 
حدود ۵۰ درصد ســازه ها بتن و ۵۰ درصد فلز بود اما در حال حاضر به 
دلیل گرانی فلز، حدود ۸۰ درصد ســازه ها به ســمت بتن می رود؛ اما 

کیفیت این بتن چقدر است؟ این موضوع نیاز به نظارت بیشتری دارد.
وی با بیان اینکه جمعیت شهری ایران در سال ۱۳۳۵ حدود ۵ میلیون 
نفر و در حال حاضر ۶۵ میلیون نفر اســت، یادآور شــد: وقوع بسیاری 
از سوانح، اجتناب ناپذیر است و قدرت پیشــگیری ما باید افزایش پیدا 
کند؛ با وجود لوازم گاز سوز، نفت ســوز و الکتریکی و لوازم قابل اشتعال، 

آتش سوزی  تبدیل به  یکی از  تهدیدات بالقوه ساختمان ها شده است.

دیوار

خریدار  شــهردار تهــران با بیــان اینکه 
رســاندن خدمت به دســت مردم را دنبال 
کردیــم و عناصــری هســتند کــه اجازه 
نمی دادنــد ایــن خدمت به دســت مردم 
برســد، گفت: در کارگروهی تصویب شــد 
که شــهرداری با پشــتیبانی دولت تامین 
کالاهای اساسی تهران را انجام دهد. ماه ها 
تلاش شد تا زیرســاخت های آن در تهران 
هوشــمند مورد پیگیری قرار گرفت و امروز 

به ثمر رسیده است.
 علیرضــا زاکانــی در آییــن آغــاز فروش 
غیرحضوری گوشــت و کالاهای اساسی در 
بستر سامانه شــهرزاد که امروز- پنج شنبه 
۱۴ تیرماه ۱۴۰۳- همزمان با یکصد و سی 
و یکمین پویش امید و افتخار برگزار شــد، 
با بیان اینکه امروز روز بســیار خوبی است 
چراکه ایــن برنامه جزء برنامه های بســیار 
بزرگ مدیریت شــهری برای ارائه خدمت 
است، اظهار کرد: امروز برای بنده که توفیق 
افتتاح خدمــات مختلــف را دارم، کارکرد 
بالاتری دارد که بخشــی از آن به همکاری 
دولت و شهرداری، بخشــی دیگر توجه به 
تولیدکنندگان و مصرف کنندگان و بخش 
ســوم به دقــت در ایجاد عدالت و توســعه 

کرامت انسانی برمی گردد.
وی افزود: در بخــش اول و همکاری دولت 
و شــهرداری، در ۳۳ مــاه دولت شــهید 
رئیســی همکاری های جدی را با هم شروع 
کردیم که اولین قدم در حوزه ســاماندهی 
جمــع آوری  و  اجتماعــی  آســیب های 
کلونی های هــزار نفری بود و امــروز تقریبا 
هیچ کلونی در پایتخت وجود ندارد. در ابتدا 
هشت هزار و ۵۰۰ نفر و امروز ۲۰ هزار نفر در 
مراکز یاورشــهر خدمات دریافت می کنند؛ 
در حالیکه در گذشــته یک نفر هم خدمات 
نمی گرفت.زاکانی ادامــه داد: هفت هزار و 
۲۰۰ کودک کار در مراکز پویاشهر خدمت 
دریافت می کنند. همچنان ۷۰۰ مدرســه 
خدمت می گیرند که امسال به هزار و ۸۰۰ 
مدرسه افزایش می یابد و در هیچ یک از این 

موارد نگفتیم وظیفه ما نیست.
وی با بیان اینکه در حوزه مســکن نیز ۲۰۳ 
هزار واحد مسکن را کلنگ زنی کردیم که به 
۲۲۸ هزار واحد خواهد رسید، گفت: هر متر 
خانه میانگین ۸۰ میلیون تومان است و این 

ظلم به مردم است.
شــهردار تهران با اعلام اینکه در گام بعدی 
رســاندن خدمت به دســت مردم را دنبال 
کردیــم و عناصــری هســتند کــه اجازه 
نمی دادنــد ایــن خدمت به دســت مردم 
برسد، یادآور شــد: در کارگروهی تصویب 
شد که شهرداری با پشتیبانی دولت تامین 
کالاهای اساسی تهران را انجام دهد. ماه ها 
تلاش شد و زیرســاخت های آن در تهران 
هوشــمند مورد پیگیــری قــرار گرفت و 
تفاهم نامه ای بین شهرداری تهران و وزارت 
جهاد کشاورزی دنبال شد. این برای اولین 
بار اتفاق افتاد و امروز شــروع گام چهارم ما 

در همکاری هاست.
به گزارش ســایت شــهر، وی ادامــه داد: 
ســلامت و بهداشــت مــردم گام بعــدی 

همکاری ها و گام ششم ورزش و تندرستی 
اســت تا با ظرفیت های موجود مســیر را 
هموار کنیم. گام هفتم نیز کارآفرینی است 
و می خواهیــم افراد در خانــه کار کنند و ما 
پشــتیبانی کنیم. ما این هفــت گام را بین 

دولت و شهرداری تعریف کردیم.
وی با بیــان اینکه عــلاوه بر همــکاری در 
رفع تنش آبــی در تهران در بخشــی دیگر 
برای تامین هــزار و ۱۸۴ واگن هماهنگی 
بین شــهرداری و دولت به عمل آمد، گفت: 
ظرفیت متــرو پایتخت دو برابر می شــود و 
اولین قطارهایی که نمونه اولیه آن ســاخته 

شده از بهمن ماه وارد خطوط می شود.
شــهردار تهران با بیــان اینکه فروشــگاه 
شــهروند ظرفیت فوق العاده ای در ســطح 
شهر ایجاد کرده اســت، تاکید کرد: در کنار 
آن میادیــن میوه و تره بــار در حال فعالیت 
هســتند. در این ۳۳ ماه ۶۰ بــازار و میدان 
گســترش یافت و خدمات آن گسترده شد 
که این دو ظرفیت نظیــری ندارند. در کنار 
این سامانه شهرزاد در مرکز تهران هوشمند 
خدمت ارائه می کند که علاوه بر این سامانه 
شهریار نیز امسال به بهره برداری می رسد و 
در آن شهروندان دیگر به شهرداری مراجعه 
نخواهند کــرد و بــرای مثــال می توانند 

خدمات حوزه شهرسازی را دریافت کنند. 
زاکانی با بیــان اینکه در حوزه شــهرزاد به 
دنبال این هستیم که ۹.۵ میلیون جمعیت 
را در قالب ۳ میلیون و ۳۰۰ هزار شناســایی 
کنیم، گفت: خدمات خاص به اقشار مختلف 
از جمله معلولان، دانشجویان، دانش آموزان 
و بازنشستگان و دیگر اقشار پیش بینی شده 
است. مدیریت شــهری خادم مردم است و 
بارها اعلام کردیم که همه چیز آماده شده تا 

چهره شهر را عوض کنیم.
وی ادامه داد: هزار و ۸۶۰ دستگاه اتوبوسی 
که دریافــت کردیم تا بهمن مــاه به ۷ هزار 
دســتگاه اتوبوس خواهد رســید و این یک 

تحول بزرگ است. 
شــهردار تهران با بیان اینکه در گذشــته 
خدمات در قالب کارت منزلت ارائه می شد 

کــه در قالب هوشــمند ارائه خواهد شــد، 
گفت: بیشــترین اماکن ورزشی، سینماها و 
مراکز فرهنگی در اختیار شــهرداری است 
و به دنبــال ارائه خدمات هوشــمند در این 

بخش ها هستند.
وی با بیان اینکه گوشــت گوسفند هر کیلو 
۳۱۹ هزار تومان است، تصریح کرد: گوشت 
موجود در بازار بیــش از دو برابر این قیمت 
عرضه می شــود. روزانه ۱۲۰ تن گوشت در 
میادین و فروشــگاه های ما توزیع می شود 
و شــهروندان در صف می ایستند تا گوشت 
تهیه کنند امــا برخی می گوینــد کرامت 
انسانی آنها آســیب می بینند گوشت ۷۰۰ 
هزار تومانی می خرند. تلاش ما این اســت 
که ســه میلیون و ۳۰۰ هزار خانوار گوشت 
را در قالب سامانه شــهرزاد با پیک برقی که 

پیش بینی شده، درب منزل دریافت کنند.
شــهردار تهران بــا تاکید بر اینکــه یکی از 
اقتصاددانان گفته بــود که این اقدام توهین 
به مردم اســت اما اینگونه نیســت و یکی از 
ابرپروژه های ما به شــمار مــی رود، یادآور 
شد: هفته قبل پروژه ۸۰۰ میلیاردی افتتاح 
شد اما پروژه امروز بســیار فراتر از آن است.

حذف دلال ها در این مســیر بسیار اهمیت 
دارد. ســال قبل هر کیلوگرم لیمو ۶۵ هزار 
تومان عرضه می شــد اما از کشــاورز چهار 
هزار تومان خریده می شــد اما ما با رضایت 
کشــاورز هر کیلو لیمو را ۱۰ هــزار تومان 
خریدیم و با احتساب هزینه ۱۷ هزار تومان 

عرضه کردیم.
وی ادامه داد: مــرغ را از تولیدکنندگان ۶۲ 
هزار تومــان خریدیم و به قیمــت ۶۷ هزار 

تومان عرضه شد.
زاکانی اضافه کرد: کار دوم ما این است که با 
همکاری کشاورزان، دامداران و مردم، شهر 
را ارزان کنیم. این کار در تهران می تواند به 

سرعت در کشور دنبال شود.
وی با بیان اینکه با استاندار تبریز و شهردار 
اصفهان صحبــت کردیم که این ســامانه 
رایگان به آنها ارائه شــود، گفت: امروز منبع 
دست ماست و می گوییم سامانه را به هزار و 

۴۰۰ شــهر ارائه خواهیم داد. ما در تهران به 
کل کشور خدمت می کنیم.

شــهردار تهران با تاکید بر اینکه اگر دولت 
نخواهد ما نمی توانیــم کاری کنیم، گفت: 
اگر دولت نخواهــد تنهــا می توانیم خرید 
قراردادی از کشاورز و دامدار را انجام دهیم. 
بایــد از رئیس جمهور شــهید، معاون اول 
رئیس جمهور، وزیر صمــت، وزیر اقتصاد و 

وزیر جهاد تقدیر کرد.
وی افزود: افــراد بی ســواد می توانند ثبت 
کالاهای خود را در فروشگاه ها و میادین ما 
توسط نیروهای ما انجام دهند و هیچکسی 
از آن بی بهــره نخواهد بــود. امیدواریم این 
فرهنگ را به سرعت در سطح کشور توسعه 
دهیم که مقدمــات آن را دو مــاه پیش در 

نشست شهرداران کل کشور مطرح کردیم.
زاکانــی تاکید کــرد: امید مــی رود پس از 
انتخابات بتوانیم تــداوم ارائه این خدمات را 

دنبال کنیم. 
زاکانی همچنین در حاشــیه این مراسم در 
جمع خبرنگاران با بیان اینکه ما دنبال این 
هستیم تهران را ارزان کنیم و ارزانی را به کل 
کشور سرایت دهیم، گفت: مسکن، معیشت 
و خدمــات را در این راســتا هدف گذاری 
کردیم و با پشتیبانی دولت و شخص شهید 
رئیســی این مهم رقم خورد و در تفاهم نامه 
با وزیر جهاد کشــاورزی، پشتیبانی از سوی 
دولت را دنبال کردیم و شــهرداری تامین و 

توزیع را انجام خواهد داد.
وی ادامــه داد: زیرســاخت ها از مهرمــاه 
ســال قبل فراهم شــد و خدمات مختلفی 
در شــهرزاد ارائه شــد اما از امروز با توجه 
به بعد خانوار در قالب ســه میلیون و ۳۰۰ 
هزار خانــوار، خدمات یارانــه ای دولت در 
فروشگاه های شــهروند، میادین میوه و تره 

بار و درب منزل دریافت خواهند کرد.
وی افزود: کاهش ترافیــک و آلودگی هوا و 
توزیع عادلانه اقلام بین کل اقشــار از اثرات 
این طرح اســت و کرامت انسانی آنها حفظ 
خواهد شــد. در کنار آن دیگــر اقلامی که 
یارانه دولتی نمی گیرنــد و قیمت آن برای 

مصرف کننــده چنــد برابر اســت خرید 
قــراردادی می کنیــم و دســت دلالان در 
این راســتا کوتاه خواهد شــد و این مسیر 
در سامانه شهرزاد دنبال می شــود و با این 
نگاه تهــران ســطح اساســی در افزایش 
خدمات رســانی بــه شــهروندان را دنبال 

خواهد کرد.
وی افزود: در تهران وقتی این کار انجام شود 
در سایر شهرها نیز انجام خواهد شد چراکه 
تهران سخت ترین و پیچیده ترین شرایط را 
دارد. ما این ســامانه را رایگان در اختیار آنها 

قرار خواهیم داد.
زاکانی با بیان اینکه تمامی خدماتی که ارائه 
می دهیم در قالب این ســامانه ارائه خواهد 
شد، خاطرنشــان کرد: ما ارزان سازی را در 
قالب باشــگاه شــهروندی و خدمات دنبال 
می کنیم. بــرای مثال اقشــاری همچون 
معلمــان و اســاتید خدمــات را دریافت 
خواهند کرد. مــا چندین اســتخر داریم و 
می توان خدماتی از این قبیل را با دسترسی 
به باشگاه شــهروندی ارائه داد. این باشگاه 
۹.۵ میلیــون نفر را دســته بندی می کند و 

خدمات خود را ارائه خواهد کرد.
وی در بخــش دیگری از ســخنان خود در 
پاسخ به پرسش خبرنگار شهر در مورد سفر 
اخیر معاون حمل و نقل و ترافیک شهرداری 
به چین گفت: سفر اخیر معاون حمل و نقل 
به چین نتایج بســیار مثبتی داشــت و رام 
قطار شــهری که آماده شــده بود رونمایی 
شــد و بهمن ماه وارد می شــود. هشت رام 
کامل و ۱۰ رام به صورت قطعات وارد خواهد 
شــد. بیش از هزار و ۵۰ رام در داخل تولید 

خواهد شد.
زاکانی گفــت: اتوبوس ها هم نهایی شــد و 
قســمت اول آن آماده بارگیری و انتقال به 
تهران اســت. تامین تاکســی ها نیز ارتقاء 
پیدا کرد و از تاکســی های قبلی بهتر است 
اما همان قیمت را دارد. مدیرعامل شــرکت 
تولیدکننده اتوبوس و تاکسی هفته آینده به 
تهران می آیند تا مســیر هموار شود و از یک 
یا دو ماه آینده شــاهد ورود این دستگاه ها 
باشیم. تراموا که دو سوم مترو مسافر جابجا 
می کند قرارداد بســتیم کــه دو نمونه در 
ماه های آینده وارد خواهد شــد و خط یک 
بی آرتی با توسعه به سمت غرب تا تهرانسر 
و به سمت شــرق تا پایانه شرق جدید فعال 
خواهد شــد و یک خط جنت آباد- مصلی- 
لویزان فعال می شــود و این چهار دستاورد 
مهم است که از وزارت امور خارجه و صمت 

تقدیر می کنیم.
زاکانی گفت: تراموای قبلی ریلی بود اما این 
تراموا چرخ لاستیکی اســت. برای دو مورد 
قراداد بسته شده تا به عنوان نمونه استفاده 
شود و از ماه آینده منتقل خواهد شد. از یک 
تا دو ماه آینده در گمرک مســتقر اســت تا 
تحویــل بگیریــم و در بی آرتــی خط یک 
جایگزین اتوبوس می شــود.وی ادامه داد: 
بر اساس ماده ۱۲ و پیش بینی های صورت 
گرفتــه، نرخ تاکســی های برقــی تعدیل 
خواهد شــد؛ چراکه بخشــی از آن را دولت 

پرداخت خواهد کرد.

خریــدار  رئیس ســازمان ملــی تعلیم 
و تربیــت کودک با بیــان اینکه اســتفاده 
از دوربیــن مداربســته فعــال در ورودی 
کودکســتانها و همچنین فضاهای عمومی 
و محــل قرارگیری وســایل بــازی الزامی 
اســت گفت: هیچ فردی به جز مؤســس و 
مدیر کودکســتان حق دسترسی به آرشیو 
تصاویر ضبط شده را ندارد و در صورت لزوم 
نیز دسترسی صرفا با دســتور مقام قضائی 

امکانپذیر است.
مجتبی همتی فــر، با بیان اینکه براســاس 
مــاده ۱۱ »آیین نامه  ضوابــط مکان یابی، 
فضا و تجهیزات کودکســتان ها«، استفاده 
از دوربیــن مداربســته فعــال در ورودی 
کودکســتان، فضاهای عمومی که پوشش 
کــودکان و کارکنان در آن ها باید رســمی 
باشد و ســایر محل های قرارگیری وسایل 
بازی پارکی )تاب، سرســره و مشــابه آن( 
الزامی اســت گفت: انتشــار فیلم، عکس 
و هرگونــه بازنمایی رســانه ای از حضور و 
فعالیت کودکان و نیروی انسانی کودکستان 
در فضای مجازی  اعم از سایت، پیام رسان ها 
و شــبکه های اجتماعــی اعــم از داخلی و 
خارجــی، منوط بــه رعایــت ملاحظات و 

شئون ارزشی، فرهنگی و تربیتی است.
وی با بیان اینکه در انتشــار عمومی تصاویر 
مرتبط با کودکان و یــا کارکنان، اخذ اجازه 
کتبی از اولیــای کــودک و رعایت حقوق 
کودک و به تناسب رضایت کتبی کارکنان 
الزامی اســت افزود: دوربین های مداربسته 
تنها بــرای تســهیل گری در امــر نظارت 

کودکستان است و هیچ فردی به جز مؤسس 
و مدیر کودکستان حق دسترسی به آرشیو 
تصاویر ضبــط شــده نــدارد و در صورت 
لزوم این امــر صرفا با دســتور مقام قضائی 
امکانپذیر است.رئیس سازمان ملی تعلیم و 
تربیت کودک با بیان اینکه پوشش کارکنان 
برای حفظ ایمنی و سلامت کودکان و توجه 
به شأن الگویی مربیان و کادر کودکستان ها، 
اهمیــت فوق العــاده و منحصر بــه فردی 
دارد ادامــه داد: در این راســتا »راهنمای 
اســتانداردهای پوشــش کارکنان شاغل 
در کودکســتان ها و ســایر مراکز تربیتی، 
آموزشی و مراقبتی مرتبط با اوان کودکی« 
در سال ۱۴۰۲ با همکاری وزارت بهداشت 
و بررســی های متعدد کارشناسی تدوین و 
ابلاغ شده است. براســاس آن باید کارکنان 
کودکستان ها ضمن رعایت پوشش مناسب 
با محیط کار و فضای تربیتی کودکســتان، 
برای حفظ ایمنی، بهداشت روانی و سلامت 
جســمی کودک تمهیــدات لازم را انجام 

دهند.
همتی فر با بیان اینکه پیش از شــکل گیری 
سازمان، منطق تعیین شــهریه با ابهاماتی 
روبه رو بود گفت: به منظور انسجام بخشــی 
و  سیاســت گذاری  در  یکپارچگــی  و 
نظارت بر نحــوه و میزان شــهریه دریافتی 
کودکســتان ها، »آیین نامه تعیین شهریه 
خدمــات تربیتــی، آموزشــی و مراقبتی 
کودکســتان ها« در ســال ۱۴۰۲ تدوین و 
ابلاغ شد. شهریه کودکســتان ها به صورت 
کاملًا برخط و ســامانه ای بــرای هر مرکز 

محاسبه می شــود و خانواده ها می توانند با 
رجوع به سامانه کودکستان یاب، مشخصات 
و شــهریه کودکســتان مورد نظــر خود را 
مشــاهده کنند.وی با بیان اینکه در ســال 
۱۴۰۲ فاز اول محاسبه الکترونیکی شهریه 
کودکســتان ها به صورت آزمایشــی انجام 
شــد که با موفقیت همراه بــود و با تقویت و 
اصلاح ســامانه در ســال ۱۴۰۳ به فعالیت 
خود ادامه خواهــد داد افزود: در حال حاضر 
اطلاعات کودکســتان های مجاز در سامانه 
کودکســتان یاب برای عموم قابل مشاهده 

است.
رئیس ســازمان ملی تعلیم و تربیت کودک 
با بیان اینکه براســاس مصوبه شورای عالی 
انقلاب فرهنگی و مجلس شورای اسلامی، 
ســازمان ملی تعلیم وتربیت کودک متولی 
و مرجــع انحصاری راهبری، ســاماندهی، 
صــدور مجــوز )اعــم از مجوز تأســیس، 
فعالیــت، تمدیــد، توقــف، جابه جایــی 
و تطبیــق(، هدایــت و نظــارت بــر امور، 
فرآیندها، محتواها و منابع انسانی شایسته 
بــرای تعلیم وتربیــت کودکان تا شــش 
سال تمام در کودکســتان ها و سایر مراکز 
نگهداری و آموزش کودکان است ادامه داد: 
لذا نهادها و ســازمان های دیگر حق صدور 

مجوز کودکستان را ندارند.
همتــی فر بــا بیان اینکــه ســازمان برای 
ســاماندهی بهتــر و فراهم کردن شــرایط 
راحت و مناســب برای متقاضیــان، تمامی 
فرآیند دریافــت مجوز تاســیس و فعالیت 
کودکســتان  را به صــورت غیرحضــوری و 

با الکترونیک ســازی پیش برده و بــه ارائه 
خدمات برای متقاضیان می پردازد که همراه 
با درگاه ملی مجوزها و الکترونیک ســازی 
خدمات اســت اظهار کــرد: متقاضیان باید 
به درگاه ملــی مجوزها مراجعه کــرده و از 
آن طریق به ســامانه الکترونیک ســازمان 
ملی تعلیم و تربیت کــودک متصل خواهند 
شــد.وی اظهار کــرد: مراحــل ثبت نام و 
درخواست مجوز تأسیس شــامل دریافت 
گواهی صلاحیت حرفه ای )شرکت در دوره و 
قبولی در آزمون الکترونیکی سازمان(، ثبت 
درخواست تأســیس توسط متقاضی با ثبت 
اطلاعات و مســتندات موردنیاز در سامانه 
اعلامی، بررسی اطلاعات و مستندات توسط 
کارشناس منطقه و اخذ تأییدیه های لازم از 
مراجع ذی ربط و تعیین تکلیف در بازه زمانی 

مشخص شده و تأیید نهایی توسط مسئول 
مربوطه در اســتان، صدور مجوز تأسیس از 
طرف ســازمان ملــی تعلیم وتربیت کودک 
همراه با شناســه ملی و بارکــد الکترونیکی 

است.
رئیس ســازمان ملی تعلیم و تربیت کودک 
با بیــان اینکه ضوابــط و قواعــد مربوط به 
فعالیــت کودکســتان ها در آیین نامه ها و 
شیوه نامه های ابلاغی ســازمان ملی تعلیم 
و تربیت کودک تعیین شــده و ملاک عمل 
قرار گرفته گفت: این آیین نامه ها در سایت 
www.koo-  رسمی ســازمان به نشــانی

dak.medu.gov.ir و کانال های رســمی 
اطلاع رســانی ســازمان در پیام رسان های 
شاد، بله و ایتا به نشــانی @smttk_ir در 

دسترس مخاطبان قرار گرفته است.
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»تگزاس۳«؛ فیلمی فراموش شدنی
ســاناز قنبری،  روزنامه نگار گونه کمدی چند ســالی اســت که در 
ســینمای ایران مفهوم واقعی اش را از دست داده. این در حالی است که 
کمدی به عنوان یک ژانر مستقل، حتی می تواند تاثیرگذاری بیشتری 
نســبت به ژانرهای دیگری داشته باشــد، اما انگار کمدی در سینمای 

ایران کارکرد ژنریک ندارد. 
به طوری که فیلم هایی که در چنین قالبی ســاخته می شوند بیشتر به 
هجو کشیده می شــوند و نمی توانند حتی طنازی حداقلی هم داشته 

باشند.
تگزاس ۳ که  به تازگی به روی پرده رفته، در ادامه دو قســمت قبلی اش 
تعریف می شــود و تمامی مولفه های یک شــبه کمدی ســطحی را در 
بردارد و انگار مسعود اطیابی ســعی نداشته که عمده ضعف های عمیق 

دو قسمت قبل را در قسمت سوم برطرف کند.
در وهله اول این می تواند یک دهن کجی محســوب شود انگار اطیابی 
در حال تلاش است که ژانر کمدی در سینمای ایران را به سخیف بودن 

بکشاند.
 اگرچه اثری مانند تگزاس در هر ســه قســمت، ماقبل از نقد و بررسی 
اســت، اما واقعا تا چه زمانی قرار اســت فیلم هایی مانند تگزاس با این 

مختصات ساختاری ساخته شوند؟
 تگزاس نــه کارگردانی مهندسی شــده ای دارد و نــه فیلمنامه و نه 
حتی موقعیتی منطقی که مخاطب را با تحــت تاثیر قرار دادن در آن 
بخنداند. همه چیز در ســطحی ترین حالت ممکن قــرار دارد، حتی 
استفاده از پژمان جمشیدی یا سام درخشــانی هم دیگر جواب نمی 
دهد و شوخی هایی که میان آنها رد و بدل می شود به شدت هجوآلود 

است.
نوع دیالوگ گویی و واکنش های جمشــیدی که این بار عذاب آور شده 
اســت و انگار اطیابی سعی داشــته ســطحی نگری را در تمامی ارکان 

ساختاری فیلمش گسترش دهد.
 از طرفی تمامی فیلم درباره مواد مخدر و کوکائین است و این موضوع با 
توجه به این که تگزاس فاقد شرایط ســنی است، می تواند اثری بدآموز 

برای مخاطب نوجوان باشد.
از ســوی دیگر زمانی که فیلمنامه ای در کار نیســت و برای کارگردان، 
چیدمان میزانسن مهم نباشد و فقط هدف ساخت چنین آثاری سطحی 
باشد )فارغ از کارکرد هنر(، نمی شــود انتظاری از فیلمی مثل تگزاس 

داشت. 
تگزاس فقط قادر اســت که ســلیقه هنری و فرهنگی مخاطب را تنزل 
ببخشد، هیچ کارکرد هنری ندارد و اثری اســت که تاریخ انقضا دارد و 

فراموش شدنی است.

 
 

یادداشت

 علیرضا کنگرلو  حمید صابری کارگردان 
فیلم کوتاه »نقره ای« با اشاره به اینکه فیلم 
کوتــاه در ایــران جدی گرفته نمی شــود، 
عنوان کــرد باید به تنوع ژانــر در این حوزه 

اهمیت بدهیم.
حمید صابــری کارگــردان فیلــم کوتاه 
»نقره ای« دربــاره این فیلم کــه به تازگی 
در ۲ جشــنواره بین المللی در کانادا و ایتالیا 
حضور داشته اســت، گفت: »نقره ای« قصه 
یک بازرس خیریه است که برای رسیدگی 
به درخواســت کمک یک نفر وارد خانه ای 
می شود. داخل آن خانه شــرایط خانواگی 
آن ها به نوعی است که تصمیم گیری را برای 
آن فرد سخت می کند که آیا جهیزیه به این 

خانواده تعلق می گیرد یا خیر؟
وی درباره شکل گیری ایده این فیلم کوتاه 
توضیــح داد: یکی از اطرافیــان من بازرس 
خیریه بــود و مــن مدت ها داســتان های 
مختلفی از او می شــنیدم و این داستان ها 
روی من تأثیر زیادی می گذاشــتند اما این 
قصه بیشتر ذهن من را تحت تأثیر قرار داد. 
»نقره ای« درواقع ترکیبی از چند داســتان 

است که من از یک مؤسسه خیریه شنیدم.
این کارگردان دربــاره فیلمنامه جدید خود 
توضیح داد: من فیلمنامــه جدیدی آماده 
ساخت دارم اما اکنون سعی داریم بخشی از 
هزینه های تولید آن را فراهم کنیم. بخشی 
از هزینه هــای تولید این فیلــم کوتاه قرار 
است توسط انجمن سینمای جوانان ایران 
تأمین شود و دنبال پیدا کردن سرمایه گذار 

دیگری هســتیم. امیدوارم که پاییز امسال 
بتوانم این فیلم کوتاه را جلوی دوربین ببرم.

وی افزود: این فیلمنامه داستان یک سرباز 
است که در استادیوم فوتبال پست می دهد 
و خودش هم عاشــق فوتبال است. یک روز 
قرار اســت که بــازی تیم مــورد علاقه اش 
در آن اســتادیوم برگــزار شــود و او با هزار 
مشــکل مواجه می شــود زیرا نمی تواند در 
آن اســتادیوم فوتبال ببیند اما ســعی دارد 
از هر طریقــی بازی تیم مــورد علاقه اش را 

تماشــا کند.صابری تصریح کرد: من برای 
نگارش فیلمنامه بیشتر از تجربیات زیسته 
خودم و اطرافیانم الهام می گیرم و در نهایت 
به داستان و شــخصیتی می رسم و براساس 
آن رویداد و شخصیت و قصه سعی می کنم 
فیلمنامه خــودم را بنویســم. در ادامه نیز 
یکســری تم هایی مانند عدالت اجتماعی، 
ظلم، خانــواده و … نیز به داســتان اضافه 

می شوند.
این فیلمساز درباره چالش های فیلم کوتاه 

در ایران توضیح داد: ما بایــد در فیلم کوتاه 
توجه بیشتری به مســاله تنوع ژانر داشته 
باشــیم. ما به خیلــی از ژانرهــا مانند ژانر 
فانتزی یا ترســناک اهمیــت نمی دهیم یا 
آنطور که باید بــه آن پرداخته نمی شــود 
و بیشــتر توجــه فیلمســازان معطوف به 
فیلم های اجتماعی اســت. البتــه در این 
چند سال به این ســمت حرکت کرده ایم و 
آثار خوبی هم تولید شــده است. نکته دیگر 
این است که در کشــور ما آنطور که باید به 

فیلم کوتاه توجه نمی شود. صف های اکران 
فیلم کوتاه خیلی طولانی هستند و حتی در 
گروه »هنروتجربه« نیز شانسی برای اکران 
فیلم هایی که در جشــنواره های بین المللی 
حضور موفقی داشــته اند، وجود ندارد. در 
ایران فاصله فیلمســاز با مخاطب زیاد شده 
است زیرا امکانی برای عرضه فیلمش وجود 
ندارد. اگــر تصمیماتی در حــوزه اکران و 
نمایش فیلم کوتاه گرفته شــود، قطعاً نتایج 

خوبی در این زمینه حاصل می شود.
وی درباره اینکه فیلم کوتاه بســتری برای 
ورود به ســینما اســت، توضیــح داد: من 
لزوماً این دیــدگاه را بــد نمی دانم که فیلم 
کوتاه بستری برای ســاخت فیلم بلند است 
زیرا تجربه ثابت کرده اســت، کسانی که در 
ســاخت فیلم کوتاه موفق بوده اند اغلب در 
ســاخت فیلم بلند نیز موفق ظاهر شده اند. 
من معتقــدم که می توان نگاه مســتقلی به 
فیلم کوتاه داشــت اما فیلم کوتــاه اینگونه 
اســت که به اکران درنمی آید و صرفاً حضور 
جشنواره ای دارد. پس فیلمساز چگونه باید 
فیلم بسازد و ســرمایه جذب کند؟ در این 
شرایط ناگزیر می شــود که به ساخت فیلم 

بلند فکر کند.
صابری در پایان درباره ســاخت فیلم بلند 
سینمایی گفت: از زمانی که فیلمنامه فیلم 
کوتاهم تمام شــد، تمام عزم خودم را برای 
نوشتن یک فیلم بلند گذاشته ام. امیدوارم 
پس از این فیلــم کوتاه بتوانــم اولین فیلم 

بلندم را بسازم.

کوین اسپیسی جایزه یک عمر دستاورد را در تائورمینا 
ایتالیا دریافت می کند.

 به نقــل از ورایتی، کوین اسپیســی جایــزه یک عمر 
دستاورد را در تائورمینا، سیسیل دریافت می کند. این 
جایزه بخشی از جوایز ملل است که با همکاری مجلس 
سنای جمهوری ایتالیا و منطقه سیسیل اهدا می شود. 
ژرار دوپاردیو، آبــل فرارا و کلودیــا کاردیناله از جمله 

چهره هایی هســتند که پیشــتر با دریافت این جایزه 
تجلیل شده اند.

این جایزه در حالی به اسپیســی اهدا می شود که وی 
در سال های اخیر بیشــتر برای اتهامات تجاوز جنسی 
خبرساز شــده بود و در ماه های اخیر تلاش کرده تا به 
دنیای ســینما بازگردد. وی مصاحبه های پرمخاطبی 
انجام داده قرار اســت در فیلم »کنتاکت« دیده شود. 

وی در یک فیلــم آمریکایی به نام »پیتر فایو هشــت« 
هم بازی کرد که برای اولین بار در فیلادلفیا به نمایش 

درآمد.
اهداکنندگان این جایزه از کوین اسپیســی به عنوان 
یادگاری جاودانه از تاریخ ســینما و تئاتر یادکردند که 

شایسته ادامه حرفه اش است.
اسپیســی همچنین بــه تازگی بــه عنــوان مهمان 

افتخاری جشنواره معتبر فیلم زردآلو طلایی در ایروان 
ارمنستان معرفی شد.

این بازیگر در حالــی همچنان با عواقــب این اتهام ها 
دســت و پنجه نرم می کند که در پرونده ای مدنی که 
در آمریکا از ســوی آنتونی رپ بازیگر گشــوده شد و 
همچنین یک پرونده جنایــی در بریتانیا که برمبنای 

ادعای ۵ مرد تشکیل شد، بی گناه شناخته شده است. 

چهره

اهدای جایزه ملل؛سیسیلی ها از کوین اسپیسی تجلیل می کنند

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان کرمانشاه
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک کرمانشاه ناحیه دو

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و 
ساختمانهای فاقد سند رسمی

آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه ثبتی تعیین تکلیف وضعیت ثبتی واراضی و 
ساختمانهای فاقد سند رسمی

برابر رای شماره 140360316014001180 مورخ 23/03/1403هیات اول/دوم موضوع قانون 
تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبت حوزه 
ثبت ملک کرمانشاه ناحیه دو تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای/خانم فرهاد دلیلی سید 
شکری فرزندشکر علی به شماره شناسنامه 32406088006صادره از کرمانشاه در شش دانگ 
ساختمان به مساحت 41.52مترمربع در قسمتی از پلاک 1965فرعی از 123 اصلی واقع در بخش 
سه حومه به آدرس تاجگذاری خیابان قصرشیرین کوی شهید جانسپار خریداری از مالک رسمی 
خانم زهرا اشجاری محرز گردیده است. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 
15 روز اگهی می شوددرصورتی اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته 
باشندمی توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و 
پس ازاخذ رسید،ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض، دادخواست خود را به مراجع  قضایی 
تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقصای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات 

سند مالکیت صادر خواهد شد.
تاریخ انتشار نوبت اول:1403/04/02
تاریخ انتشار نوبت دوم:1403/04/16

 فرشاد نادری رئيس ثبت و اسناد املاک

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان کرمانشاه
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک کرمانشاه ناحيه یک

 هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی 
و ساختمانهای فاقد سند رسمی

آگهی موضوع ماده 3 قانون  و ماده 13 آئین نامه ثبتی تعیین تکلیف وضعیت ثبتی  واراضی و 
ساختمانهای فاقد سند رسمی

برابر رای شماره 140260316001006723 مورخ 1402.09.29 هیات اول.دوم موضوع قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک 
کرمانشاه ناحیه یک تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای.خانم شادعلی رحيمی  فرزند محبعلی 
بشماره شناسنامه  189 به شماره ملی 3253104443 صادره از کرمانشاه مبنی بر صدور سندمالکیت  
نسبت به شش دانگ  یک باب ساختمان مسکونی به آدرس الهیه چهار راه شهید نجفی کوچه پشت 
حسینیه حضرت قاسمیه مساحت  140.88 متر مربع در قسمتی از باقی مانده 52 فرعی از 93 اصلی 
واقع در بخش یک حومه کرمانشاه خریداری از مالک رسمی مشاعی آقای محمد حسین چقامیرزایی  
به صورت مع الواسطه به متقاضی محرز گردیده است. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به 
فاصله 15 روز اگهی می شوددرصورتی اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته 
باشندمی توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس 
ازاخذ رسید،ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض، دادخواست خود را به مراجع  قضایی تقدیم 
نمایند. بدیهی است در صورت انقصای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت  

صادر خواهد شد. 1061.م الف.12
تاریخ انتشار نوبت اول:1403.03.31 تاریخ انتشار نوبت دوم:1403.04.16

سجاد موءیدی -  رئيس ثبت و اسناد املاک 

آگهی اختصاصی موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی 
 اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی برابر ماده ۳ 

و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین تکلیف
شناسه آگهی  : 1737672 

برابر آراء صادره هیئت موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای 
فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی تصرفات مالکانه بلا معارض آقای اکبر نوده به شماره 
شناسنامه 71 و شماره ملی 2269654536 صادره از علی آباد فرزند علی متقاضی کلاسه 
پرونده 1401114412480000636 در ششدانگ اعیانی یک قطعه زمین با بنای احداثی 
که ششدانگ عرصه وقف است به مساحت 140 متر مربع ازپلاک 413 فرعی از پلاک 268 
اصلی از اصلی مذکور واقع در اراضی مازاد اوزینه بخش 3 حوزه ثبت ناحیه 2 گرگان لذا به 
منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله پانزده روز آگهی میشود از این رو اشخاصی 
که نسبت به رای صادره فوق الذکر اعتراض داشته باشند می توانند ازتاریخ انتشار اولین آگهی 
بمدت دو ماه اعتراض خود را با ذکر شماره پرونده به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید 
ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض به مرجع ثبتی دادخواست خود را به مرجع 

ذیصلاح قضائی تقدیم و گواهی تقدیم دادخواست را به این اداره ارائه نمایند.
تاریخ انتشار نوبت اول : 1403/04/16 
تاریخ انتشار نوبت دوم: 1403/05/01

حجت الله تجری رئيس اداره ثبت اسناد و املاک منطقه دو گرگان 
از طرف محمد فندرسکی

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آیین نامه قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی

شناسه آگهی:  1747918
نظر به اینکه برابر رای شماره 140360317001002326 مورخ 1403/03/29 صادره از هیات 
موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی مستقر در 
واحد ثبتی ناحیه یک اهواز تصرفات مالکانه و بلامعارض متقاضی در قسمتی از پلاک 58/25 بخش 
9 اهواز که حکایت از احراز مالکیت متقاضی نسبت به ملک مورد تقاضا و انتقال ملک از مالک 
رسمی )موضوع سهام شماره 5361 مینا کمال( به متقاضی آقای سيد باقر حسينيان فرزند 
سید یدیعم شماره شناسنامه 871 کدملی 5269123924 صادره شوش نسبت به ششدانگ یک 
باب ساختمان به مساحت 494 متر مربع در قسمتی از پلاک فوق خریداری شده طبق شرح صدر 
آگهی و انتقال ملک از مالک رسمی بنام وی محرز گردیده است. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب 
در دو نوبت به فاصله پانزده روز در روزنامه های محلی و کثیرالانتشار سراسری آگهی می گردد 
در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از 
تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، 
ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض، دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم نمایند. 
بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت 

صادر خواهد شد. ضمنا صدور سند مالکیت مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود.
تاریخ انتشار نوبت اول: 1403/04/16
تاریخ انتشار نوبت دوم: 1403/05/01

بهزاد مردانی – ریيس اداره ثبت اسناد و املاک ناحيه یک اهواز

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آیین نامه قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی 

شناسه آگهی: 1747925
نظر به اینکه برابر رای شماره 140360317001002543 مورخ 1403/04/07 صادره از هیات 
موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی مستقر در 
واحد ثبتی ناحیه یک اهواز تصرفات مالکانه و بلامعارض متقاضی در قسمتی از پلاک 58/25 
بخش 9 اهواز که حکایت از احراز مالکیت متقاضی نسبت به ملک مورد تقاضا و انتقال ملک از 
مالک رسمی )باغات شاه سهام شماره 7295 محمدرضا طرفی( به متقاضی خانم مینا غزلاوی 
فرزند علی شماره شناسنامه 1820537455 کدملی 1820537455 صادره خرمشهر نسبت به 
ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 175/73 مترمربع در قسمتی از پلاک فوق خریداری 
شده طبق شرح صدر آگهی و انتقال ملک از مالک رسمی بنام وی محرز گردیده است. لذا به 
منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله پانزده روز در روزنامه های محلی و کثیرالانتشار 
سراسری آگهی می گردد در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی 
داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره 
تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست خود را به 
مرجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض 
طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. ضمنا صدور سند مالکیت مانع از مراجعه متضرر به 

دادگاه نخواهد بود.
تاریخ انتشار نوبت اول: 1403/04/16

تاریخ انتشار نوبت دوم: 1403/05/01 
بهزاد مردانی – ریيس اداره ثبت اسناد و املاک ناحيه یک اهواز

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آیین نامه قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی

شناسه آگهی:  1747918
نظر به اینکه برابر رای شماره 140360317001002326 مورخ 1403/03/29 صادره از هیات 
موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی مستقر در 
واحد ثبتی ناحیه یک اهواز تصرفات مالکانه و بلامعارض متقاضی در قسمتی از پلاک 58/25 بخش 
9 اهواز که حکایت از احراز مالکیت متقاضی نسبت به ملک مورد تقاضا و انتقال ملک از مالک 
رسمی )موضوع سهام شماره 5361 مینا کمال( به متقاضی آقای سيد باقر حسينيان فرزند 
سید یدیعم شماره شناسنامه 871 کدملی 5269123924 صادره شوش نسبت به ششدانگ یک 
باب ساختمان به مساحت 494 متر مربع در قسمتی از پلاک فوق خریداری شده طبق شرح صدر 
آگهی و انتقال ملک از مالک رسمی بنام وی محرز گردیده است. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب 
در دو نوبت به فاصله پانزده روز در روزنامه های محلی و کثیرالانتشار سراسری آگهی می گردد 
در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از 
تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، 
ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض، دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم نمایند. 
بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت 

صادر خواهد شد. ضمنا صدور سند مالکیت مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود.
تاریخ انتشار نوبت اول: 1403/04/16
تاریخ انتشار نوبت دوم: 1403/05/01

بهزاد مردانی – ریيس اداره ثبت اسناد و املاک ناحيه یک اهواز

آگهی ابلاغ اجرائیه
شناسه آگهی:  1747909

 کلاسه : 140204017063003190/1 بدینوسیله به مریم منابی و صادق بوسعید بدهکار 
ابلاغ شناخته  مامورین  برابر گزارش  پرونده کلاسه 1/ 140204017063003190 که 
نگردیده اید ابلاغ می گردد که برابر سند رهنی شماره 16017 – 1399/10/30 تنظیمی 
دفترخانه اسناد رسمی شماره 349 شهر اهواز بین شما و بانک کشاورزی مبالغ اصل طلب 
مبلغ 4.050.000.000 ریال می باشد . سود: 1.323.986.974 ریال، شرح : 18 درصد 
طبق رای وحد رویه 794 دیوان عالی کشور خسارت تاخیر تادیه : 165.660.940 ریال، 
تاریخ مبنای محاسبه خسارت : 1402/07/17 خسارت تاخیر روزانه : 500.000 ریال، شرح 
: 24 درصدف تاریخ مبنای محاسبه خسارت : 1402/07/18 به انضمام حقوق دولتی بدهکار 
می باشید که بر اثر عدم پرداخت وجه بستانکار درخواست صدور اجرائیه نموده پس از 
تشریفات قانونی اجرائیه صادر و بکلاسه فوق در این اجراء مطرح می باشد لذا طبق ماده 
18/19 آئین نامه اجرائی مفاد اسناد رسمی بشما ابلاغ می گردد از تاریخ انتشار این آگهی که 
تاریخ ابلاغ اجرائیه محسوب است فقط یک نوبت در سایت آگهی سازمان و نسخه الکترونیکی 
احدی از روزنامه های کثیرالانتشار درج و منتشر می گردد ظرف مدت ده روز نسبت تبه 
پرداخت بدهی خود اقدام و در غیر اینصورت بدون انتشار آگهی دیگری عملیات اجرائی طبق 

مقررات علیه شما تعقیب خواهد شد. 
معاون اداره اجرای اسناد رسمی اهواز 

مفقودی
1398رنگ  مدل   405SLX پژو  سواری  سبز  برگ 
139B0142135وشاسی  موتور  شماره  به  روغنی  سفید 
NAAM31FEXKK225611وشهربانی ایران 54_667ل78 
به نام اعظم خدابخش موری ابادی مفقود واز درجه اعتبار 

ساقط میباشد
یزد

آگهی مفقودی
رنگ  به  1-206آریان  تیپ  پژو  خودرو  سبز  برگ   
پلاک 55ب499ایران99  مدل 1387  سفید-روغنی 
شاسی  شماره   13887000721 متور  شماره 
NAAP61ME28J مفقود گردیده واز درجه اعتبار 

ساقط میباشد.

آگهی فقدان سند مالکیت
نظر به اینکه یک قطعه زمین به پلاک ثبتی 6073 فرعی از 137 اصلی ، مفروز، و مجزا شده از 1250 فرعی از اصلی مذکور ، 
قطعه 32 حوزه ثبت ملک ساوجبلاغ استان البرز به مساحت 1275متر مربع که ذیل صفحه 57 دفتر 773 به نام آقای سید 

مجید دهقانی محمد آبادی سند مالکیت به شماره چاپی
2.879046 صادر و تسلیم شده است که مورد ثبت اولیه مسدود و به صفحه 386 دفتر 526منتقل گردید سپس مورد ثبت 
طبق سند قطعی شماره 214549 مورخه 87/2/24 دفتر 444تهران به آقای علیرضا قره داغی منتقل گردید سپس مورد ثبت 

طبق سند قطعی شماره 11538 مورخه 87/4/4دفتر
59 کرج به خانم طیبه هنرور منتقل گردید سپس مورد ثبت بشرح ذیل منتقل گردید مشخصات مالکیت مالکیت غزل / هنرور 
فرزند محمدعلی شماره شناسنامه 0310478944 تاریخ تولد 1370/01/08 صادره از کرج دارای شماره ملی 0310478944 

با جز سهم 3 از کل سهم 6 بعنوان
مالک سه دانگ مشاع از شش دانگ عرصه و اعیان با شماره مستند مالکیت 19057 تاریخ 1390/07/06 دفتر خانه 59 کرج 
مالکیت عسل / هنرور فرزند محمدعلی شماره شناسنامه 14999 تاریخ تولد 1367/05/28 صادره از کرج دارای شماره ملی 
0323554172 با جز سهم 3 از کل سهم 6 بعنوان مالک سه دانگ مشاع از شش دانگ عرصه و اعیان با شماره مستند مالکیت 
19057 تاریخ 1390/07/06 دفتر خانه 59 کرج سپس خانم عسل هنر ور اصالتا نسبت به مالکیت خویش و به موجب نامه 

شماره 14030199000263311 مورخه 1403/1/16 شعبه اول سرپرستی حوزه دادستانی
ساختمان مرکزی شهرستان کرج به عنوان قیم خانم عسل هنر و ر طبق قیم نامه شماره 14021990012107603 مورخه 
1402/08/27 شعبه مذکور با ارائه دو برگ استشهادیه تصدیق شده اعلام نموده اند که سند مالکیت چاپی مورد ثبت که به 

علت سهل انگاری مفقود گردیده و درخواست صدور سند مالکیت المثنی نموده است
 لذا مراتب به استناد به ماده 120 آیین نامه قانون ثبت در یک نوبت اگهی می شود تا چنانچه کسی مدعی وجود سند مالکیت 
نزد خود و یا انجام معامله نسبت به ملک مذکور باشد از تاریخ انتشار این اگهی به مدت ده روز اعتراض خود را ضمن ارائه سند 

مالکیت به این اداره تسلیم تا وفق مقررات عمل گردد .
رونوشت به ستاد اجرایی فرمان حضرت امام ره در صورت عدم ارائه آراء و یا دادنامه ظرف مدت ده روز کاری وفق مقررات ادامه 

تشریفات المثنی صورت می پذیرد . 
بشير نعيم زاده
سرپرست اداره ثبت اسناد و املاک ساوجبلاغ
از طرف ابولفضل مرادی
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آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آیین نامه قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی 

شناسه آگهی: 1747932
نظر به اینکه برابر رای شماره 140360317001002517 مورخ 1403/04/07 صادره از هیات 
موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی مستقر در 
واحد ثبتی ناحیه یک اهواز تصرفات مالکانه و بلامعارض متقاضی در قسمتی از پلاک 58 بخش 9 
اهواز که حکایت از مالکیت متقاضی نسبت به ملک مورد تقاضا و انتقال ملک از مالک رسمی )سند 
شماره 5919 مورخ 45/2/11 دفترخانه 27 – اهواز ناصر موسوی( به متقاضی آقای علی عیاشی 
فرزند حسین شماره شناسنامه 1820024581 کدملی 1820024581 صادره اهواز نسبت به 
ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 123/13 مترمربع در قسمتی از پلاک فوق خریداری 
شده طبق شرح صدر آگهی و انتقال ملک از مالک رسمی بنام وی محرز گردیده است. لذا به 
منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله پانزده روز در روزنامه های محلی و کثیرالانتشار 
سراسری آگهی می گردد در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی 
داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره 
تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست خود را به 
مرجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض 
طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. ضمنا صدور سند مالکیت مانع از مراجعه متضرر به 

دادگاه نخواهد بود.
تاریخ انتشار نوبت اول: 1403/04/16

تاریخ انتشار نوبت دوم: 1403/05/01 
بهزاد مردانی – ریيس اداره ثبت اسناد و املاک ناحيه یک اهواز

آگهی دعوت بستانکاران
شناسه آگهی:  1747914

به عموم بستانکاران و بدهکاران شرکت ورشکسته شناورسازان معراج  که 
حکم ورشکستگی آن به موجب دادنامه 140137390006977995 مورخ 
1401/08/10 صادره از شعبه 3 دادگاه عمومی حقوقی شهرستان خرمشهر 
صادر گردید و تاریخ توقف آن 1390/02/15 اعلام گردیده آگهی می دهد: 
اولین جلسه بستانکاری در ساعت 10 صبح یکشنبه مورخ 1403/05/07 د 
راداره تصفیه امور ورشکستگی واقع در اهواز امانیه – دادگستری مرکزی – 
ساختمان شماره 2 )حوزه مدیریت( طبقه دوم – اداره تصفیه امور ورشکستگی 
تشکیل می گردد کلیه بستانکاران و کسانیکه ادعایی دارند و همچنین اشخاصی 
که با تاجر ورشکسته موصوف مسئولیت تضامنی داشته یا ضامن آن هستند می 

توانند در موعد و محل مذکور حضور بهم رسانند .
ضمنا اخطار می شود: 

1( – کلیه بستانکاران و کسانی که هرگونه ادعایی از تاجر ورشکسته فوق دارند 
باید اصل یا تصویر مصدق مدرک خود را ظرف 2 ماه از تاریخ انتشار این آگهی 
به اداره تصفیه ورشکستگی تسلیم نمایند. مدت ارسال مدارک برای بستانکارانی 

که در کشورهای بیگانه اقامت دارند سه ماه می باشد. 
2( کسانیکه به شرکت فوق الذکر بدهی دارند باید ظرف مدت مذکور خود را 
معرفی و بدهی خود را در وجه اداره تصفیه بپردازند. طبق ماده 24 قانون تصفیه 
امور ورشکستگی، بدهکاران متخلف از این وظیفه به جریمه نقدی معادل بیست 
پنج درصد )25%( دین محکوم خواهند شد. ضمنا دادگاه ها می توانند علاوه 

بر جریمه نقدی، بدهکاران مذکور را به حبس سه تا شش ماه محکوم نمایند.
3( کسانیکه به هر عنوان اموال شرکت ورشکسته نامبرده را در اختیار دارند 
مکلفند در ظرف مدت 2 ماه از انتشار این آگهی اموال را تحت اختیار اداره 
تصفیه بگذارند و گرنه هر حقی که نسبت به آن اموال دارند از آنها سلب خواهد 

شد، مگر اینکه عذر موجهی داشته باشند.

مفقودی
برگ  سبز  ) شناسنامه خودرو ( پژو 504 سواری مدل 1977 
رنگی آبی روغنی به شماره موتور 2475800 و شماره شاسی 
2475800 به شماره ملی 2730198466 به شماره انتظامی 
212د35 ایران 76 به نام هومن محمد دوست لشکامی مفقود 

گردیده و از درجه اعتبار ساقط می باشد.



به بهانه بازگشت میلاد زکی پور به جمع آبی ها

استقلال متخصص بازگرداندن بازیکنان سابق!
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میدان

خریدار  میــلاد زکی پور، مدافع ســابق 
استقلال پس از ۴ فصل دوری از این تیم بار 

دیگر به جمع آبی پوشان بازگشت.
 باشگاه استقلال به صورت رسمی از دومین 
خرید زمســتانی خود رونمایی کرد و میلاد 
زکی پور، مدافع فصل گذشته سپاهان را به 
خدمت گرفت. زکی پــور درحالی به جمع 
بازیکنان اســتقلال برگشــته که سابقه ۴ 
سال عضویت در این تیم و انجام ۱۰۳ بازی 
با لباس آبی ها را هــم در کارنامه دارد. او در 
این بازی ها آمار یک گل و ۸ پاس گل را ثبت 
کرده بود و حالا آماده شــروع دومین مقطع 
حضورش در استقلال اســت. استقلال در 
سال های اخیر چند بازیکنان سابق خود را 
به خدمــت گرفته که بازگشــت این نفرات 

نتایج متفاوتی را در پی داشته است.

آرمین سهرابیان
یکــی از موفق ترین مــوارد بازگشــت به 
اســتقلال مربوط به آرمین سهرابیان است. 
مدافــع چپ پــای اســتقلال در لیگ های 
هفدهم و هجدهم عضو این تیم بود و ابتدای 
لیگ نوزدهم با نظر آندرا اســتراماچونی از 
جمع آبی ها جدا شــد. سهرابیان پس از یک 
فصل حضور در ســایپا و ۳ فصــل بازی در 
گل گهر ابتدای فصل قبل با نظر جواد نکونام 
به استقلال برگشت و دوباره آبی پوش شد. 
بازگشــت ســهرابیان به اســتقلال ابتدا با 
واکنش چندان مثبتی همراه نشد ولی او در 
فصل گذشــته عملکرد بسیار خوبی داشت 
و توانســت نظر هواداران را تغییــر دهد. او 
طی ۱۷ بازی برای اســتقلال در فصل قبل 
۴ بار هم گلزنی کرد تا در بخش هجومی هم 

کمک زیادی به تیمش کرده باشد.

میلاد فخرالدینی
مدافع کرمانی اســتقلال در نقل وانتقالات 
زمســتانی لیگ برتر بیست وســوم پس از 
مصدومیت کوین یامگا به این تیم بازگشت 
ولی عملکردش اصلا موفق نبود. فخرالدینی 
در لیگ هــای چهاردهــم و پانزدهم عضو 
اســتقلال بود و پس از جدایــی از این تیم 
پیراهــن تیم هایــی چــون نفــت تهران، 
گســترش فــولاد، ذوب آهــن، تراکتور و 
آلومینیوم اراک را پوشــید ولی فصل قبل 
در استقلال نتوانست تاثیرگذار ظاهر شود. 
این مدافع پس از بازگشت به استقلال تنها 
در ۹ بازی به میدان رفت که اغلب به عنوان 

بازیکن تعویضــی بود و طــی ۲۹۵ دقیقه 
حضور نتوانســت تاثیرگذار ظاهر شود. این 
روزها گفته می شــود فخرالدینی در لیست 
مازاد نکونام قرار دارد تا دوره دوم حضورش 

در استقلال پایانی تلخ داشته باشد.

روزبه چشمی
شماره ۴ اســتقلال که فصل گذشته یکی از 
کلیدی ترین بازیکنان این تیم بود هم سابقه 
یک فصل جدایــی از جمع آبی هــا را دارد. 
روزبه چشــمی ابتدای لیگ برتر پانزدهم به 
اســتقلال پیوســت و تا پایان لیگ نوزدهم 
عضو ایــن تیم بــود ولی در ســال ۱۳۹۹ 
تصمیم گرفت شانس خود را به عنوان لژیونر 
امتحان کنــد و راهی لیگ ســتارگان قطر 
شد. چشــمی یک فصل عضو تیم ام صلال 
بود و عملکرد بدی هم در این تیم نداشــت 
ولی خیلی زود دلتنگ فوتبال ایران شــد و 
در لیگ بیســت ویکم به استقلال بازگشت. 
او در بازگشــت به اســتقلال نشــانی از آن 
بازیکن قبــل از جدایی نداشــت و در فصل 
قهرمانی آبی ها تنهــا ۹۳۲ دقیقه بازی کرد 
و در بســیاری از بازی ها نیمکت نشین شد. 
با این حــال ابتدای لیگ برتر بیســت ودوم 
عملیات احیــای روزبه چشــمی هم آغاز 
شد و او در ۲ پســت هافبک دفاعی و مدافع 
میانی عملکرد درخشانی داشت و حتی در 
جام جهانی ۲۰۲۲ هم برای ایران بازی کرد 

و موفق به گلزنی شد. چشمی فصل گذشته 
یکی از بهترین دوره های بازی خود را سپری 
کرد و حالا در اســتقلال یک بازیکن بدون 

جایگزین محسوب می شود.

سیدحسین حسینی
کاپیتان و دروازه بان شــماره یک استقلال 
هم مثل روزبه چشمی سابقه جدایی از این 
تیم را دارد. سیدحسین حسینی در ۲ لیگ 
دوازدهم و ســیزدهم ذخیره ســیدمهدی 
رحمتی بود و فقط در یک بازی جام حذفی 
فرصت بــازی پیدا کرد. او ســپس تصمیم 
گرفت تا راهی ملوان شــود و ضمن به دست 
آوردن فرصت بیشــتر برای بــازی، خمت 
سربازی خود را هم ســپری کند. حسینی 
پس از ۲ فصل حضــور در ملــوان، ابتدای 
لیگ شــانزدهم دوباره به استقلال برگشت 
و به مرور توانســت به دروازه بان شماره یک 
این تیم تبدیل شــود. او پس از جدایی وریا 
غفوری بازوبند کاپیتانی را هم بر بازو بست 
و در لیگ برتر بیســت ویکم یکــی از ارکان 
قهرمانی استقلال بود. شــماره یک آبی ها 
فصل قبل هم عملکرد درخشــانی داشــت 
و اکنون یکــی از محبوب تریــن بازیکنان 

استقلال است.

مهدی قایدی
بدون شک یکی از شیرین ترین انتقال های 

چند سال اخیر اســتقلال بازگشت مهدی 
قایدی در لیگ برتر بیست ودوم بود. قایدی 
ابتدای لیــگ هفدهم از ایرانجوان بوشــهر 
راهی اســتقلال شــد و به قدری در این تیم 
درخشــید که محبوبیت فوق العاده ای بین 

استقلالی ها پیدا کرد.
 او پس از یک فصل حضور در شباب الاهلی، 
به صورت قرضی به اســتقلال برگشت و باز 
هم خاطرات خوش گذشــته را تکرار کرد. 
البته قایــدی در هفته های ابتدایی عملکرد 
جالبی نداشــت ولی از آغــاز نیم فصل دوم 
درخشش خود را آغاز کرد و باز زدن ۱۲ گل 

ستاره استقلال بود. 
او فصل قبل دوباره از استقلال جدا شد و به 
اتحاد کلبــاء امارات رفت تا زیــر نظر فرهاد 
مجیدی به میدان برود. این روزها هواداران 
اســتقلال علاقه زیادی به بازگشت قایدی 

دارند.

سجاد شهباززاده
تلخ ترین بازگشــت های ســال های اخیر 
اســتقلال مربوط به ســجاد شــهباززاده 
اســت. او در لیگ های چهاردهم و پانزدهم 
عضو اســتقلال بــود و گلــزن اول این تیم 
محســوب می شــد ولی ناگهــان تصمیم 
به جدایی و حضــور در ســوپرلیگ ترکیه 
گرفت. شــهباززاده پس از یــک نیم فصل 
بازی در ترکیه دوباره با اســتقلال قرارداد 

بست ولی پنجره بســته مانع از بازگشت او 
شد. این مهاجم ابتدای لیگ هفدهم دوباره 
استقلالی شــد ولی طی یک نیم فصل حتی 
یک گل هــم نزد تا خیلی زود جدا شــود. او 
فصل بعد به سپاهان رفت و در این تیم احیا 
شــد و حتی به عنوان آقای گلــی لیگ برتر 
هم رسید. شــهباززاده ۲ فصل پیش دوباره 
به استقلال برگشــت ولی این بار هم ناکام 
بود و باز هم بدون زدن حتــی یک گل این 

تیم را ترک کرد.

سیدمهدی رحمتی
او یکی از رکوردداران حضور در اســتقلال 
محسوب می شــود که در ۳ مقطع پیراهن 
این تیم را به تن کرده اســت. ســیدمهدی 
رحمتی ابتــدای لیگ پنجم به اســتقلال 
پیوســت و رقیب وحید طالب لو شــد. او در 
آن مقطع کمتر از طالب لو بازی می کرد ولی 
با استقلال موفق به کســب عنوان قهرمانی 

لیگ برتر شد. 
رحمتی پس از ترک اســتقلال راهی مس 
کرمان و سپاهان اصفهان شد و در این ۲ تیم 
به قدری خوب کار کرد که پیراهن شــماره 
یک تیم ملی را تصاحب کند و اســتقلالی ها 
هم ابتدای لیــگ برتر یازدهم به ســراغ او 
بروند. رحمتی در بازگشــت به استقلال ۳ 
ســال عضو این تیم بود و قهرمانی در لیگ 
برتر و جــام حذفی و صعود بــه نیمه نهایی 

لیگ قهرمانان آسیا را تجربه کرد. 
او ســپس به دلیل اختلاف با امیر قلعه نویی 
یک فصل به پیکان رفــت ولی خیلی زود به 
استقلال بازگشت و ۳ فصل دیگر دروازه بان 
شماره یک آبی ها بود که در بازگشت دوباره 

هم قهرمانی در جام حذفی را به دست آورد.

فرهاد مجیدی
رکورددار رفت و برگشت در استقلال فرهاد 
مجیــدی اســت کــه در دوران بازیگری و 
مربیگری بارها این موضــوع را تجربه کرده 

است. 
مجیــدی در زمــان بــازی طــی ۴ مقطع 
مختلف برای اســتقلال به میــدان رفت و 
در دوره مربیگــری هم ۳ مقطــع به عنوان 
مربی و سرمربی در استقلال حضور داشت. 
آخرین دوره حضور مجیدی در اواسط لیگ 
برتر بیســتم آغاز شــد و تا پایان لیگ برتر 
بیست ویکم و کســب عنوان قهرمانی بدون 

شکست ادامه داشت.

بازار نقل وانتقــالات فوتبال ایران بــه هیچ وجه روند 
استانداردی ندارد و ظاهرا سقف قرارداد، بیشتر شبیه 

به یک شوخی است.
 سقف قرارداد قانونی اســت که فصل گذشته در لیگ 
برتر تصویب شد و باشگاه ها موظف به رعایت آن بودند 
اما اتفاقی که رخ داد با ایده آل ذهنی تمام اهالی فوتبال 
متفاوت بود. پایان تمــام صحبت ها درباره لزوم رعایت 
این قانون، چیز نبود جز اینکه هر کاری مایل هســتید 
انجام دهید و ســرانجام بــا پرداخت جریمــه، قضیه 

حل وفصل می شود!
پرسپولیس و ســپاهان در فصل گذشــته نتوانستند 
قوانین را رعایــت کنند و به این دلیل از ســوی کمیته 
انضباطی با کسر امتیاز مواجه شــدند؛ البته امتیازات 
کسر شده به حساب دو باشــگاه واریز شد و با پرداخت 
همان جریمه معروف، اوضاع آرام شد. قوانینی که هیچ 
ضمانتی برای رعایت آن وجود نداشت و همین موضوع 

باعث به پا شدن جنجالی بزرگ در فوتبال ایران شد.

ســپاهان از ســری تیم هایــی بــود کــه 
فصل گذشــته هزینه زیــادی انجــام داد. 
طلایی پوشــان اصفهانــی بازیکنانی مانند 
کاوه رضایی، رضا اســدی، برایان دابو، رضا 
شــکاری، پیــام نیازمند، عیســی آل کثیر 
و ... را جذب کردند تا عملًا ســپاهان بازار را 
درو کرده باشــد؛ اتفاقی که ظاهرا قرار است 

در بازار نقل وانتقالاتی تابســتانه پیش از شــروع لیگ 
بیست وچهارم هم تکرار شود.

جواد آقایی پور یا مسی؟
جــواد آقایی پــور در لیگ بیست وســوم بــا پیراهن 
استقلال خوزستان درخشــید و موفق شد آمار ۹ گل و 
۲ پاس  گل را ثبت کند. آقایی پور با این آمار مورد توجه 
ســایر تیم های لیگ برتری قرار گرفــت و پس از پایان 
لیگ برتر، شاهد انواع و اقسام اخبار در مورد این بازیکن 
بودیم. مهاجم آبی پوشــان اهوازی ابتدا با پرسپولیس 

مذاکره کرد و ســپس با اورنبورگ به توافق 
اولیه رسید.

 این پایــان کار نبود و جواد با اســتقلال هم 
مذاکره کرد و تا آســتانه عقد قــرارداد با این 
باشــگاه پیش رفت اما در نهایت پیشــنهاد 
وسوسه انگیز ســپاهان باعث شد این بازیکن 

سر از اصفهان دربیاورد.
طبق شنیده ها سپاهان مبلغ زیادی را برای جذب این 
بازیکن صرف کرده و در حالی به زودی مراســم معارفه 
جواد آقایی پور انجام می شــود که او تبدیل به یکی از 
پردرآمدترین بازیکنان ســالیان اخیــر فوتبال ایران 
شده است اما این اقدام سپاهان چه تاثیری روی دیگر 

بازیکنان لیگ برتر دارد؟

آشفته بازاری که به راه می افتد!
آقایی پور بازیکــن باکیفیتی اســت و در این موضوع 
شکی نیســت اما آیا او واقعا ارزش چنین ریخت وپاشی 

را دارد؟ بازیکنان لیگ برتری اگر اخبار رسانه ها را هم 
باور نکنند با چند تماس تلفنی رقــم قرارداد جوادیی 
آقایی پور را متوجه می شــوند و آن وقت اوضاع پیچیده 
می شود. بازیکنان پرسپولیس فصل گذشته به عنوان 
قهرمانی لیگ برتر دست پیدا کردند و استقلالی ها دوم 

شدند.
بازیکنان ایــن دو تیم وقتــی متوجه می شــوند رقم 
قرارداد جواد آقایی پور چه مبلغ سنگینی است، قطعا با 
باشگاه خود به سادگی تمدید نمی کنند و این موضوع 

دردسرساز می شود.
 چرا بازیکن تیم قهرمــان باید کمتــر از آقایی پور که 
در اســتقلال خوزســتانِ قعر جدولی بازی کرده، پول 
بگیرد؟ اکنون، این ســوال بســیاری از بازیکنان لیگ 
برتری اســت. ســپاهان با برخی مبالغ بازار را بار دیگر 
در دســت گرفته و کار را برای ســایر باشگاه ها سخت 
کرده است و باید دید در ادامه راه فعالیت بازار تابستانه 

شرایط به شکلی پیش خواهد رفت.

فوتبال

بازار سیاهِ فوتبال ایران؛ وقتی سپاهان ترک عادت نمی کند!

 به دنبال موفقیت با قهرمان صربستان و روسیه

ویی، سکان دار جدید استقلال خوزستان سرمربی مونته نگر
خریدار  بعد از رایزنی های انجام شــده از 
سوی مدیران باشــگاه استقلال خوزستان، 
میودراگ بوژوویچ به عنوان سرمربی جدید 

آبی پوشان اهوازی انتخاب شد.
 اســتقلال خوزســتان بعد از بازگشــت به 
ســطح اول فوتبال ایران، روزهای پرماجرا 
و پرفرازونشــیبی را در فصل اخیر پشت سر 

گذاشت.
 آبی پوشــان اهــوازی با هدایت ســیروس 
پورموسوی تا روز پایانی لیگ بیست وسوم، 
دغدغه ماندن در سطح اول فوتبال ایران را 
داشتند اما با این وجود، کسب پیروزی برابر 
هوادار باعث شد تا اســتقلالی ها بتوانند در 
لیگ برتر بماننــد و در فصل آتی رقابت های 
باشگاهی هم در سطح اول فوتبال ایران کار 

خود را دنبال نمایند.
مدیران باشــگاه اهــوازی که تیم شــان با 
هدایت سیروس پورموســوی به لیگ برتر 
بازگشت و این سرمربی باتجربه موفق شد 
سهمیه استقلال خوزستان را در لیگ برتر 
حفظ کند، بعد از پایان لیگ بیست وسوم، 
مذاکرات موفقیت آمیزی با پورموســوی 

نداشــتند و علی رغم رایزنی هــای انجام 
شده، قرارداد این سرمربی باتجربه تمدید 

نشد. 
بعد از پایان همکاری رســمی با ســیروس 
پورموســوی، گمانه زنی ها دربــاره آینده 
نیمکت اســتقلال خوزســتان آغاز شد و از 
همان ابتدا بحث انتخاب ســرمربی خارجی 

مطرح بود.
آبی پوشــان اهوازی در تاریخ باشــگاه خود 
هیــچ گاه در لیــگ برتر و لیگ دســته اول 
فوتبال ایران کار خود را با سرمربی خارجی 
دنبال نکــرده بودند و به دنبال اســتخدام 
اولین ســرمربی خارجی تاریخ باشگاه شان 

بودند. 
در وهله نخســت گفته می شــد قرار است 
مارکــو اورلیو داکونیا که در بازار زمســتانه 
در نقش دستیار اول ســیروس پورموسوی 
انتخاب شــده بود، بــه عنوان جانشــین 
پورموسوی معرفی شــود و حتی مذاکرات 
هم میان طرفین انجام شــد امــا در نهایت، 
قرارداد همــکاری مارکو اورلیــو داکونیا با 

استقلالی ها به امضا نرسید.

مردی با خاطرات رویایی
 از ستاره سرخ

مسئولان باشگاه خوزستانی بعد از شکست 
در مذاکرات با مارکو اورلیو داکونیا، به سراغ 
مذاکره با میودراگ بوژوویچ رفتند و با او به 

توافق رسیدند.
 بوژوویچ که بهترین دوران ســرمربیگری 
خود را در ســتاره سرخ صربســتان پشت 
سر گذاشته و رکورد کســب ۶۳ برد در ۸۴ 
مســابقه را در کارنامه اش دارد، بعد از پایان 
همکاری اش با این تیم، در طول ۶ سال اخیر 

روی نیمکت تیم های کریلا روسیه، آرسنال 
تولا روسیه و نفتچی آذربایجان حضور یافته 
و روزهای پرنوسانی را پشــت سر گذاشته 

است.

اولین تجربه آسیاییِ نخستین 
سرمربی خارجی تاریخ استقلال 

خوزستان! 
ســرمربی ۵۶ ساله اهل کشــور مونته نگرو 
که شب گذشــته رســماً در نقش سرمربی 
جدید استقلال خوزســتان معرفی شد، در 
کارنامه اش تجربه کســب عنوان قهرمانی 
جام حذفی روســیه همراه با تیم روستوف 
را دارد و همچنین ستاره ســرخ بلگراد را به 
مقام قهرمانی سوپرلیگ صربستان رسانده 

است. 
دوران  از  مهمــی  بخــش  بوژوویــچ 
ســرمربیگری خود را در فوتبال روســیه 
گذرانده و حالا قرار اســت برای اولین بار 
در قاره آســیا تجربه مربیگری به دســت 
آورد که باید دید بعــد از بقای دراماتیک 
استقلال خوزســتان در لیگ برتر فوتبال 

ایــران، این تیــم بــا هدایت ســرمربی 
مونته نگرویــی چه عملکــردی از خود به 

جای می گذارد.

چالش های بزرگ استقلالی ها در 
غیاب بهترین بازیکن فصل!

میــودراگ بوژوویچ نخســتین ســرمربی 
خارجی تاریخ باشــگاه استقلال خوزستان 
محسوب می شود و باید دید بعد از استخدام 
او، آبی ها در بازار نقل وانتقالات تابستانه چه 
عملکردی خواهند داشت؛ به ویژه آنکه جواد 
آقایی پور، ستاره کلیدی آبی پوشان از جمع 
بازیکنان این تیم جدا شده و پر کردن جای 
خالی او ماموریت دشــواری بــرای مدیران 
باشــگاه اســتقلال خوزســتان محسوب 

می شود.
ضمن آنکــه وضعیت بازیکنــان خارجی و 
تاثیرگذار آبی هــای اهوازی از جمله عثمان 
اندونگ و ساویو روبرتو هم نامشخص است و 
گفته می شود که قرار است در هفته پیش رو 
استقلالی ها رســماً وارد بازار نقل وانتقالات 

تابستانه شوند.

مهدی تاج تاکید کرد
فصل آینده قطعا با VAR برگزار خواهد شد

رئیس فدراســیون فوتبال تاکید کرد که فصل آینده رقابت های لیگ 
برتر قطعا با استفاده از سیستم کمک داور ویدئویی برگزار خواهد شد.

 مهدی تاج رئیــس فدراســیون فوتبال کــه امروز جمعه در شــعبه 
اختصاصی جامعه ورزش برای رأی دادن در دور دوم انتخابات ریاســت 
جمهوری حضور پیدا کرده بود، در مورد آخرین وضعیت ورود سیستم 
ویدئویی به فوتبــال ایران گفت: با تصمیمی که در فدراســیون فوتبال 
گرفتیم دنبال این هســتیم که قطعاً فصل آینده ورزشگاه هایی اجازه 
برگزاری بازی داشته باشند که الزامات کنفدراســیون فوتبال آسیا را 
رعایت کرده باشــند.وی در پاسخ به این پرســش که آیا فصل آینده با 
کمک داور ویدئویی برگزار خواهد شــد گفت: قطعاً فصــل آینده را با 
VAR آغــاز خواهیم کــرد و دنبال این هســتیم که اســتانداردهای 

کنفدراسیون فوتبال آسیا را اجرایی کنیم.
مهدی تاج با اشــاره به گرفتن مجوز حرفه ای برای باشــگاه های ایران 
گفت: در شرایطی که ژاپنی ها برای ۵ باشــگاه خود این مجوز را گرفته 
اند، فوتبال باشگاهی ایران ۷ مجوز حرفه ای فعالیت را دریافت کرده که 

اتفاقات بزرگی خواهد بود.
رئیس فدراســیون فوتبال تاکید کرد: همین که دو باشگاه استقلال و 
پرسپولیس توانستند خصوصی شوند و مجوزهای لازم برای حضور در 
لیگ نخبگان آســیا را بگیرند اتفاق مثبتی است چرا که اگر این مهم رخ 

نمی داد هر دو باشگاه از آسیا حذف می شدند.

پایان بلاتکلیفی نیمکت ذوب آهن 
ربیعی مزد پنجم شدن خود را در اصفهان گرفت!

محمد ربیعی رسماً در سمت خود ابقا شد تا برای دومین فصل پیاپی در 
تیم ذوب آهن اصفهان کار خود را پیش ببرد.

 ذوب آهن اصفهان بعــد از حــدود ۷ فصل دوری از کــورس مدعیان 
بالانشــین جدول، در فصل اخیــر رقابت هــای لیگ برتــر عملکرد 
قابل قبولی از خود ارائه کرد و سفیدوسبزپوشــان اصفهانی موفق شدند 
با هدایت محمد ربیعی در جمع ۵ تیم برتر جدول کارشــان را به پایان 
ببرند؛ آن هم در شرایطی که کسب ۳ برد در ۴ بازی پایانی فصل، مسیر 
ذوبی ها را برای حضــور در جمع ۵ تیم برتر جدول همــوار کرد و آن ها 

جمعاً موفق به کسب ۴۲ امتیاز شدند.
مدیران باشــگاه ذوب آهن در فصل اخیر و بعــد از آنکه تصمیم به قطع 
همکاری با مهدی تارتار گرفتند، به سراغ استخدام محمد ربیعی رفتند 
و این ســرمربی جوان اما باتجربه که توانســته بود مس رفسنجان را به 
لیگ برتر برســاند و همواره همراه مســی ها حضور در جمع ۸ تیم برتر 
جدول لیگ برتر را تجربــه کرده بود، موفق شــد در تیم ذوب آهن هم 
خاطرات دوران حضورش در مس را تکرار کند؛ آن هم در شــرایطی که 
در روزهای پایانی فصل، بحث پرونده فســاد در باشگاه مس رفسنجان 
باز شد و محمد ربیعی هم از سوی کمیته اخلاق فراخوانده شد اما فعلًا 

خبری از صدور رأی به نفع و یا علیه این سرمربی نیست.

از شایعه همکاری با رحمتی و الهامی تا تمدید قرارداد ربیعی
ربیعی بعد از آنکه موفق شــد در لیگ بیست وســوم، حضور در جمع ۵ 
تیم برتر جدول را همراه تیم ذوب آهن اصفهان کند، به واســطه پرونده 
تشکیل شــده در کمیته اخــلاق آینــده کاری اش در تیــم اصفهانی 
در هاله ای از ابهام قرار گرفــت. در همین راســتا، در روزهای اخیر نام 
چهره هایی مانند مهدی رحمتی و ســاکت الهامی به میان آمد و گفته 
می شــد همکاری محمد ربیعی بــا ذوب آهن ادامه پیــدا نمی کند اما 
حمایت قاطع مدیران باشــگاه ذوب آهن و البته مسئولان کارخانه این 

شرکت، معادلات را تغییر داد.
نیما نکیسا، مدیرعامل باشگاه ذوب آهن اصفهان در روزهای اخیر بارها 
نسبت به شایعات تغییر ســرمربی ذوب آهن واکنش نشان داد و ضمن 
رد احتمال انتخاب جانشین برای محمد ربیعی، از برنامه ذوبی ها برای 
ادامه همکاری بــا او خبر داد. بعد از کش وقوس های فراوان، ســرانجام 
وعده نکیســا عملی شــد و بعد از آنکه محمد ربیعی در جلســه ای با 
مدیرعامل کارخانــه ذوب آهن اصفهان حضور پیدا کــرد، قرارداد این 
سرمربی باتجربه با ذوبی ها تمدید شد تا برای دومین فصل پیاپی روی 

نیمکت سفیدوسبزپوشان حضور پیدا کند.

هفته ای پرخبر در انتظار ذوبی ها
رسانه باشگاه ذوب آهن شب گذشــته و بعد از آنکه خبر تمدید قرارداد 
محمد ربیعی اعلام شد، درباره موعد ورود ذوبی ها به بازار نقل وانتقالات 
تابستانه توضیح داد: »در پی برگزاری جلسات کارشناسی و فنی میان 
نیما نکیســا، مدیرعامل باشگاه و محمد ربیعی، ســرمربی تیم فوتبال 
ذوب آهن اصفهان مقرر گردید ورود جدی به فصل نقل وانتقالات از روز 
شنبه هفته آینده صورت گیرد«. در شــرایطی قرار است از فردا )شنبه( 
فعالیت نقل وانتقالاتی ذوبی ها آغاز شــود که طی روزهای گذشــته، 
جدایی محمدحسین اسلامی قطعی شده و زمزمه هایی درباره جدایی 

گریگول چابرادزه و شایان مصلح هم به گوش می رسد.

رقابت های قهرمانی آسیا - چین
وزی تیم ملی والیبال جوانان دختر  پیر

 برابر استرالیا
تیم ملی والیبال جوانان دختر ایران با شکست استرالیا به نخستین برد 

خود در رقابت های قهرمانی زیر ۲۰ سال آسیا دست یافت.
 بیســت و دومین دوره مســابقات والیبال قهرمانی زیر ۲۰ سال دختر 
آســیا از روز دوشــنبه ۱۱ تیر با حضور ۱۲ تیم آغاز شد و به مدت ۹ روز 
در شهر ژیانگمن ادامه دارد. مرحله مقدماتی این مسابقات روز گذشته 
پایان یافت و ملی پوشان کشــورمان با وجود ارائه بازی قابل قبول برابر 
تایلند متحمل دومین شکســت شــده و از صعود به جمع هشــت تیم 

بازماندند.
تیم ملی جوانان دختر ایران در ســومین دیدار خود در این رقابت ها از 
ساعت ۱۲ روز )پنجشــنبه ۱۴ تیر( برای کسب مقام نهم تا دوازدهم در 
سالن مجموعه ورزشی هوآبائو به مصاف استرالیا رفت. شاگردان پدیده 
بلوری زاده در این دیدار ســه بر یک به پیروزی رســیدند تا در آخرین 

مسابقه خود در این رقابت ها برای کسب رتبه نهم به میدان بروند.
ملی پوشــان جوان دختر ایران در ســت نخســت این دیدار ۳۰ بر ۲۸ 
مغلوب استرالیا شدند، اما در ست های دوم تا چهارم با امتیازهای ۲۵ بر 
۲۳، ۲۵ بر ۱۹ و ۲۵ بر ۱۹ فاتح میدان شــدند تا در مجموع سه بر یک به 

نخستین برد خود دست یابند.
درسا فلاح، مبینا غفاریان، پریا حاجتمند، آسیه حسنی، شقایق حسن 
خانی، سپینود دست برجن و نگار هاشمی ترکیب آغاز کننده تیم ملی 

والیبال زیر ۲۰ سال دختر ایران در این دیدار بودند.



کرمانشاه-حســنا فخارزاده معاون وزیر 
نفت در امور مهندسی، پژوهش و فناوری با تأکید 
بر اینکه بــا همکاری شــرکت های دانش بنیان، 
جمع ایده هــا و صرفه جویی انــرژی می توانیم 
از لبه بحران ناترازی انرژی خارج شــویم، گفت: 
بااین حال نباید فقط بر اســتفاده از سوخت های 
فســیلی تمرکز کنیم و می توان ســوخت های 
تجدیدپذیر را در ســبد انرژی کشــور جایگزین 

کرد.
وحیدرضا زیدی فرد در آیین اعلام نتایج ارزیابی 
فعالان حقیقی و حقوقی فنــاوری و صاحب ایده 
در حوزه بهینه سازی مصرف انرژی با بیان اینکه 
موضوع ناترازی و بهینه ســازی انــرژی، اولویتی 
مهم و جدی برای کشــور محســوب می شــود، 

گفت: از ســال ۱۳۸۹ که مقام معظــم رهبری 
سیاست های اصلاح الگوی مصرف انرژی را ابلاغ 
کردند، تاکنون موارد بی شماری درباره ناترازی و 

بهینه سازی مصرف انرژی مطرح شده است.
وی با اشــاره به اینکــه اگر در این ســال ها فقط 
بندهای اصلاح سیاست های الگوی مصرف که از 
ســوی مقام معظم رهبری ابلاغ شده بود درست 
اجرا می شــد، کشــور اکنون در این وضع نبود، 
افزود: امروز خطر ناترازی انرژی را همه احساس 
کرده اند و اگر به آن رســیدگی نشود، کشور دچار 

بحران های عمیقی خواهد شد.
معاون وزیــر نفت در امور مهندســی، پژوهش و 
فناوری با اشــاره به تأکید رئیس جمهور شهید بر 
بهینه ســازی مصرف انرژی، تصریح کرد: شهید 

آیت الله رئیســی تنها رئیس جمهوری بود که در 
کمیسیون عالی انرژی شرکت می کرد و در دیدار 
با مدیران وزارت نفت، به شــدت پیگیر ناترازی و 

بهینه سازی مصرف انرژی بود.
زیدی فــرد با بیان اینکــه به منظور اســتفاده از 
ظرفیــت شــرکت های دانش بنیــان در حوزه 
بهینه سازی مصرف سوخت، پارسال با همکاری 
پارک فنــاوری و نــوآوری نفت و گاز و شــرکت 
بهینه سازی مصرف ســوخت فراخوانی منتشر 
شــد، افزود: از فعالان حقیقی و حقوقی فناوری و 
صاحبان ایده که بتوانند در این زمینه کمک کنند 
حمایت می کنیــم و راهکارهای مناســبی برای 
تجاری ســازی و بالفعل کردن این ایده ها در نظر 

گرفته ایم.

 قزوین-مریم نقدی     مدیرکل بنیاد مســکن اســتان 
قزوین گفت: بنیاد مسکن اســتان در بخش مسکن روستایی 
و در قالب طرح ویژه بهسازی مسکن روستایی تعداد ۶۷۵۰۰ 
واحد را مقاوم ســازی کرده که تاکنون ۷۲ درصد واحدهای 
مسکونی روستایی استان مقاوم سازی شــده و ازین بابت، در 

کشور دارای رتبه اول هستیم.
فرهاد سبحانی در نشست با مدیران شورای هماهنگی وزارت 
راه و شهرسازی اســتان قزوین که در سالن جلسات اداره کل 
راه و شهرسازی قزوین برگزار شــد، اظهار کرد: اقدامات قابل 
توجهی توسط بنیاد مسکن در دولت سیزدهم صورت گرفته 
اســت که یکی از این اقدامات تســهیلگری در اجرای طرح 
نهضت ملی مسکن است. این مسئول گفت: سهمیه این نهاد 
در طرح نهضت ملی مسکن اســتان قزوین ۴۱۸۹ واحد در ۶ 
شهرستان است که در دست اجراست و خوشبختانه در هفته 
گذشــته نزدیک به ۱۲۰۰ واحد از این پروژه ها به اتمام رسید 
و طی مراسمی با حضور مســئولین ارشد استان به متقاضیان 

واگذار شد. و باقی پروژه های بنیاد مسکن در این طرح بین ۷۵ 
تا ۱۰۰ درصد پیشرفت فیزیکی دارند.

وی با بیان اینکه در اســتان قزوین مقرر شــده بود تا در مدت 
چهار سال از عمر دولت سیزدهم، ۱۶ هزار واحد مسکونی در 
روستاها و شهرهای کوچک با کمتر از ۱۰۰ هزار نفر جمعیت 
ساخته شود، افزود: در ســه سال گذشــته بالغ بر ۱۴ هزار و 
۵۰۰ پرونده متقاضی  به بانک ها معرفی شــده اند و ۱۳ هزار 
و ۳۰۰ واحد به مرحله عقد قرارداد رســیده است. همچنین 
۸۱۰۰ واحد مسکونی پایان کار دریافت کرده اند و در تلاشیم 
تا بتوانیم با همت به تعهد خــود یعنی واگذاری ۱۶ هزار واحد 
عمل کنیم.   مدیرکل بنیاد مسکن استان قزوین خاطرنشان 
کرد: بنیاد مسکن استان در بخش مسکن روستایی و در قالب 
طرح ویژه بهسازی مسکن روســتایی تعداد ۶۷۵۰۰ واحد را 
مقاوم ســازی کرده که تاکنون ۷۲ درصد واحدهای مسکونی 
روستایی استان مقاوم ســازی شــده و ازین بابت، در کشور 

دارای رتبه اول هستیم.

ایلام-حســن بیگی  مدیرکل کتابخانه هــای عمومی 
اســتان ایلام از راه اندازی مراکز مشــاوره و اجرای طرح »راه 

زندگی«در ایلام خبر داد.
همزمان با سراســر کشــور، نشست سراســری مدیران کل 
کتابخانــه های عمومــی و کمیته امــداد به صــورت ویدئو 
کنفرانس، با حضور مدیــران کل کتابخانه های عمومی ایلام 
و کمیته امداد استان ایلام در محل ســالن جلسات اداره کل 

کمیته امداد استان ایلام برگزار شد.

ســمیه حیدری، مدیرکل کتابخانه های عمومی ایلام ضمن 
تقدیر و تشــکر از مجموعه کمیته امداد در خصوص همکاری 
در راه اندازی مراکز مشــاوره و اجرای طرح »راه زندگی« بیان 
کرد: کتابخانه ها به مانند گذشته دیگر تنها یک مخزن و سالن 
مطالعه نیست، بلکه به عنوان یک مرکز فرهنگی اجتماعی پویا 
فعالیت می کند. حیدری با بیان اینکه در کتابخانه های نسل 
جدید ۶۰ نوع خدمت قابل ارائه است، توضیح داد: امانت دادن 
کتاب و استفاده از سالن مطالعه یکی از خدمات کتابخانه های 

نسل جدید است. سطوح مختلف حوزه فرهنگ و اجتماع در 
کتابخانه قابل دسترسی اســت. حیدری افزود: در همکاری با 
کمیته امداد قصد داریم اتاق های مشاوره و خدمات مشاوره ای 
گسترش پیدا کنند. دوره های آموزشی و کارگاه های متنوعی 
در بحث کسب وکار و مشاغل برگزارکردیم تا مخاطبان بتوانند 
کسب وکارهای کوچک و آموزشــی را تجربه کنند. همچنین 
بخش کودک در کتابخانــه عمومی وجود دارد و فعالیت هایی 
مانند محافل ادبــی، قرآنی برگزار می شــود. بــا راه اندازی 

مراکز مشــاوره در کتابخانه های عمومی شاهد کاهش هزینه 
مشــاوره و اســتفاده مردمی از ظرفیت کتابخانه ها خواهیم 
بود. همچنین با اجرای این طرح پاخــور کتابخانه ها افزایش 
پیدا می کند و ظرفیت کتابخانه های عمومی به جامعه بیشتر 
شناسانده می شود. وی ادامه داد: هدف اصلی ایجاد کلینیک 
رز، ارائه مشــاوره در کتابخانه های عمومی برای ارائه خدمات 
به مددجویــان کمیته و عموم مردم و همــکاری در برگزاری 

رویدادهای فرهنگی است.

 اصفهان-مریم مومنــی        سرپرســت مدیریت تولید 
وتوزیع برق گفت: دیاراتورهــای ۲ و ۶ نیروگاه مرکزی که در 
تأمین آب نیروگاه حرارتی، تولیــد برق، تأمین آب دیگ های 
فولاد ســازی و نهایتاً فرایند مســتمر تولید در کارخانه نقش 

مؤثری دارند، بازسازی شدند.
 ابراهیم ریاحی، سرپرست مدیریت تولید وتوزیع برق، ضمن 
بیان این خبر گفت: دیاراتور یا »سیســتم اکسیژن زدا« یک 
تجهیز اســت که برای حذف کردن اکســیژن و گازهای حل 
شــده در آبی که خوراک بویلر های تولید بخار است، استفاده 
می شود. اکسیژن حل شــده در آب بویلر باعث خسارت های 
شدید ناشی از خوردگی در سیســتم دیگ بخار می شود، به 
این صورت که به دیوارهای لوله ها و دیگر تجهیزات فلزی می 
چسبد و تشکیل اکسید )زنگ( می دهد که باعث کاهش طول 

عمر تجهیزات می گردد.

احمد جاودانی، سرپرســت نیــروگاه مرکزی بیــان نمود: 
مجموعاً ۸ دیاراتور بــا وظیفه تأمین آب پیــش گرم و دئوره 
)اکسیژن زدا( شــده جهت مصارف ســیکل داخلی نیروگاه 
مرکزی، ســیکل مصرفی نیــروگاه حرارتــی، آب مصرفی 
دیگ های اتیلیزاتور فولادسازی، آب مصرفی کک سازی، آب 
جبرانی شبکه شــوفاژ کارخانه و… را به عهده دارند. علاوه بر 
بازســازی دیاراتورهای ۲ و ۶، برنامه ریزی برای بازسازی دو 
دیاراتور دیگر ۱ و ۵ این نیروگاه نیز در صورت تأمین متریال، 

در برنامه قرار می گیرد.
سید ابراهیم مویدی، سرپرست تعمیرات مکانیک نیروگاه ها 
اظهار داشت: با توجه به خوردگی های شدید و سوراخ شدگی 
بدنه دیاراتور ها به دلیل طول عمر بالا و آبریزی در محوطه ۱۷ 
متری کارگاه نیروگاه مرکزی و نشتی آب به طبقات پایین تر، 
نوسازی دیاراتورهای ۲ و ۶ در دســتور کار قرار گرفت و انجام 

گردید و دیاراتورهای ۱ و ۵ هم انجام خواهد شد.
همچنین عملیات اجرایی این پروژه شــامل دمونتاژ عایق ها 
و بدنه کامل دیاراتورها، آماده ســازی، خم کاری و تعویض و 

جوشــکاری ورق های بدنه به میزان ۲۰۰ متر مربع و ساخت 
و نصب پایه ها و ســاپورت ها و لوله کشــی اتصالات ورودی و 

خروجی مخازن، پاگردها می باشد.

وین قز

ایلام

وین وستایی استان قز  مقاوم سازی ۷۲ درصد واحدهای مسکونی ر

ح »راه زندگی«در ایلام  راه اندازی مراکز مشاوره و اجرای طر

وگاه مرکزی ذوب آهن اصفهان  بازسازی موفقیت آمیز دیاراتورهای ۲ و ۶ نیر

ایلام -حسن بیگی ایلام-معاون درمان دانشگاه علوم 
پزشکی اســتان ایلام گفت: بیمارســتان های ایلام برای 

خدمات رسانی در اربعین تجهیز می شوند.
شــهرام کارگر در جلســه کمیتــه اربعیــن با اشــاره به 
نیازمندی های درمانی در ســطح اســتان در ایام اربعین، 
خاطرنشان کرد: باید با پزشکان قرارداد بسته شود و بیمه ها 
باید برای آن ها کُد ایجاد کنند که برای ثبت نســخ مشکلی 

وجود نداشته باشد.
وی با اشاره به لغو تمام مرخصی ها در ایام اربعین حسینی، 
بیان داشت: مانورها و سناریوهای مدیریت حوادث و بلایای 

مرتبط با اربعین حسینی در بیمارستان ها برگزار شود.
صیدنور علیمــرادی مدیــر اورژانس پیش بیمارســتانی 
دانشــگاه نیــز، اظهــار داشــت: برخــی آمبولانس های 
فوریت های پزشکی فرسوده هستند و امیدواریم با حمایت 

وزارت بهداشت و استانداری این موضوع حل شود.

معصومه طهماسبی مدیر امور بیماری های معاونت درمان 
دانشــگاه نیز، گفت: درخواســت خرید و نصب تجهیزات 
پزشــکی مورد نیاز بیمارســتان های درگیر در اربعین را از 

طریق وزارت بهداشت پیگیری می کنیم.
سهراب اصحابی مشاور امور درمان ریاست دانشگاه نیز در 
این جلســه، تصریح کرد: باید وزارت بهداشت نگاه ویژه ای 
به استان ایلام داشته باشد و در بحث تجهیزات از بروزترین 

امکانات استفاده شود.
سعید کاظمی مدیر منابع انسانی دانشگاه نیز بیان داشت: 
تلاش می کنیم پرسنل موجود در سطح استان و نیروهای 

داوطلب اربعین را مدیریت کنیم.
مصطفی علیرحمی مدیر بازرسی دانشگاه نیز خاطرنشان 
کرد: مطالبی که در جلسات بیان می شود باید مصوب شود 
و جنبه قانونی داشته باشد و در آینده مشکلاتی گریبانگیر 

دانشگاه نشود.

اهواز-محمد مجدم در راســتای بازســازی راه های 
دسترســی به تاسیسات عملیاتی و اماکن شــرکتی و ارائه 
خدمات عام المنفعه کارخانه ۱۲۰ تنی آسفالت در شرکت 

بهره برداری نفت و گاز آغاجاری راه اندازی شد.
به گزارش خبرنگار خریدار به نقل از روابط عمومی شرکت 
بهره برداری نفــت و گاز آغاجاری، کارخانه آســفالت روز 
یکشــنبه ۱۰ تیر ماه با حضور مدیر عامل شرکت، جمعی از 
مدیران شرکت آغاجاری، امام جمعه و فرماندار شهرستان 

امیدیه با ظرفیت تولید ۱۲۰ تن راه اندازی شد.
جواد تقــی زاده در آئین افتتاحیه کارخانه آســفالت بیان 
کرد: یکی از برنامه های دولت ســیزدهم احیا تاسیســات 
نفتــی و رفع مشــکلات آنها بود کــه در همین راســتا در 
جهت بازســازی راه های دسترســی به چاه ها و تاسیسات 
عملیاتی و همچنین ارائه خدمات عام المنفعه به شهرهای 
همجوار تاسیسات کارخانه آسفالت با ظرفیت تولید ۱۲۰ 

تن آســفالت با هزینه ای بالغ بر ۲۲۰ میلیارد ریال طراحی 
و ساخته شــد. مدیر عامل نفت و گاز آغاجاری عنوان کرد : 
با توجه به گستردگی شــرکت آغاجاری و تنوع تاسیسات 
فرآیندی وجــود امکانات جهت تولیــد حداکثری یکی از 
ضروریات اســت که با همین رویکرد این کارخانه ساخته 
شد. وی با اشاره به اهمیت شرکت آغاجاری بعنوان یک مگا 
صنعت افزود: این کارخانه یکــی از بروز ترین کارخانه های 
تولید آسفالت است که تمامی اســتاندارد ها در آن رعایت 
شده اســت. مدیر عامل نفت و گاز آغاجاری در ادامه گفت : 
با توجه به ظرفیت های علمی و عملی در شرکت آغاجاری 
از سال ۱۴۰۱ تا کنون یک گروه R D با حضور متخصصان و 
کارشناسان در شرکت آغاجاری راه اندازی شد که تا کنون 
طراحی ۲ کارخانه تصفیه پساب های نمک زدایی و تصفیه 
فاضلاب شــهر امیدیه را طراحی کردند کــه در صورت راه 

اندازی برای کشور خلق ثروت خواهد نمود.

ایلام خوزستان
معاون دانشگاه علوم پزشکی استان :

بیمارستان های ایلام برای خدمات رسانی در اربعین تجهیز می شوند
با ظرفیت تولید ۱۲۰ تن ؛

کارخانه آسفالت نفت و گاز آغاجاری افتتاح شد

معاون وزیر نفت  مطرح کرد:

وج از بحران ناترازی انرژی با همکاری دانش بنیان ها    خر

کلاهبرداران 40 میلیاردی دستگیر شدند

  سنندج-فاطمه ملایی  فرمانده انتظامي اســتان کردستان از دستگیري 
اعضای باند ۴ نفره کلاهبردار در فضای مجازی با ۴۰ میلیارد ریال در "بانه" خبر 

داد.
 سردار "علي آزادي" در تشــریح جزئیات این خبر بیان داشــت: در پي شکایت 
تعدادي از شهروندان" بانه " مبني بر کلاهبرداري از طریق ارسال پیامک لینک 
آلوده، موضوع به صورت ویژه در دستور کار کارشناسان پلیس فتا این شهرستان 
قرار گرفــت. وي افزود: ماموران پلیس فتــا بانه با اشــراف اطلاعاتی و اقدامات 

هوشمندانه اعضای یک باند ۴ نفره در این خصوص شناسایی کردند.
فرمانده انتظامی اســتان  کردســتان  گفت: اعضای این باند ۴ نفره که در داخل 
استان و استان های همجوار اقدام به کلاهبرداری کرده بودند پس از هماهنگی 
با مراجع قضائی در چند عملیات ضربتی دستگیر شــدند.  سردار آزادی با بیان 
اینکه در تحقیقات به عمــل آمده از متهمان به ۴۰ میلیــارد ریال کلاهبرداری 
از شــهروندان اعتراف کردند، گفت: این باند با ارســال ۲۱ هزار  پیامک جذاب و 
فریبنده خرید ار بازار بانــه که حاوي لینک آلوده حــاوي آدرس هاي اینترنتي 
بوده از ۲ هزارو ۳۰۰ نفر اقدام بــه کلاهبرداري کرده اند. وی افــزود: از این باند 
کلاهبردار ۳۰ عدد ســیمکارت، ۴۰ دستگاه گوشــي همراه، ۷۹ کارت بانکي ، 
۱۲۰ گرم  طلاجات و یک میلیــارد و ۳۹۰ میلیون ریال  وجــه نقد و چند رایانه 
و مودم کشف شد. فرمانده انتظامی استان کردســتان با بیان اینکه پلیس برابر 
قانون قاطعانه با مخلان آرامش مردم  برخورد می کند، گفت: متهما ن به همراه 

پرونده در اختیار مراجع قضائی قرار گرفتند.

 افتتاح کارخانه فرآوری لجن و پودرهای اکسیدی 

فولاد مبارکه

اصفهان-مریم مومنی کارخانه فرآوری لجن و پودرهای اکســیدی فولاد 
مبارکه به عنوان یکی از پروژه های شــاخص اقتصاد چرخشی در حوزه صنعت 
فولاد، با حضور روح اله دهقانــی فیروزآبادی، معاون علمــی، فناوری و اقتصاد 

دانش بنیان ریاست جمهوری افتتاح شد.
این پروژه با ســرمایه گذاری هزار و ۹۰۰ میلیارد ریالی، با هدف تولید سالانه ۲۵ 
هزار تن کنسانتره از بازیابی پســماند و رفع مشکل زیست محیطی پسماندهای 
انباشت شــده در فولاد مبارکه و در مســاحتی بالغ بر ۱۰ هزار متر مربع طی دو 
سال به بهره برداری رســید که فناوری هایی نظیر نانوکاتالیست، اکسیداسیون 

پیشرفته و خشک کن های آنی در آن به کار گرفته شده است.

 مدیر عامل سازمان صنایع کوچک و شهرک های صنعتی 

ایران، خبر داد:

 توزیع بسته حمایت تولید و تجارت
 به نام خادم الرضا

کرمانشاه - حسنا فخارزاده همایش روز ملــی "صنعت و معدن" با حضور 
مسئولان دولتی و فعالان اقتصادی بخش خصوصی برگزار شد

با حضور مســئولان دولتی و فعــالان اقتصادی بخش خصوصــی همایش روز 
ملی"صنعت و معدن در ســالن اجلاس ســران برگزار و از فعالان و تشــکلهای 

اقتصادی برتر تقدیر شد.
به گزارش خبرنگارروزنامه خریدار از کرمانشاه_حســنا فخارزاده/، در همایش 
روز ملی صنعت و معدن رونمایی از بســته حمایت از تولید با عنوان خادم الرضا 
با حضور وزیر صمت، نایب رئیس مجلس شــورای اسلامی، معاون وزیر سازمان 
صنایع کوچک و شــهرک های صنعتــی ایران و تشــکل های بخش خصوصی 
صورت گرفت. فرشاد مقیمی » مدیرعامل سازمان صنایع کوچک و شهرک های 
صنعتی ایران« در این مراسم با اشــاره به توزیع بسته های حمایتی، اظهار کرد: 
بســته حمایت تولید و تجارت به نام »خادم الرضا« با مشــارکت ۱۷ کارگروه و 
۱۴ نشست تخصصی با ۳ هزار نفر ساعت کار کارشناسی با محوریت رفع موانع و 
تسریع در انجام فعالیت ها و کاهش هزینه های تولید تدوین شده است. مقیمی 
افزود: امیدواریم این بسته بخشی از چالش های حوزه صنعت و معدن را برطرف 
و جهش تولید را رقم بزند. به گفته مقیمی، جنس بسته حمایتی »خادم الرضا« 
این است که تسهیل گری در فعالیت ها داشته باشــیم؛ و مشارکت مردم را برای 
حوزه فعالیت های تولیدی در فضای کســب وکار فراهم کنیم و بخشی هم بحث 

تسهیل گری برای فعالان تولید و تجارت را در فضای اقتصادی داشته باشیم.

ج تا ارمنستان برگزاری رالی کر

 البرز-ترنم مظفری ایســنا/البرز مدیرکل میراث فرهنگی، گردشــگری و 
صنایع دستی استان البرز از برگزاری رالی تور گردشگری خانوادگی بین المللی 
کمپر و کاروانینگ از روز یازدهــم تا هجدهم تیرماه در مســیر کرج - قزوین - 

زنجان - تبریز - جلفا - نوردوز و بالعکس خبر داد.
به گزارش ایســنا،رحیم خاکی اظهار کرد: رالی تور گردشگری خانوادگی بین 
المللی کمپر و کاروانینــگ با همــکاری اداره کل میراث فرهنگی، هیات موتور 
سواری و اتومبیلرانی استان البرز و حوزه اتومبیلرانی و وسائل نقلیه گردشگری 

کانون جهانگردی و اتومبیلرانی استان البرز تا ۱۸ تیر برگزار می شود.
به گفته مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی البرز، این رالی تور 
گردشگری با مشارکت ۳۰ دســتگاه خودروی کمپر و کاروانینگ و ۷۴ شرکت 
کننده برای حضور در جشن آب ارمنستان اجرایی خواهد شد. او افزود: از جمله 
اهداف برگزاری این رالی می توان به تســهیل و توسعه گردشــگری و مذاکره با 
شرکت کنندگان ارمنستانی و سایر کشورهای منطقه شرکت کننده در مراسم 

برای سفر به ایران به ویژه البرز و افزایش نرخ گردشگری ورودی اشاره کرد.

شهر سرزمین
روزنامه سراسری صبح ایران
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 رشد ۲۷۵ درصدی در وصول درآمدهای ارزی
 با افزایش صادرات انرژی

 یک کارشــناس اقتصادی گفت: افزایــش صادرات انرژی نــه تنها به 
افزایش چشــمگیر ذخایر ارزی کشــور کمک کرده، بلکه باعث رشد 
۲۷۵ درصدی در وصول درآمدهای ارزی حاصل از صادرات نفت خام و 

میعانات گازی نیز شده است.
سید علی مرتضوی اظهار داشت: دولت شــهید رئیسی با وجود چالش 
های ناشــی از تشــدید تحریم ها، گام های مهمی در توســعه تجارت 
خارجی کشــور در بخش انرژی برداشته اســت. تلاش های راهبردی 
دولت منجر به دگرگونی قابل توجهی در صادرات نفت خام ایران، رشد 
۳۰۰ درصدی صادرات، رشــد ۳۰ درصدی صادرات گاز و رشــد ۱۰۰ 
درصدی صادرات LPG شده اســت. این افزایش صادرات باعث رشد 
۲۷۵ درصدی در وصول درآمدهای ارزی حاصل از صادرات نفت خام و 

میعانات گازی شده است.
کارشناس حوزه سیاســت گذاری اقتصادی در رابطه با رویکرد دولت 
ســیزدهم در زمینه تحولات حوزه تجارت نفــت و گاز ایران در دولت 
شهید رئیســی گفت: گام های قابل توجهی در توسعه تجارت خارجی 
کشور در بخش انرژی برداشته است. تلاش های دولت برای بازطراحی 
تجارت انرژی ایران، افزایش تولید نفت، کشــف بازارهای جدید، تنوع 
بخشــیدن به صادرات انرژی و جذب ســرمایه گذاری خارجی به ثمر 
نشســته اســت که نتیجه آن تحول قابل توجهی در صادرات نفت خام 

ایران و افزایش چشمگیر ذخایر ارزی است.
وی ادامه داد: رشــد تجارت انرژی ایران تاثیر مثبتی بر اقتصاد کشــور 
داشته است و سیاست های سرمایه پسند دولت به ایجاد اعتماد در بین 
ســرمایه گذاران کمک کرده اســت. آینده بخش انرژی ایران روشن به 
نظر می رســد و تلاش های دولت ســیزدهم پایه های رشد اقتصادی 

پایدار در سال های آینده را پی ریزی کرده است.
مرتضوی اضافه کرد: همچنین موفقیت دولت ســیزدهم در بازطراحی 
تجارت انرژی ایران از آنجا مشــهود اســت که ارز حاصل از فروش نفت 
خام و میعانات گازی افزایش چشمگیری داشته است. این رشد نتیجه 
مســتقیم تلاش دولت برای جذب ســرمایه گذاران خارجی است که 
منجر به رکوردشــکنی ســرمایه گذاری خارجی در صنعت نفت و گاز 
شده است. این صنعت در سال ۱۴۰۲ با جذب بی سابقه سرمایه گذاری 
خارجــی بالغ بر پنــج و نیــم میلیــارد دلار، رکورد ســرمایه گذاری 
خارجی ایران در ۱۷ سال گذشــته را شکســت.این کارشناس حوزه 
سیاســت گذاری اقتصادی در رابطه بــا رویکرد دولت ســیزدهم در 
جهــت بازطراحی تجارت انــرژی گفت: تلاش های دولت ســیزدهم 
برای بازطراحی تجــارت انرژی ایران رویکرد چند وجهی بوده اســت. 
یکی از راهبردهای کلیدی تمرکز بــر افزایش مرادات گازی بین ایران و 
همسایگان بوده است. برای تحقق تنوع بخشی به صادرات انرژی کشور 

، دولت تلاش کرده است تا صادرات گاز و LPG را افزایش دهد.
وی عنوان کرد: توســعه فاز ۱۱ میدان گازی پــارس جنوبی با منابع و 
مشارکت توان داخلی از تلاش های راهبردی دولت بوده است. موفقیت 
دولت سیزدهم در جذب ســرمایه گذاری خارجی در صنعت نفت و گاز 
نشان از تمرکز دولت سیزدهم در زمینه تحقق دیپلماسی فعال انرژی با 

جذب سرمایه گذار با بازار تضمین شده در خارج از کشور دارد.

جریمه ١٠٠ برابری بهای برق برای استخراج 
غیرمجاز رمزارز

مدیرکل هوشمندسازی و فناوریهای نوین توانیر با اشاره به تصمیمات 
وزارت نیرو و توانیر برای مقابله با رمزارزهای غیرمجاز گفت: اشخاصی 
که اقدام به اســتخراج غیرمجاز رمز ارز می کنند، باید بهای برق مورد 
اســتفاده برای اســتخراج رمزارز را با بالاترین قیمت کــه همان نرخ 
صادراتی اســت)۱۰۰ برابر(، بپردازند.حامد احمدی خاطرنشان کرد: 
این هزینه د ماه های گرم دو برابر شده، به علاوه اینکه هزینه های کشف، 
دستکاری لوازم اندازه گیری و خسارت به شبکه نیز محاسبه و دریافت 

شده و در صورت تکرار، انشعاب نیز جمع آوری خواهد شد.

احمدی با بیــان اینکه بــا وجود پرداخــت همه جرایم مورد اشــاره، 
متخلفان بــه مراجع قضایــی نیز معرفی می شــوند، ادامــه داد:همه 
موارد ذکر شده بیانگر آن است که ریسک اســتخراج غیرمجاز رمزارز 
بسیار بالاســت.وی با اشــاره به اینکه هر ماینر به تنهایی به اندازه یک 
کولرگازی برق مصرف می کند، خاطرنشــان کرد: راهکارهای مختلفی 
برای شناســایی اســتخراج کنندگان رمز ارز وجود دارد که مهم ترین 
آن همکاری شــهروندان در معرفی ماینرهای غیرمجاز است که در این 
صورت به ازای هر دستگاه ماینر یک میلیون تا سقف ۲۵ میلیون تومان 
پاداش دریافت خواهند کرد.مدیرکل هوشمندسازی و فناوریهای نوین 
توانیر در عین حال از افزایش پاداش کشــف کنندگان مزارع رمزارز نیز 
خبر داد و اظهار کرد: در صورت کشف یک مزرعه رمزارز، پاداش معرفی 

کنندگان تا سقف ۵۰ میلیون تومان افزایش خواهد یافت.
وی همچنین تحلیــل دیتای مصرف هــر مشــترک و تحلیل دیتای 
کنتورهای هوشمند نصب شــده بر روی پســتهای عمومی را از دیگر 
راه های شناسایی اســتفاده غیرمجاز برای استخراج رمزارز عنوان کرد 
و با اشــاره به همکاری دســتگاه های نظارتی، اطلاعاتی و انتظامی در 
شناسایی ماینرهای غیرمجاز گفت: خوشبختانه با همکاریهای صورت 

گرفته، موفقیتهای بسیار خوبی در این خصوص حاصل شده است.
وی درباره نصــب کنتورهای هوشــمند نیــز گفت: در حــال حاضر 
کنتورهای هوشــمند برای ۹۲ درصد از مشــترکان بــزرگ و صنعتی 

کشور نصب شده است.
به گفته احمدی،بیشــتر کشــفیات رمزارزهای غیرمجــاز مربوط به 
واحدهای صنعتی اســت که امکان تولید ندارند و اکنون به اســتخراج 

غیرمجاز رمزارز روی آورده اند.

چند درصد سدهای پنج گانه تهران پر آب است؟
سدهای پنج گانه تهران در این روزهای گرم تابســتان تنها ۳۷ درصد 
پرشــدگی دارند. تأمین آب برای روزهای گرم سال تهران هم از طریق 
منابع زیر زمینی و هم منابع سطحی صورت می گیرد تا نیازهای آبی آن 

پاسخ داده شود.
در بخش آب های سطح تهران دارای پنج ســد شامل لار، لتیان و ماملو 
در شــرق و امیرکبیر و طالقان در غرب این استان می شود. این پنج سد 
وظیفه تأمین نیازهای آبی شهروندان، صنایع و محیط زیست را برعهده 
دارند.با ورود به فصل تابســتان نیازهای آبی تشــدید می شود و بیشتر 
تأمین آب اگر وضعیت ســدها خوب نباشد به ســمت منابع زیرزمینی 
می رود.باگذشت نیمی از ماه نخســت فصل تابستان آمارها نشان از آن 
دارد که پنج ســد تهران در مجموع ۷۰۵ میلیون مترمکعب آب دارند و 
این میزان آب در حالی اســت که برخی آمارها جمعیت تنها کلان شهر 

تهران را بیش از ۱۸ میلیون نفر اعلام می کنند.

جشنواره تابستانی بیمه ملت با تخفیف های 
ویژه آغاز شد

همزمان با فرا رســیدن فصل تابســتان، شــرکت بیمه ملت، اقدام به 
برگزاری جشنواره فروش بیمه های عمر و حوادث، مسوولیت دوچرخه 

و آتش سوزی با تخفیف های ویژه کرده است.
به گزارش روابــط عمومی بیمه ملــت، همزمان با فرا رســیدن فصل 
تابستان و تقارن آن با اعیاد ســعید غدیر و ولادت امام هفتم شیعیان، 
حضرت امام موســی کاظم )ع(، شــرکت بیمه ملت اقدام به برگزاری 
جشنی بیمه ای با عنوان »جشنواره تابســتانی بیمه« کرده است. این 
جشــنواره که از ۷ تیرماه ۱۴۰۳ آغاز شــده و تا ۳۱ شهریورماه ۱۴۰۳ 
ادامه خواهد داشت، فرصتی استثنایی برای متقاضیان خرید بیمه است 
تا با بهره مندی از تخفیف های ویژه، از مزایای پوشــش بیمه ای در این 

ایام خاص بهره مند شوند.
در این مدت، متقاضیان می توانند از تخفیف های ویژه در رشــته های 

بیمه ای زیر بهره مند شوند:
بیمه آتش سوزی: ۲۰ درصد مازاد بر تخفیفات فعلی تا سقف ۷۰ درصد

بیمه عمر و حوادث: ۱۰ درصد
بیمه مسئولیت دوچرخه: با حق بیمه ۵ میلیون ریال و شرایط ویژه

جبران خســارات مالی در صورت بروز حوادث غیرمترقبه، آســودگی 
خاطر در سایه پوشش بیمه ای، بهره مندی از تخفیف های ویژه از جمله 

مزایای شرکت در این جشنواره عنوان شده است.
بیمه گزاران، مشــتریان و علاقه مندان می توانند برای اســتفاده از این 
تخفیف ویژه، به شعب و نمایندگی های سراسر کشور بیمه ملت مراجعه 
و یا از طریق تماس با مرکز پاسخگویی این شرکت به شماره ۸۵۳۳۳-

۰۲۱ از جزئیات بیشتر جشنواره و شرایط استفاده از آن مطلع شوند.

از سوی آقای جوادی، مدیر عامل موسسه اعتباری ملل عنوان شد
 کشور و مردم ما، شایسته بهترین ها هستند

با حضور مدیرعامل، اعضای هیئت مدیره، معاونان، مدیران، روســای 
ادارات، مناطق، حوزه ها و شعب سراسر کشور، همایشی با عنوان تحول 

و توسعه در مشهد مقدس برگزار شد.
 به گزارش روابط عمومی موسسه اعتباری ملل، این گردهمایی که طی 
روزهای ۱۳ و ۱۴ تیر ماه، و با حضور تنی چند از اساتید و نیز کارشناسان 
حوزه های بازاریابــي، مدیریت ارتباط با مشــتریان و بانکداري برگزار 
شد، آقای جوادی مدیر عامل موسســه اعتباری ملل به ایراد سخنرانی 

پرداخت.
مدیر عامل موسســه، ضمن گرامیداشــت یاد و خاطره رییس جمهور 
شــهید و دیگر شــهدای خدمت و همچنین قائم مقام فقید موسســه 
شــادروان مروجی گفت: خداوند متعال، همه انسانها را یکسان آفریده 
اســت و هیچ یک بر دیگری برتری ندارد. تنها برتری نزد خداوند یکتا، 
تقوی، بندگی و خدمت به مردم است. اگر کسی برای مردم کاری انجام 
دهد، باری از دوش آنان بردارد، مشــکلی از مردم را حل کند و دســت 

افتاده ای را بگیرد، زحمتهای او بدون پاداش نمی ماند.
مدیرعامل در ادامــه افزود: با تعامــل، همراهي، از خود گذشــتگي و 
همیاري با مشتریان موسسه و همچنین همکاران، مي توانیم گامهاي 

بلندتري را در جهت اعتلاي سازمان برداریم.
ایشــان افزود: با نگاهي به تاریــخ، چهره های زیادی را مــی بینیم که 
ماندگار شده اند و مردم همیشــه آنان را به خوبی و نیکی یاد می کنند. 
عالمان و دانشمنداني نظیر ابوعلي سینا، شیخ بهایي، ادیسون، فارابي، 
شیخ طوســي، حافظ، ســعدي، آیت الله حائري یزدي، علامه امیني، 

همیشه به خیر و نیکی یاد می شوند.
حجت الاسلام والمسلمین جوادی، ضمن تاکید بر  افزایش و گسترش 
خدمات بانکی، با هدف ارائه خدمت بهتر به مشــتریان  گفت: هر شعبه، 
به صورت مســتقل، صورتهاي ســود و زیان خود را رصد و آنالیز کند تا 
قادر باشــد که در جهت رفع نقص و ضعفهاي احتمالــي، برنامه ریزي 
مدوني داشــته باشد. بدون شــک،  برگزاري جلســات دوره اي درون 
سازماني، بین همکاران و حتي دعوت از مدیران بالاتر در این جلسات، 
با هدف مرتفع شــدن مشــکلات موجود در زنجیــره کاري، مي تواند 

فرایند خدمت را روانتر و نارسایهایي احتمالي را رفع نماید.
آقاي جوادي، با اشــاره به اینکه خواســتن، توانستن اســت و چنانچه 
بخواهیم، مي توانیم به آن دســت یابیم، گفت: با مــروری بر عملکرد 
سالهاي گذشــته این موسســه، می توان به این مهم دســت یافت که 
دستیابی به این جایگاه ، حاصل تلاشــها و زحمات همکاران عزیز طی 
این ســالها بوده اســت. باعنایت  خداوند متعال، توانســتیم با جذب 
نیروهاي خلاق، علاقمند، دلسوز، کوشــا، صادق، پرتلاش، توانمند و با 
اخلاق، با راه اندازی ۳۴۰ شعبه در سراسر کشور،  خدمات نوین بانکی را 

به مردم این مرز و بوم ارائه نماییم.
آقای جوادی، یکی از برنامه های همایش تحول و توســعه  را تشــکیل 
کارگروه های تخصصی و کاربردی دانســت و افــزود: توجه به کرامات 
انســاني، از ضروریات اســت. خدمت به هموطنان را همانند گذشته 
سرلوحه کار خود قرار دهیم.  با تمام وجود، خادم بودن را افتخار بدانیم. 
گره از کار هموطنان باز کنی و در فرایند کار، اخلاق و رافت اســلامي را 
مدنظر قرار دهیم. تک تک مردم کشور برای ما عزیز و مراجعه کنندگان 
به موسسه ملل، برای ما ارزشمند هســتند. با تکیه بر اخلاق، خدمات 
موسسه را به نحو احسن به مشتریان و ارباب رجوع معرفی و ارائه نماییم

 ایشان در ادامه، به تشــریح عملکرد موسسه پرداخت و گفت: با همت و 
تلاش همکاران موسسه، توانستیم در شاخص های مختلف شاهد رشد 
باشــیم که جا دارد  صمیمانه از شــما همکاران عزیزم قدردانی نمایم. 
امیدوارم که ماههای باقیمانده سال، بتوانیم به نتایجی فراتر از اهدافی 
که در ابتدای ســال تعیین شده اســت، نائل آییم و رضایت هموطنان 

عزیز، سهامداران و ذینفعان موسسه را کسب نماییم.
مدیرعامل موسســه اعتباری ملل در ادامه اظهار داشــت: موسسه از 
طریق اعطای به موقع تسهیلات به بخش های مولد کشور و صنایع، در 
تلاش است تا در رشد، شــکوفایی و بالندگی  و از طریق کمک به چرخه 
اقتصادی کشور و ایجاد اشــتغال، سهم بســزایی را ایفا نماید. یکی از 
رسالت های ما، جمع آوری منابع و اعطای تسهیلات در زیرساخت های 
کشور است؛ چراکه از این طریق، می توان چرخهای تولید را به گردش 
درآورد. بر اساس فرمایشات مقام معظم رهبری، باید در راستای روانتر 
کردن فرایند تولید کشور حرکت کنیم و با تسهیلات به موقع، تولید را 
رونق بخشیم و در کســب و کار مردم نقش داشته باشیم. اقتصاد زمانی 

رشد می کند که زیرساخت ها و تولید  رونق پیدا کند.
ایشــان، حمایت از تولیدکنندگان را لازمه پیشــرفت دانست و افزود: 
احترام به گیرندگان تسهیلات و اعطای به موقع اعتبارات به متقاضیان 
در بخش های تولید و صنعت، یک ضرورت محســوب می شود؛ چراکه 
فعال کردن بخش تولید، یعنی بالندگي و کمتر کردن مشــکلات مردم 

عزیزمان ایران.
آقای جوادی، با اشاره به اینکه موسسه اعتباری ملل در بحث بانکداری 
الکترونیک و دیجیتال با راه اندازی نرم افزار فام به عنوان اولین نرم افزار 
پرداخت مبتنی بر هوش مصنوعی در ایران توانسته است بخش اعظمی 
از نیازهای مشــتریان را با اســتفاده از این خدمات در کمترین مدت و 
سهل ترین شــرایط تأمین کند، یادآور شــد: در وضعیت رقابتی فعلی، 
معرفی خدمات موسســه از ســوی همکاران یک ضرورت محســوب 
می شــود. انتظار این اســت که با قوت و قدرت به کار خود ادامه داده تا 
بتوانیم جایگاه خود را در نظام بانکی ارتقا دهیم.مدیر عامل موسســه، 
با تاکید بر اینکه مردم ما شایسته بهترینها هستند، خاطرنشان کرد: در 
ارتباط با مردم، سعی ما باید این باشد که بهترین خدمات را ارائه دهیم . 

دل مردم را شاد کنیم و از شادی ملت خود خشنود باشیم.
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رئیس کل بانک مرکزی:

آمادگی ایران برای ایجاد نهاد مالی مشترک 
میان کشورهای عضو بریکس

خریدار   رئیــس کل بانک مرکــزی در جمع 
فعــالان اقتصادی روســیه با تاکید بــر ضرورت 
توســعه همکاری های بانکی میان دو کشــور و 
اســتفاده از ظرفیت های نهادهــای منطقه ای و 
ارزهای محلی برای دوری جســتن از تحریم های 
ظالمانه و سلطه دلار بر مبادلات مالی بین المللی 
خواستار تشــکیل نهادی مشــابه FATF میان 

کشورهای عضو بریکس شد.
به گزارش بانک مرکــزی، محمدرضا فرزین که 
به منظور توســعه مناســبات پولی و بانکی میان 
ایران و روســیه به ســن پترزبورگ ســفرکرده، 
صبح امروز، پنجشــنبه -۱۴ تیر- در کنکره مالی 
روســیه گفت: هم اکنون تمامی مقررات مرتبط 
با پولشــویی مطابق با قوانین بین المللی در ایران 
رعایت می شود و ایجاد نهادی مشابه FATF در 
میان کشورهای عضو بریکس فرصت بسیار خوبی 
برای توسعه همکاری های بانکی میان کشورهای 
عضو است.که با حضور خانم نابیولینا رئیس بانک 
مرکزی روســیه و جمعی از فعالان اقتصادی این 

کشور برگزار شد؛
وی با انتقــاد از برخوردهای سیاســی نهاد بین 
المللــی FATF با ایران و روســیه گفت: در حال 
حاضر با توجه بــه برگزاری اجــلاس بریکس به 
ریاســت روســیه ایران آمادگی دارد تــا تمامی 
توانمندی های خود را برای پیشبرد پیشنهادات 
مشترک در زمینه توســعه فعالیت های بریکس 
و ایجاد یک نظــام مالی جدید از ســوی اعضای 

بریکس در اختیار روسیه قرار دهد.
فرزین موضوع دســتیابی بــه راهکارهای انتقال 
پول و تسویه پولی را یکی از مهمترین محورهای 
مورد بحث میان کشورهای عضو بریکس دانست 
و گفت: اتحادیه پایاپای آسیایی )ACU( فرصت 
بســیار خوبی برای حذف دلار از معاملات میان 
کشورهای عضو اســت که هم اکنون کشورهایی 
مثل هند و پاکستان هم عضو این اتحادیه هستند. 
اخیرا نیز بلاروس تقاضای عضویت در این اتحادیه 
را مطرح کرده اســت و از روســیه نیز دعوت می 
کنیم که به اتحادیه بپیونــدد چرا که این اتحادیه 
ظرفیت بسیار خوبی برای توسعه همکاری میان 

ایران و روسیه را فراهم می کند.
رئیس کل بانک مرکزی با بیــان اینکه مفاهمه و 
گفت و گــو در تقویت روابط بیــن دو ملت کمک 
بســیاری خواهد کرد، تصریح کرد: در سال های 
اخیر ارتباطات دیپلماتیک خــوب میان رهبران 
سیاسی دو کشور باعث شــده که روابط اقتصادی 
هم تحت تاثیر قرار بگیرد و تقویت شــود. در این 
راســتا باید در تعاملات دو کشور و با کمک رئیس 
کل بانــک مرکــزی روســیه دلار را از مبادلات 
تجاری حــذف کنیــم و از پول هــای محلی در 

پرداخت های بین دو کشور استفاده کنیم.
فرزین با بیان اینکه اراده رهبران سیاسی ایران و 
روسیه برای استفاده از ارزهای محلی در مبادلات 
تجاری جدی اســت، تاکید کرد : اگــر بتوانیم در 
مبادلات بین روسیه، ایران، چین و سایر کشورها 
از روبل، یوآن، درهم و ریال اســتفاده کنیم، مانع 
بزرگی در تجارت دو کشــور برداشته خواهد شد 
و منجر به تقویت ارتباط دو کشــور می شــود و 
ســرمایه گذاران و فعالان اقتصادی دو کشور می 

توانند اشتراکات بیشتری با هم داشته باشند.
رئیــس کل بانک مرکزی با اشــاره بــه برگزاری 
انتخابات ریاســت جمهوری در ایــران گفت: با 
انتخاب رئیس جمهور جدید سیاست های کشور 
همچنان بر قــوام قبلی و در چارچــوب توافقات 
ادامه پیدا خواهد کرد و معتقدم که تقویت فضای 
مشترک سیاست گذاری، پژوهشــی و آموزشی 
جزو مسائلی است که به توســعۀ روابط میان این 
دو کشور در آینده کمک خواهد کرد و این روابط 

قطعاً در بلندمدت تحکیم خواهد شد.
فرزین در خصــوص نحوه همــکاری بانک های 
مرکزی در بریکس گفــت: اینجانب از تلاش های 
ارزشــمند تیم BRICS بانک مرکزی روســیه 
کمال قدردانی را دارم. بــه عنوان یک عضو جدید 
در BRICS، اعــلام می کنم کــه بانک مرکزی 

جمهوری اســلامی ایــران این آمادگــی را دارد 
در توســعه جریان های کاری فعلــی و راه اندازی 
طرح های جدید مشــارکت فعال داشته باشد. به 
طور کلــی، می توان گفت که توســعه کانال های 
پرداخــت جایگزین با هدف کاهــش اتکا به دلار 
آمریــکا و زیرســاخت های مالی تحت ســلطه 
غرب، انگیزه اصلی تلاش هــای صورت گرفته در 
BRICS بــوده و میزان موفقیت ایــن ابتکارات 
منوط به تمایل و علاقه مندی اعضای BRICS به 

همکاری و غلبه بر کاستی ها است.
رئیس کل بانک مرکزی با اشاره به تهدیدات ناشی 
از زیرساخت های مالی تحت سلطه غرب تصریح 
کرد: امروزه تهدیدات ناشــی از زیرســاخت های 
مالی تحت ســلطه غرب تنها مربوط بــه ایران و 
روسیه نمی باشد. در سال های گذشته تنها برخی 
از اقتصادها همچون ایران با فشارها و تهدیدهای 
خارجی از ســوی غرب مواجه بودنــد اما امروزه 
این تهدیدات به راحتی به اقتصاد ســایر کشورها 

همچون روسیه نیز تسری داده شده است.
فرزین بــا تاکید بــر اهمیت اســتفاده از ارزهای 
محلی در مبــادلات کشــورها گفت: در ســال 
 ،BRICS ۲۰۲۴ و در دوران ریاســت روسیه در
ما انتظار ویژه ای داریم که بانک مرکزی روســیه 
بر افزایش تدریجی اســتفاده از ارزهای ملی اعضا 
در روابط بانکــی فرامرزی تمرکز کرده و ســعی 
در کاهش سلطه ایالات متحده داشــته باشد. با 
توجه به مســیر مالی BRICS، مســائل مربوط 
به کارگروه پرداخت BRICS بســیار مهم است. 
برنامه های مرتبط با این موضوع در نهایت افزایش 
ســرعت، امنیت، شــفافیت و کاهــش هزینه ها 
در سیستم های تســویه به دنبال خواهد داشت. 
البته باید به توسعه مکانیزم های سپرده گذاری و 

تسویه همزمان توجه شود.
وی افزود: با توجــه به نقش کلیــدی بانک های 
مرکزی در نظــارت بر تراکنش های موسســات 
اعتباری و در راســتای اجرای مقــررات ناظر بر 
مبارزه بــا پولشــویی و تامین مالی تروریســم، 
بــر اهمیت ارتقای ســطح همــکاری بانک های 
مرکزی BRICS در ایــن زمینه تاکید می نمایم. 
بایســتی تلاش گردد تا از پیامدهای نامناســبی 
که ترتیباتی همچون FATF به اذعان کشــورها 
بر آن ها تحمیل شــده، جلوگیری کرد.این مقام 
مســئول ادامه داد: چنین ابتکاری نیز در مطابق 
اســتانداردهای بین المللی موجــود امکان پذیر 
است و بر لزوم همکاری سریع، سازنده و موثر بین 
ناظران تاکید دارد. همچنین به نظر می رســد با 
توجه به اهمیت موضوع و کارکرد آن در توســعه 
یکپارچگی مالی گــروه BRICS، در آینده توجه 

بیشتر به جنبه های نظری و عملی این امر گردد.
فرزین در خصــوص تجربه ایــران در مواجهه با 
محدودیت هــای خارجی تصریح کرد: ســاختار 
بانکداری و نظام مالی بین المللی در اواســط دهه 
۱۹۴۰-۱۹۵۰ بــا توجه به ســاختار اقتصادی و 
سیاســی آن زمان طراحی شده اســت. جهان از 
آن زمان به طرز چشــمگیری تغییر کرده است. 
قدرت هــای جهانی جدیــد ظهــور کرده اند که 
اعضای BRICS را تشکیل می دهند. نظام بانکی 
و مالی بین المللــی نیز باید با توجه به ســاختار 

سیاسی و اقتصادی کنونی جهان تکامل یابد.
رئیس کل بانک مرکزی با انتقاد از کنترل سیستم 
بانکی و مالی بین المللی توسط قدرت های غربی 
گفت: این مســاله می تواند به عنوان ابزاری برای 
زورگویی در دســت غــرب عمل کنــد. می توان 
پیش بینی کرد که پس از ایران، دیر یا زود، ســایر 
قدرت های مســتقل به دلیــل مرکزیت غرب در 
نظام مالی، بــا چنین محدودیت هــای خارجی 

مواجه شوند.
وی گفت: اکنون جهان از خطــرات تمرکز بیش 
از حد سیســتم مالــی در غرب آگاه اســت. این 
مرکزیت باید کاهش یابــد. گروه مهمی همچون 
BRICS بیش از دیگران باید متوجه این تهدید 
بالقوه باشــد و اتفاقاً بیش از دیگران این قابلیت را 
دارد که مبتکر زیرساخت های غیرمتمرکز باشد 

که کشــورهای دیگر از آن اســتقبال می کنند. 
امروزه فنــاوری، چنین ابزارهایــی را برای آماده 
ســازی یک محیط مالــی توزیع شــده تر فراهم 
می کند. فنــاوری دفترکل توزیع شــده ممکن 
اســت به طراحی یک سیســتم مالی بین المللی 

توزیع شده تر کمک کند.
رئیس کل بانک مرکزی در این نشست با تشریح 
سیاست های بانک مرکزی در راستای مهار تورم 
و حمایت از رشــد گفت: بانک مرکزی در راستای 
کنترل و مهــار تورم )از ســمت تقاضای اقتصاد( 
اقدام به هدفگذاری رشد نقدینگی و کنترل خلق 
پول بانک ها در سالهای اخیر نموده است. در این 
راستا بانک مرکزی سیاست های کنترل مقداری 
ترازنامه بانک ها را پیگیری نموده است. در نتیجه 
این رویکرد، رشد نقدینگی در دو سال و نیم اخیر 
با حدود ۴۰ درصد کاهش به ۲۴.۳ درصد رسیده 
است. همچنین با اعمال این سیاست ها نرخ تورم 
نقطه به نقطه از ۵۹ درصد بــه ۳۵ درصد کاهش 
یافت و با ادامه برنامه ها امیدواریم این شاخص به 

کانال ۲۰ درصد وارد شود.
فرزین در خصوص حمایت از بخش تولیدی برای 
رشد اقتصادی گفت: در راســتای کمک به رشد 
اقتصادی نیز اقدامات موثــری در رابطه با بهبود 
تامین مالی تولید از طریق تــداوم و بهبود تامین 
سرمایه در گردش بنگاههای تولیدی و همچنین 
تامین مالی طرحهــای توســعه ای و فناورانه از 
طریق تسهیلات بانکی و توسعه ابزارهای زنجیره 
تامین مالی ماننــد انواع اوراق بهــادار، اقدامات 

موثری صورت گرفته است.
وی در خصوص نتایج حمایت از تولید در راستای 
بهبود رشــد اقتصادی گفت: بر اســاس آمارهای 
اولیــه در ســال ۲۰۲۴، تولید ناخالــص داخلی 
)GDP( بــدون نفت )به قیمت های ثابت ســال 
۲۰۱۶( نسبت به سال قبل به ترتیب از رشدهای 
۴/۵ و ۳/۶ درصدی نسبت به سال قبل برخوردار 
شد. در این بین، گروه های نفت، صنعت و معدن، 
خدمات و کشــاورزی به ترتیب ۱۴.۷، ۴.۵، ۳.۸ و 

۰.۲ درصد رشد داشته است.
فرزین با بیــان اینکه ایــران در ســال ۲۰۲۳ با 
دستیابی به نرخ رشد ۵ درصد دست یافت، گفت: 
این نــرخ بالاترین نرخ رشــد اقتصــادی در بین 
کشورهای منطقه اســت و ایران را در سطح ۱۰ 
نرخ رشد برتر جهانی در این ســال قرار می دهد 
ضمن اینکه در این سال شاهد کاهش نرخ تورم از 

۵۹ درصد به ۲۳ درصد بوده ایم.
رئیــس کل بانــک مرکــزی در خصــوص روند 
ســرمایه گذاری تشــریح کرد: پس از یک دوره 
پر افت و خیز، از فصل دوم ســال ۲۰۲۲ تا فصل 
چهارم سال ۲۰۲۳، رشد تشــکیل سرمایه ثابت 
ناخالص کل )به قیمت های ثابت ســال ۲۰۱۶( 
در تمامی فصول مثبت بوده و تشــکیل ســرمایه 
ثابت در ماشین آلات نیز از فصل دوم سال ۱۳۹۹ 
تا فصل چهــارم ســال ۱۴۰۲ به طور پیوســته 

رشدهای مثبتی را تجربه نموده است.
وی افزود: در ســال ۱۴۰۲، تشکیل سرمایه ثابت 
ناخالص کل، تشکیل ســرمایه ثابت ناخالص در 
ماشین آلات و تشــکیل ســرمایه ثابت ناخالص 
در ســاختمان به ترتیب با ۷.۲، ۷.۹ و ۷.۱ درصد 
رشــد نســبت به ســال قبل همراه بودند. بهبود 
وضعیت ســرمایه گذاری و تداوم رشد آن موجب 
تقویت ظرفیت های تولیدی و رشــد اقتصادی در 

سال های آینده شده است.
رئیــس کل بانک مرکــزی در ادامه با اشــاره به 
ظرفیت های ایجاد شــده در حــوزه فناوری در 
زمینه توســعه بانکداری نویــن تصریح کرد : هم 
اکنون فقط ۱.۵ درصد از مبــادلات اقتصادی در 
ایران با اسکناس انجام می شود و عمده پرداخت 
ها در بســتر بانکداری الکترونیک در حال انجام 
است و ظرفیت های خوبی در حوزه هایی همچون 
بانکــداری ،پرداخت های خــرد و انتقالات پولی 
ایجاد شده اســت و بانک مرکزی همه تلاش خود 
را برای ایجاد بســتری هموار برای تمامی فعالان 

اقتصادی بکار گرفته است.
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